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Фестивал Приз Мерак

Стр. 19

500-килограмова бутилка
уиски показват в София

Стр. 17

Георги Тошев с голямата
награда на „Документ.АРТ”

Стр. 23

„Арсенал” и „Удинезе” искат
младок от ЦСКА

Стр. 3

БСП: Електронният
референдум е невъзможен

Предупреждение
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Поражение

Саакашвили изгуби
изборите в Грузия

Стр. 9

Сигнал

Кадиев заподозря нередности
в Общинска банка

Стр. 2

Като нескопосан опит да
се осъвременят пенсиите със
задна дата определи КТ “Под-
крепа” идеята на правителст-
вото за диференцирано уве-
личение в навечерието на из-
борите. Недопустимо е пенси-
ите, изчислени по единна за-
конова формула, с един и
същи индивидуален коефици-
ент и еднакъв осигурителен
стаж, да се различават по

Синдикатите са против
поредния трик с пенсиите

Няколко
ÄÓÌÈ

Доц. д-р
Пламен МИТЕВ

Родните ни медии ще Ви
чертаят светли бъднини, но
истината е по-различна и
по-горчива. Истината е, че
днешна България не е държа-
вата, за която мечтаеха и
се бореха предците ни - Ва-
шите и нашите бащи и деди.
Управлявана от некадърни,
алчни и корумпирани поли-
тици, днешна България е
сред най-бедните и най-не-
щастни държави в Европа.
Трудът на знаещия и на
можещия не се цени, а разни
недообразовани особи се
представят за елит на на-
цията. Какво друго прочее
може да се очаква от стра-
на, чийто премиер води кла-
сацията за най-добър фут-
болист, а шумно представя-
на за ВИП персона дама
твърди, че столицата на ЕС
е Англия?

В писанията на един ин-
телектуалец от ХХ в. от-
крих три съвета: 1) Светът
се управлява от младите,
които са остарели. 2) Ти
виждаш нещата и питаш
“защо?”, а аз мечтая за
неща, които никога не са
били и питам “защо не?” 3)
Идеалите са като звездите
- ако не можем да ги достиг-
нем, поне можем да се ори-
ентираме по тях. Вярвам в
достоверността на тези
мъдри разсъждения и от
сърце Ви призовавам - Бъде-
те настоятелни, последова-
телни и не се оставяйте на
апатията и на безразличие-
то. Не се задоволявайте с
посредствеността и с голи-
те обещания! Не робувайте
на авторитетите! Вярвай-
те в силите и възможнос-
тите си! Не се предавайте
пред трудностите и не се
отчавайте от първите си
неуспехи! Не си създавайте
кумири измежду самообяви-
лите се за съвременни стро-
ители на демократична
България, защото те все
още не са ни дали нужните
доказателства, че са заслу-
жили подобна чест! Отсто-
явайте академичната свобо-
да и защитавайте достойн-
ството на Софийския уни-
верситет! Защото ние, Ва-
шите преподаватели, ще на-
правим всичко по силите си,
за да съхраним традициите
на Университета и да
продължим да изпълняваме
заветите на онези наши
предци, които съградиха
този храм на българщината
и на духовността!

Из слово на декана в
Историческия факултет

на СУ, 1.10.2012

НОИ няма откъде да финансира
увеличението, категорични са експертиДостойно

размер, зависещ от годината
на отпускане или от конюнк-
турните съображения на едно
или друго правителство, смя-
тат от синдиката.

Пенсиите трябва да бъдат
увеличени с 11-12%, ако се
вземе предвид реалното ниво
на инфлацията, категорични
са от КНСБ. Още през лятото
експерти на БСП изчислиха,
че такова увеличение плюс

150 лв. еднократна добавка
за всеки пенсионер може да
омекоти ударите по доходите
на възрастните, които повече
от 3 години са замразени.
Увеличението е безкрайно
закъснял предизборен ход и
за съжаление нищо няма да
компенсира, категорични са
социалистите.

Междувременно датата 1
април за увеличение на пен-

сиите бе поставена под
съмнение, появи се вариант
за 1 юни и дори за 1 юли
2013 г.

Експерти по пенсионно
осигуряване са убедени, че
съществува риск дефицитът в
НОИ да се окаже по-голям от
планирания при варианта на
управляващите за повишава-
не на пенсиите.

Президентът Росен Плевнелиев обяви вчера България за една малка Швейцария на Балканите. Той официално
откри завод за фиброоптични компоненти в столицата. “Днес има толкова много въодушевени хора, но най-
усмихнатият съм аз, защото това е една фабрика, която е построена по най-високите стандарти за качество.
Оттук произведеното в България ще се изнася за целия свят”, реши да бъде оптимист държавният глава

КАК ЖИВЕЕ ЕДНО БЪЛГАРСКО
МОМИЧЕ В САЩ

Стр. 16

Стр. 4

Стр. 7

¬˙ÔÂÍË ‚ËÒÓÍÓÚÓ Á‡ÔÎ‡-
˘‡ÌÂ Ë ‰Ó·ËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ
Ì‡ ‡·ÓÚ‡, ‚ ÒÂÍÚÓ‡ ÒÂ
Ì‡·Î˛‰‡‚‡ Ú‡ÈÌ‡ ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËˇ Á‡ ÌÂ‰ÓÒÚË„ Ì‡
Í‡‰Ë.

2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.
среднасреднасреднасреднасредна
заплата взаплата взаплата взаплата взаплата в
софтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуерните
компаниикомпаниикомпаниикомпаниикомпании

2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.
среднасреднасреднасреднасредна
заплата взаплата взаплата взаплата взаплата в
софтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуерните
компаниикомпаниикомпаниикомпаниикомпании

2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.
среднасреднасреднасреднасредна
заплата взаплата взаплата взаплата взаплата в
софтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуерните
компаниикомпаниикомпаниикомпаниикомпании

2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.
среднасреднасреднасреднасредна
заплата взаплата взаплата взаплата взаплата в
софтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуерните
компаниикомпаниикомпаниикомпаниикомпании

2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.2400 лв.
среднасреднасреднасреднасредна
заплата взаплата взаплата взаплата взаплата в
софтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуернитесофтуерните
компаниикомпаниикомпаниикомпаниикомпании

Снимка Пресфото/БТА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 СРЯДА 3 ОКТОМВРИ 2012

България

СЪОБЩЕНИЕ
Градският съвет на БСП в София
ви кани на среща на градския пар-
тиен актив с новоизбрания прези-
дент на Партията на европейските
социалисти и председател на
Българската социалистическа пар-
тия др. Сергей Станишев, която ще
се проведе на 8.10.2012 г. (понедел-
ник) от 18 ч. в зала 3 на НДК.

бщинският съветник
Георги Кадиев алар-
мира за нередности
в Общинска банка и
обяви, че няма дове-

Кадиев заподозря нередности
в Общинска банка
ГЕРБ увеличи капитала на кредитната институция
без подкрепата на БСП

Деси ВЕЛЕВА 000 евро и договор за създава-
не на положителен медиен об-
раз във всекидневник, който на
практика не е изпълнен. Според
Кадиев още 360 000 лв. са даде-
ни за кампания за позиционира-
не на банката в общественото
пространство, има и договор за
проучване и анализ на банкови-
те тенденции за 25 000 лв., кои-
то са абсолютно ненужни.

Нямам документация за
всички тези примери, но искам
отговори на въпросите си, а
както чухме, от ГЕРБ не отреко-
ха нищо, посочи Кадиев. Спо-
ред него, ако се потвърдят по-
дозренията му, ще може да се
говори за източване на банка-
та. Той настоя за създаване на
комисия основно от опозицион-
ни общински съветници, която
да влезе в банката и да види
какво е реалното положение.

Аз съм един от хората, кои-
то участваха в свалянето на Ан-
дрей Иванов от поста и не ми
се ще да мисля, че съм бил част
от древногръцка трагедия, в
която, отрязвайки главата на
медуза, сме позволили на ней-
но място да пораснат няколко
нови, заключи Кадиев.

Вчерашното заседание бе
свикано за гласуването само на
тази точка, отложена скандал-
но миналия четвъртък. Тогава
групата на БСП напусна зала-
та в знак на протест срещу
обезличаването на СОС. Зара-
ди отказа на още двама общин-
ски съветници от ДСБ стана
ясно, че ГЕРБ няма да събере
квалифицирано мнозинство, за
да прокара доклада си. Още в
началото на заседанието вче-
ра стана ясно, че БСП отново
няма да подкрепи предложени-
ето, но съветниците от ДСБ са
променили позицията си. Ата-
нас Атанасов обяви, че ще про-
мени вота си само заради рис-
ка от загубване на контрола
върху банката. Той обаче се
обяви срещу политиката на уп-
равление и бе категоричен, че
големите кредити се отпускат с
волята на Бойко Борисов. След
едночасови дебати стана ясно,
че голяма част от съветниците,
подкрепяни от кмета, са на
мнение, че банката трябва да
бъде приватизирана. В крайна
сметка 43-ма гласуваха докла-
да, двама се въздържаха, а от
БСП не гласуваха.

О
рие в управлението й по време
на извънредната сесия на СОС.
Той зададе редица въпроси на
мнозинството в ОбС, с които
обоснова отказа си да гласува
за увеличаването на капитала
на Общинска банка.

Кадиев поиска да разбере
защо Петя Димитрова бе назна-
чена в Управителния съвет на
банката въпреки очевидния
конфликт на интереси, а след 6
месеца бе освободена с обез-
щетение. Друг освободен член
на УС без изпълнителни функ-
ции е получил като обезщете-
ние сума, равна на заплатите
на общински съветник за 72
години, колкото заплатите на
кмета за 7 години или на слу-
жител на администрацията за
8 години.

Общинският съветник от БСП
попита още вярно ли е, че Об-
щинска банка е сключила дого-
вор за реклама на филм за 120

“Наливат се пари предимно в общини на ГЕРБ. Използват се
европейски пари за партийни цели. Иска се победа на предстоящите
догодина избори на всяка цена. Така се наказват българите, които са
си позволили да не харесват ГЕРБ и да си изберат кадърен кмет от
друга политическа партия”. Това заяви депутатът от БСП Корнелия
Нинова на пресконференция вчера. Тя определи като лъжа думите
на премиера Бойко Борисов, че не правел разлика между кметовете
от различни партии и че всички били негови до изборите. “Обектите,
които открива сега с кметове от други партии, са започнати и финан-
сирани преди това управление”, заяви Нинова.

Според социалистката флиртът на министър-председателя с кмето-
вете е фалшив и зад него стои грозната истина, че правителството на
ГЕРБ дели кметовете на свои и чужди. Дели българите на такива, които
живеят в общини, управлявани от ГЕРБ, и други, категорична бе черве-
ната депутатка. Нинова показа справка от НСОРБ от май за одобрените
за финансиране проекти по фонд “Козлодуй”, мярка номер 3 и 5, и
справка за общините за обекти по проект “Красива България” през 2012
г. “По мярка 3 са финансирани 100% само общини, управлявани от ГЕРБ.
По мярка 5 са одобрени 14 проекта, 10 от които са за кметове от ГЕРБ.
По проект “Красива България” - от 28 проекта 25 са отново за общини,
управлявани от ГЕРБ, 2 от проектите са за министерства и 1 за кмет,
който е бил независим кандидат”, цитира Нинова.

Обратното броене
започва, заканиха се
вчера от Младежкото
обединение в БСП.
Младите социалисти
ще поставят близо
до входа на “Пози-
тано” 20 специален
часовник, който ще
отброява дните, оста-
ващи до края на

“Драги Сергей, честит избор за пред-
седател на Партията на европейските
социалисти. Това е голямо признание за
теб и за БСП. Ти израсна до него и
напълно го заслужаваш. Не се съмнявам,
че ще се справиш. Моментът е труден, но
благоприятен за политика. Търси се нов
европейски ляв лидер в една нова исто-
рическа епоха. Бъди ти! С топлота!”. Така
подписа поздравителното си писмото до
Сергей Станишев Александър Лилов.

Увереността си, че високата позиция

За изключителното значе-
ние от новата позиция на ли-
дера на БСП Сергей Стани-
шев, който бе избран и за
президент на Партията на ев-
ропейските социалисти, при-
помни вчера лявата евроде-
путатка Илияна Йотова. Тя
заяви, че Станишев е поел
важен пост в момент, в който
се определя бъдещето на Ев-
ропа, а голяма част от важ-
ните решения ще се взимат
от президента на ПЕС.

“Публична тайна е, че в
момента се определят пари-
те на Европа за следващите
5 г. Определят се национал-
ните приоритети и всяка
една страна започва да

„Търси се нов европейски лидер. Бъди ти!”, пожела Лилов на Станишев
на Станишев в ПЕС ще помогне на БСП
да придобие нови сили, необходими, за
да разкрие на гражданите своя огромен
потенциал на съвременна партия, инте-
грирана в европейските структури, изка-
за руският посланик Юрий Исаков. Сер-
гей Станишев получи поздравления и от
посланиците на Македония и Палести-
на.

На “Позитано” 20 продължават да
пристигат  поздравления за избирането
на Станишев от държавни институции, не-

правителствени организации, партии,
политици и граждани от цялата страна.

Комисията за защита от дискрими-
нация изказа доверието си в лидера на
ПЕС, че ще лобира и защитава нацио-
налните интереси по обществено зна-
чими теми. Станишев получи честитки и
от Асоциацията на индустриалния капи-
тал в България, Българската търговско-
промишлена палата,  неправителстве-
ната организация “Спринг”, партия
“Българска левица”, партия “Другата

България”, Зелена партия - Благоев-
град, областното и общинското ръковод-
ство на “Движение за социален хума-
низъм”- Благоевград, Християнски съюз.

Поздравления изпратиха областните
и общинските съвети и организации на
БСП във Враца, Видин, Хасково, Банско,
Карлово, Айтос, Симитли, Стражица, Бре-
гово, Кула, Златоград, Стралджа, Сливен,
Брегово, Обединението на жените-соци-
алистки за паритет и солидарност в БСП,
кметовете на Стралджа и Брегово.

Корнелия Нинова:

Наливат се пари предимно
в общини на ГЕРБ

Илияна Йотова:

Станишев ще взима
важните решения в ЕС
Павлета ИВАНОВА дърпа чергата към себе си,

тъй като парите са малко,
кризата е голяма”, заяви Йо-
това. Според нея има опас-
ност да бъдат намалени ко-
хезионните фондове, което
ще се отрази на по-бедните
и по-новите членове на Ев-
росъюза, сред които е и
България. Левите ще настоя-
ват фондовете да останат
поне на нивото, на което са
в момента. “Говори се за на-
маляване на бюджета на ЕС,
което ще засегне най-бедни-
те страни. Решенията на пар-
ламентарната група на соци-
алистите и демократите в ЕП
се взимат в тясно сътрудни-
чество с ръководството на
ПЕС и в Сергей виждаме
човек, който може да лобира

и да застане на позицията за
интересите за тези страни”,
заяви евродепутатката. Тя
допълни, че голяма част от
решенията, свързани със
следващата бюджетна рамка
2014-2020, ще зависят от пре-
зидента на ПЕС.

Йотова заяви, че до края на
тази година ЕК ще излезе с
инициатива за нивото на де-
мокрацията в държавите-член-
ки. Според нея България е с
едни от най-лошите позиции в
класацията заедно със страни
като Румъния и Унгария. Де-
батът за демокрацията ще е
подкрепен със серия инициа-
тиви, с които ще се ангажира и
президентът на ПЕС. Някои от
тях дори са лично негови,
допълни Йотова.

МЛАДИ СОЦИАЛИСТИ ОТБРОЯВАТ
КРАЯ НА МАНДАТА НА БОРИСОВ

Павлета ГЕОРГИЕВА мандата на премиера
Бойко Борисов.
“Има-няма 300 дни до
падането на ГЕРБ от
власт, ще отброяваме
всеки ден дотогава.
Герберите увяхват, но
всеки знае, че розите
цъфтят през юли.
Българи, стискайте
зъби, останаха 300
дни”, призова лидерът
на Младежкото обеди-

нение Явор Гечев.
Въпреки че младите
социалисти ще отброя-
ват дните до края на
мандата и следващите
избори, БСП няма да
се откаже от възмож-
ностите на вота на
недоверие, стана ясно
от думите на лидера
на партията Сергей
Станишев. Той бе
категоричен, че вотът

освен до преждевре-
менно сваляне на
правителството е и
инструмент да се
покаже неспособността
му да се справя с
проблеми. “Този парла-
мент е изчерпан от
съдържание, състои се
от непрозрачно мно-
зинство, което е напа-
зарувано”, анализира
соцлидерът.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Áúëãàðèÿ ñå ïðåâðúùà
â åäíà ìàëêà Øâåéöàðèÿ‘ Росен Плевнелиев отново сънува с отворени очи. Във фейсбук

го оприличиха на китара - много дрънка, кух отвътре...

Категорично против ланси-
раните от ГЕРБ идеи за провеж-
дането на референдум по елек-
троен път за ядреното бъдеще
на България се обявиха от БСП.
Лидерът на социалистите Сер-
гей Станишев заяви, че подобна
алтернатива е недопустима, и
допълни, че дори законодател-
но това не е възможно. “Извиня-
вайте, какъв референдум по еле-
ктронен път, 40% от българите
нямат достъп до интернет, това
е подигравка”, възмути се Ста-
нишев. Както е известно, според
закона е задължително за всеки
български гражданин да бъде
осигурен равен достъп до гласу-
ване, а технологично бариерата
от лиспващия интернет достъп
трудно може да бъде преодоля-
на в законово установения срок.

Лидерът на БСП бе категори-
чен, че партията няма да допус-
не промяна на въпроса в рефе-
рендума. Според него 770 хил.
българи и то не само симпати-
занти на партията са застанали с
имената си зад конкретната фор-
мулировка. Станишев обясни, че
по закон парламентът има право
да редактира въпроса, но не и да
променя съдържанието му. “Това,
което се готвят да направят, е
тотална промяна. ГЕРБ искат да
откраднат референдума на хора-
та, като сменят съдържанието на
въпроса за АЕЦ “Белене”, преду-
преди той. Ако едно правителст-

БСП:

Електронен
референдум
е невъзможен
Ако едно правителство не се вслуша
в гласа на народа, то трябва да си ходи,
категоричен бе Сергей Станишев

Павлета ДАВИДОВА во не се вслуша в гласа на наро-
да, то трябва да си ходи, катего-
ричен бе Станишев.

Соцлидерът благодари на
всички, включили се в подписка-
та, че са изразили гражданска-
та си позиция по проблема и са
превърнали референдума за
АЕЦ “Белене” в задължителен.
“Не прави чест на министър-
председателя да обвинява 770
хил. българи, че били купени,
срамно е това отношение към
гражданите”, добави Станишев.
Соцлидерът бе възмутен от по-
стоянните противоречия на уп-
равляващите по темата с “Беле-
не”. Според него премиерът се
върти в позициите си на 180
градуса и отново е “обърнал па-
лачинката”. “Потресен съм от бе-
зотговорния и лековат подход на
управляващите, сред тях цари
пълно отчаяние и объркване
относно атомната централа”,
анализира Станишев и припом-
ни как кабинетът неколкократно
смени кардинално официалните
си идеи по казуса. В такъв батак
са вкарали цялата енергетика,
че не знаят как да излязат от
него, продължи лидерът на БСП.

Станишев определи като
кризисен пиар представянето на
новия инвеститор от икономиче-
ския министър Делян Добрев в
парламента, защото според него
управляващите вече са били на-
ясно с резултата от проверката
на подписката от ГРАО. Той бе
категоричен, че датата за наци-

оналното запитване трябва да
бъде определена от президента
в законовите срокове. “Г-н Бори-
сов каза референдум заедно с
изборите, за да се спестят пари.
Сега казват друго. Не знам как-
во ще кажат утре”, възмути се
соцлидерът.

Станишев бе категоричен, че
проектът никога не е планиран
като финансиран от държавния
бюджет. “За АЕЦ “Белене” е
предвидено проектно финанси-

 Г-жо Манолова,
има ли законова възмож-
ност в ситуация, кога-
то са събрани необходи-
мите легитимни подпи-
си за провеждането на
референдум на изграж-
дането на АЕЦ ”Белене”,
парламентът да напра-
ви промяна в Закона за
пряко участие на граж-
даните в държавната
власт и местното само-
управление?

- Не, няма такава прав-
на възможност, независи-
мо че управляващите са в
паника от предстоящия ре-
фенедум. Те не успяха да
го осуетят, въпреки че се
опитаха да сторят това с
всички средства. Опитаха
се да компрометират под-
писката, пробутаха ни кри-
зисен пиар и евтин номер
с новопоявил се инвести-
тор. Властта дори се опита
да убеди гражданите, че

Росен Плевнелиев хареса идеята за електронен
референдум, но се усъмни, че правителството е
в състояние да подсигури технически провежда-
нето му. Имаме златен шанс именно с дебатите
и с подготовката на референдума да покажем
цялата истина за българската енергетика и съм
оптимист, че това ще се случи в НС, коментира
той. “Електронното гласуване е много добра
идея, но дали сме готови за него, на този
въпрос трябва да отговори изпълнителната
власт. Лично аз обаче се съмнявам, че ще
имаме готовност това да се случи”, призна
Плевнелиев. Президентът смята, че не може да
има референдум за конкретен проект, а
въпросът трябва да бъде принципен.

Мая Манолова: Добрев иска депутатите
да формулират
„правилния” въпрос

еферендумът по проекта АЕЦ “Белене” ще
бъде проведен до 3 месеца, обяви енергийни-
ят министър Делян Добрев. Конкретният
въпрос трябва да бъде обсъден чрез дебати в
парламента и народните представители да го
формулират по най-правилния начин, да е
допустим по българското законодателство и
да дава ясен отговор на всички въпроси, които
ние имаме, смята Добрев.

Плевнелиев се съмнява,
че има готовност за
гласуване по интернет

НС няма право да отхвърли референдума
Депутатите не могат и да променят въпроса,
а само да го редактират, но без да пипат смисъла

Юлия КУЛИНСКА

това не е тeма, по която
трябва да бъдат питани.
Очакваме ГЕРБ да се опи-
тат да променят въпроса
на рефендума и по този
начин да го обезсмислят.
Трябва дебело да подчер-
тая, че такова законово
основание няма. Парла-
ментът може да направи
само редакция на въпро-
са, без да променя смисъ-
ла му.

 Как бихте коменти-
рали записаното в чл. 13,

ал. 7 на закона, че НС одо-
брява предложението за
произвеждане на рефе-
рендум с въпроса или
въпросите, по които
трябва да се проведе
гласуването, или моти-
вирано отхвърля предло-
жението?

 - Когато предложени-
ето е направено от иници-
ативен комитет с подпис-
ка, съдържаща подписите
на не по-малко от 500 000
български граждани с из-
бирателни права и отгова-
ря на изискванията на за-
кона, Народното събрание
е длъжно да приеме ре-
шение за произвеждане на
референдум, без да има
право да отхвърли пред-
ложението. Предупрежда-
вам мнозинството от ГЕРБ,
че ако се опитат да осуе-
тят провеждането на до-
питването и да пренебрег-
нат волята на хората, БСП
е готова да предприеме и
по-радикални действия.

 Кога по закон тряб-
ва да се проведе допит-
ването?

- Народното събрание
приема решение за рефе-
рендум на едно гласуване
в срок до три месеца от
внасянето на предложени-
ето. Преди това постоян-
ните комисии обсъждат
предложението не по-
късно от един месец от раз-
пределянето му и предста-
вят на председателя на НС
становищата си. Водещата
комисия представя проект
за решение. Рефендумът
трябва да се проведе по
закон не по-рано от един
месец и не по-късно от два
месеца след обнародване
на решението на парла-
мента. След това прези-
дентът трябва да насрочи
дата за провеждането му.
Това означава, че може
реално да  очакваме до-
питването на се проведе
най-късно в ранната про-
лет на 2013 г.

Р

ране, от НЕК. Крайно време е на
4-та година на управлението си
от ГЕРБ поне това да научат.
Или нищо не разбират, или
съзнателно лъжат българските
граждани,” заяви той. Централа-
та има смисъл само като българ-
ски проект под контрола на
държавата, убеден е соцли-
дерът. “Аз не искам руска АЕЦ,
нито американска или китайска,
които да изнасят печалбата зад
граница”, подчерта Станишев.

Според него българският кон-
трол над проекта е гаранция за
националния интерес. Социали-
стите ще следят внимателно пре-
говорите на правителството по
“Южен поток”.

Левицата продължава да
настоява изборите да станат
посредством машинно гласува-
не. “То дава гаранции срещу
фалшификации. Не предоставя
такъв контрол да се сплашват
хората”, коментира Станишев.

Снимка Мариета ТОМОВА

40% от българите
нямат достъп до интернет,

няма как да се проведе
електронен референдум,

категорични са социалистите
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100 ГОДИНИ
ОТ РОЖДЕНИЕТО НА

От семейството

1912 - 2012

МАРИН
ЦОНКОВ

ГЕОРГИЕВ
Живя достойно

и честно.
Времето не заличава
нашата безгранична

обич и дълбока
признателност.

Поклон пред
светлата ти памет.

Неизвестни лица разбиха 4 банкомата
в центъра на Русе. Три от

устройствата са на “пъпа” на града,
четвъртият е малко по-встрани от

централната градска зона. Обект на
посегателство са банкомати в

сградата на общината, в офиса на
“Прокредитбанк”, разположен точно

срещу нея, и пред сградата на ДСК. И
на трите места има видеонаблюдение.

Четвъртият е при автобусната спирка
до Механотехникума

Участник от
“България търси
талант” намушка
млад мъж

Психичноболен от Пазарджик,
участвал в “България търси та-
лант”, е наръгал с нож млад мъж
при скандал в местното кафене.
Въпросният Илия Пецов сам се
хвалил, че има жълта книжка, и
бил атракция в града, след като
обикаля цял ден на колело и реве
като магаре. Пецов нанесъл удар
с нож в гърдите на 29-годишния
Д.Б., който бил откаран в обла-
стната болница без опасност за
живота. Въпреки опита му да
избяга от служителите на реда
нападателят бил арестуван ми-
нути след инцидента.

Жена загина на
място, след като
се хвърли пред ТИР

Млада жена загинала на мяс-
то, след като се хвърлила пред
ТИР на автомагистрала “Хемус”
в посока Варна. Инцидентът ста-
нал вчера към 11,10 ч. Установе-
но е, че жената спряла лекия си
автомобил в аварийната лента
с включени светлини. В следва-
щия момент тя се хвърлила пред
ТИР, пътуващ в посока Варна, и
загинала на място.

Столични митничари
разбиха за трети
път депо за цигари

Столични митничари разбиха
за трети път в рамките на ме-
сец едно и също депо за контра-
бандни цигари. При специализи-
рана акция в района на Женския
пазар митническите служители
проверили подпокривно прост-
ранство, в което преди месец в
два поредни дни бяха открити
общо 30 000 къса цигари. Депото
отново било “заредено” с 6000
къса цигари от различни марки,
всички без бандерол. В същото
депо многократно през години-
те митническите служители са
откривали цигари, предназначе-
ни за нелегално разпростране-
ние на Женския пазар, което
обаче явно не отказва контра-
бандистите от употребата му.

„Подкрепа” иска
преизчисляване
на пенсиите
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НОИ нямал сериозни приходоизточници за финансиране
на увеличението на парите за старост

КРИЗАТА МОЖЕ ДА ОТСРОЧИ
УВЕЛИЧЕНИЕТО ЗА 1 ЮЛИ

КТ “Подкрепа” не при-
ема предложения от прави-
телството механизъм за ди-
ференцирано увеличение
на пенсиите. Синдикатът
настоява за преизчислява-
не не всички пенсии, отпус-
нати до края на 2012 г., по
формула, съобразена с ак-
туалния среден осигурите-
лен доход. Категорично се
отхвърля и идеята за уве-
личаване на пенсиите по
хармонизираната инфлация
за разглеждания период,
която е по-ниска от офици-
алната, тъй като отчита и
потреблението на луксозни
скъпи стоки.

“Подкрепа” оценява не-
гативно неспазения анга-
жимент на управляващите
да увеличат вдовишките
добавки от 26,5 на 30 про-
цента от пенсията на почи-
налия съпруг от 1 януари
2013 г. Неприемливо за
синдиката е и замразява-
нето на обезщетението за
отглеждане на малко дете.
То би трябвало да се уве-
личи с процент, по-голям от
ръста на инфлацията, смя-
та експертът на синдиката
Николай Николов. От друга

С все още “силната” икономическа
криза у нас обясни социалният министър
Тотю Младенов увеличението на пенсии-
те от 1 април 2013 г. вместо от 1 януари.
Той все пак отбеляза, че е имало и вари-
ант то да се случи от 1 юли. По думите му
в интервю за Би Ти Ви ще бъдат увели-

чени и вдовишката, и инвалидната пен-
сия”. “По-голямата част от приходите ид-
ват от по-голяма събираемост и завише-
ните доходи на хората през следващата
година”, поясни Младенов. По думите му
в момента държавата се явява един от
най-големите работодатели.

страна, е положително, че
минималната заплата ще
се вдигне с 20 лв., но е
нужно следващо увеличе-
ние до 330 лв. в средата на
2013 г. и достигане на 350
лв. в началото на 2014 г.

Диференцираното уве-
личение на пенсиите е ло-
гически издържано, но то
не компенсира замразява-
нето им през последните 3
години и няма да има соци-
ален ефект, категоричен бе
и Йордан Христосков, бивш
управител на НОИ. По ду-
мите му адекватният начин
за увеличение на пенсиите
е прилагането на швейцар-
ското правило. Ако се по-
вишават пенсиите само с
инфлацията, те ще про-

дължат да изостават спря-
мо средната заплата и до-
сегашното съотношение,
което е малко над 40%, по-
степенно ще падне. “Това е
далеч от европейските изи-
сквания за адекватни пен-
сии. Животът на пенсионе-
рите ще се влошава”, убе-
ден е Христосков.

Няма сериозни приходо-
източници, с които да се
финансира увеличението
на пенсиите, смята той. По
думите му “тези 220 млн. лв.
от хората от специалните
ведомства нямат никакъв
фискален ефект, защото
това са пари, дадени от бю-
джета, а не за сметка на
осигурените. А ефектът от
максималния размер на

осигурителния доход от
около 43 млн. лв. ще бъде
изяден от увеличението на
максималните пенсии от
700 на 770 лв.”. Според
Христосков ще има прихо-
ди от увеличаването на
минималната заплата и ми-
нималните осигурителни
прагове, но те няма да са
достатъчни, за да се осигу-
рят тези 580 млн. лв. за уве-
личаването на пенсиите.

“Размерът на обезщете-
ние за гледане на малко
дете, независимо че от
2003 г. в закона не е фик-
сирано, че е равно на ми-
нималната работна запла-
та, винаги е било равно на
минималната заплата”, под-
черта Христосков.

ЛИКЪТ НА БОЙКО БОРИСОВ
СПРЯ ДВИЖЕНИЕТО
НА „ГРАФ ИГНАТИЕВ”

Трамваите по ул. “Граф Игнатиев” спряха движението си в
понеделник вечерта заради колаж на премиера Бойко Борисов.
Ученици от столични гимназии поставиха гигантски постер. По-
ловината от лицето на министър-председателя прелива в това на
Тодор Живков. Час и половина, след като постерът бе поставен,
той бе унищожен от минувачи.

УЧЕБНА КУХНЯ
ЩЕ ОБУЧАВА
МЛАДЕЖИ В РИСК
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Пловдив ще заработи утре първата по рода
си Учебно-професионална кухня за обуче-
ние на младежи от рискови групи, която
съответства на всички европейски стан-
дарти за хигиена и качествено обслужва-
не. Ефектът е постигнат с целеви средст-
ва, отпуснати от бюджета на община Плов-
див, и със средства на Комплекса за со-
циални услуги “Св. Георги”. Обзавежда-
нето с професионално кухненско оборуд-
ване на стойност около 200 000 евро е да-
рение от Сдружението за подпомагане на
българските домове за деца в Берлин,
представлявано от Мирко Шваниц, носи-
тел на наградата “Кудуглу” за дарителст-
во през 2012 г.  Дарението се осъществя-
ва с партньорството на Фондация Нацио-
нален алианс за работа с доброволци. В
КСУ “Св. Георги” се провеждат курсове
за готвачи, помощник-готвачи и работни-
ци. Целта е чрез новото оборудване да
бъде създадена учебна кухня, а в перспек-
тива и социално предприятие.

ВЕЛИКОБРИТАНИЯ НАЙ-ПРЕДПОЧИТАНА
ОТ БЪДЕЩИТЕ БЪЛГАРСКИ СТУДЕНТИ

Най-предпочитано място за продължаването
на висшето образование на младите българи е
Великобритания. Само миналата година там са
се записали да учат 1570 студенти и по този
начин страната ни се нарежда на 9-о място по

В

брой на чуждестранни учащи и на трето в ЕС.
Великобритания се предпочита, защото има по-
литики за кредитиране и предлага разнообразни
специалности за образование на младите хора,
съобщиха от консултантска фирма.



5 СРЯДА 3 ОКТОМВРИ 2012

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ
Днес, 3.10 от 17.30 ч. на ул. „Славянска” 6 се

провежда редовна сбирка с доклад от доцент
Димитър Зафиров на тема: „Политико-военен
синтез на Балканската война - 1912-1913 г.”

Заповядайте!

100 Г. ОТ БАЛКАНСКАТА ВОЙНА:

Историята трябва да минава
през семейните спомени
Държавната агенция „Архиви” публикува
списък със загиналите на фронта

Н
Веселка ВЕНКОВА

Снимки Мариета ТОМОВА

Каната, която
“пее” “Шуми
Марица”

ационалната памет е
сбор от семейните
спомени, които ще се
опитаме да възро-
дим. Крайно време е

т недостиг на магистрати се оплака шефката на Софийския градски
съд Владимира Янева. По думите й седем състава все още нямат
назначени съдии. В момента в СГС са командировани 22-ма магист-
рати от цялата страна, които помагат в работата и натовареността на
колегите си. Голяма част от тях са от Софийския районен съд, който
също е от най-натоварените в страната.

Янева изрази опасенията, че делата могат да забуксуват, ако ма-
гистратите бъдат отзовани. Имало реална опасност наказателните
дела в градския съд в столицата да се забавят. За това ще допринесе
и фактът, че процедурите по назначаването на нови магистрати са
тромави и дълги. Висшият съдебен съвет пък не ги провеждал до-
статъчно редовно, коментира Янева.

Шефката на СГС призна, че доверието към съдебната система в
обществото е ниско. Интерес предизвиквали предимно знаковите на-
казателни дела, които обаче завършвали често с оправдателни или
ниски присъди за подсъдимите. Тези дела обикновено били съпътства-
ни от проблеми и скандали.

Светлин Радев и Мартин Иванов разлистват старите книги с азбучни списъци

българската история да минава
през семейните спомени, защо-
то имената на нашите прадеди
- истинските герои във войните,
тънат в забвение, заяви дирек-
торът на Държавната агенция
“Архиви” доц. Мартин Иванов.
Той показа личния си семеен
спомен - кана, която прадядо
му купил по време на Балкан-
ската война. Изработената ве-
роятно в Австро-Унгария вещ е
с механизъм, който възпроиз-
вежда и до днес тогавашния
химн на Царство България
“Шуми Марица”.

ДАА представи вчера втория
си интернет базиран портал с
документи от архива, посветен
на 100-годишнината от начало-
то на Балканската война. Нова-
та дигитална колекция “Загина-
лите военнослужещи в Балкан-
ските войни (1912-1913)” е
съставена по документи от
Държавния военноисторически
архив във Велико Търново.
Сайтът предоставя информация
и снимки за 48 000 български
военнослужещи, а новата
търсачка http://www.archives.bg/
balkanwars/ дава възможност да
се установят лобните места на
воините.

Между 200 000 и 300 000 са
наследниците днес на загина-

лите, които могат да научат
повече за родовата си и наци-
онална история чрез сайта на
ДАА. За всеки от военнослуже-
щите са посочени трите имена,
набор, възраст, войсковата
част, в която е служил, датата и
мястото на смъртта, както и
къде е погребан, обясни дирек-
торът на Държавния военноис-
торически архив Светлин Ра-
дев. Като допълнителна инфор-
мация са публикувани фотоко-
пия на азбучните списъци на
загиналите през 1912-1913 г.
По тях са правени стотици по-
правки, след като мъжете са се

Точно 715 165 лв. са съб-
рани в банкова сметка
на кампанията в помощ
на пострадалите от земет-

Над 715 000 лв.
са събрани за
пострадалите
в Перник

ресението в Перник, а 6706 лв.
са постъпили от СМС-и. Това
стана ясно по време на заседа-
нието на Националния общест-
вен съвет за управление на
средствата, набрани по кампани-
ята на БЧК за останалите без
дом след земетресението жите-
ли на област Перник. Беше
изслушана предоставената от
Областния обществен съвет в
Перник информация за няколко
дами, за които има съгласие да
им бъдат предоставени сглобяе-
ми къщи с площ от 35-40 кв.
метра, тъй като техният дом е
пострадал сериозно при земет-
ресението. Снежана Христова
от село Мещица е с 92% инва-
лидност и няма близки и родни-
ни. Кръстинка Стойнева от
Дивотино живее с майка си,
доста възрастна и не е в доб-
ро здравословно състояние.
Националният обществен съвет
се съгласи с решението на
Областния съвет за поставянето
на двете къщи. По време на
заседанието бяха отворени
офертите на фирмите, които
имат желание да участват в
изграждането на нови жилища.
Фирмите ще имат срок от 60
дни да изградят жилищата и
така на практика до края на
ноември или най-късно до края
на годината се очаква нуждае-
щите се граждани да могат да
се настанят в тях.

200 ДКА БОРОВА
ГОРА ИЗГОРЯХА
ПРИ ПОЖАР
В СЛИВЕНСКО

ожар край сливенското село
Чинтулово унищожи 200 дка
борова гора. Огнената стихия
почти била овладяна, съобщиП

кметът на селото Иван Щилиянов
вчера. 60 местни жители през вче-
рашния ден помагаха на пожарни-
кари и горски работници за гасе-
нето на тлеещите огнища на 4-5 км
от селото.

Друг пожар е бил подпален в
понеделник в Сливенско. Той
възникнал в разсадник, източно от
град Твърдица.

О
Недостиг на магистрати в СГС

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА София дала
2 милиона лева
за речни корита

Два милиона лева е отделила Столичната общи-
на за почистване на коригирани и некоригирани
речни корита за 2012 г. Това заяви кметицата на
София Йорданка Фандъкова по време на проверка
на почистващата дейност в района на река Владай-
ска по булевардите “Сливница” и “Христо Ботев” (на
снимката). Съгласно програмата на общината за пре-
венция на наводнения е предвидено в организирани-
те територии да се осигури проводимост на водата в
около 60 километра от речните корита.

Фандъкова добави, че към момента се почистват
участъци от реките Боянска, Градоманска и Дърве-
нишка, както и повечето дерета в районите на Вито-
ша и Триадица с обща дължина 11 200 метра.

връщали живи след плен или
ранявания. Списъците били из-
готвени през 30-те години на
ХХ в. от отделението “Военни
музеи, паметници и гробове”
при Министерство на войната
със съдействието на Щаба на
действащата армия и общин-
ските управления. Идеята на
ДАА е в бъдеще базата данни
да се допълва с информация.

Имаме амбицията да напра-

вим същото за Първата светов-
на война и да интегрираме ця-
лата информация на етапи,
съобщи директорът на ДАА
Мартин Иванов. По повод сто-
годишния юбилей в Градската
градина пред Народния театър
бе открита изложбата “Мигове
зад фронтовата линия”, а днес
вариант на експозицията ще
бъде открит и в сградата на На-
родното събрание.
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Животновъдите се
готвят за протест
Животновъдите се
готвят за протест

Дaна РУСЕВА

Секторът е в колапс, фермери
фалират заради скъпите горива и
фуражи и ниските изкупни цени на
продукцията им

Животновъдите се
готвят за протест
Животновъдите се
готвят за протест
Животновъдите се
готвят за протест

A
ко основните искания на животновъдите не
бъдат изпълнени, може да се стигне до проте-
стни действия в бранша до края на тази годи-
на, прогнозира зам.-председателят на Регио-

налната асоциация на млекопроизводителите в Доб-
рич Ангел Йонов. В своя декларация до държавните
органи основните организации в сектора настояват
да бъдат взети няколко спешни мерки, за да може
животновъдството в България да оцелее. Първата е
да се опростят нисколихвените кредити, давани от
2009 г. за закупуване на фураж за изхранването на
животните. Освен това животновъдите искат допълни-
телно средства от бюджета за справяне с кризисната
ситуация тази година във връзка с неблагоприятните
последици от сушата. Йонов подчерта, че обещаните
за целта от министър Найденов 10 млн. лв. са крайно
недостатъчни и трябват поне 60-70 млн.лв.

Животновъдите настояват за безвъзмездна по-
мощ заради скока на цените на горивата и тока и
дългото задържане на ниски цени на суровото мля-
ко. Тя да е по 600 лв. за крава, 150 лв. за теле, 90
лв. за дребен рогат добитък.

Фермерите искат още да им се предоставят земи

от държавния поземлен фонд за производство на
фуражи.

Държавата трябва да търси начини да регулира
отношенията между производители и преработвате-
ли, тъй като сега фермерите чакат с месеци да им се
плати за изкупеното мляко, коментира още Йонов.

От бранша настояват и да се създаде постоянна
работна група от животновъди към земеделското ве-
домство, както и да се разработят ясни правила и
стратегия за развитие и прогнозиране на ситуацията
в млечния сектор.

“Секторът е в пълен колапс и се нуждае от незабав-
на помощ. Фермери фалират и това ще продължава”,

споделя и Димитър Шопов, който отглежда 350 говеда
в генералтошевското село Житен. По думите му себе-
стойността на литър издоено мляко в момента е 75
стотинки, а то масово се изкупува на цени 45-50 ст. до
65 ст. В същото време цените на фуражите от около
300-350 лв. за тон са скочили на 470 лв. без ДДС.

“Положението е тежко, защото в област Добрич има
само един преработвател, който изкупува дневно 25-30
тона мляко. А регионът произвежда над 100 тона. Идват
фирми от Силистра, Шумен, Сливен да изкупуват млека
и притискат фермерите с ниски цени. А ние нямаме избор,
млякото не може да се сложи на склад, доиш го днес и
трябва да го продадеш”- обяснява Шопов.

Хлебната пшеница е поскъпнала
в България от началото на годината
до края на септември с 41 процента,
съобщи Антонина Белопитова, дирек-
тор в Софийската стокова борса, пред
БТА. Цената в края на септември е
около 311 дол., или 470 лв. за тон. В
Украйна поскъпването е с 57%, във
Франция с 32% и в САЩ с 25%.

В края на миналата седмица изля-
зоха прогнозните данни на САЩ и на
Световния съвет по зърно. В световен
мащаб се очаква реколта от 657 млн.
тона, а потреблението ще бъде 679
млн. тона.

Цената на зърното в пристанище в
Новоросийск е достигнала 360 дол.
за тон, което е най-високата цена в
Русия от времето на Съветския съюз,
каза Васил Симов, гл. изпълнителен
директор на ССБ.

Брашното тип “500” в България се
търгува средно по 0,81 лв. за кило-
грам на едро без ДДС при 0,71 лв.
през януари. Това е поскъпване с
14%, или три пъти по-малко от
поскъпването на пшеницата.

Цената ФОБ на царевицата се кач-
ва за първите девет месеца на годи-
ната със 17% в САЩ, с 48% в Унгария
и с 25% във Франция. Данните са за
833 млн. тона производство и 849 млн.

П р о и з в о д с т в е н и т е
цени през август се по-
вишиха с 0.9% спрямо
цените през юли в евро-
зоната и с 1.0% в ЕС.
Това съобщи Евростат
вчера, като се позова на
предоставените предва-
рителни данни от нацио-
налните статистически
институции. През юли
ръстът на производстве-
ните цени е бил 0.3% и в
еврозоната, и в ЕС спря-
мо месец по-рано.

На годишна основа

“Газпром” сам ще строи българския
участък на “Южен поток”. София няма
да финансира своята част от газопро-
вода, но за сметка на това до 2030 г.
няма да получава средства от тран-
зит. Държавният монопол ще поеме
допълнителни финансови рискове, а
в случай на липса на допълнително
търсене на газ ще му се наложи да
пренасочва експортните доставки, за
да оправдае разходите за строител-
ството на газопровода. Това съобщи
руският вестник “РБК Дейли”.

 “Газпром”, както вече обеща, ще
финансира строителството на “Южен
поток” самостоятелно. В замяна на

Фондът за жилищно
обновяване, който ще под-
помага собствениците, же-
лаещи да санират блока
си, вече има интернет
страница. Това съобщиха
от Корпоративна търгов-
ска банка (КТБ), която бе
избрана след конкурс да
управлява фонда. Инстру-
ментът разполага с 14 млн.
лв. от програма “Регионал-
но развитие”, още толкова
трябва да осигури КТБ.
Кредитите за домакинст-
вата ще са с 6.68% лихва.
Отделно собствениците

С 41 на сто поскъпнала
пшеницата за девет месеца

тона потребление. Цената в края на
септември е 324 дол. за тон в САЩ,
297 дол. в Унгария и 309 дол. във
Франция. В България има сделки за
450 лв. за тон без ДДС при 350 лв.
през януари, което е повишение с
около 28%.

Реколтата от слънчоглед в света
също е слаба. У нас цената се е пока-
чила с около 35% до 900-1000 лв. за
тон в края на септември. Слънчогледът
се продава по 639 дол. за тон в Унга-
рия, по 550 дол. в Русия и 570 дол. в
Украйна.

Цената на олиото в Ротердам се
качва от началото на годината с 5% и
в края на септември се продава по
1255 дол., но Украйна подбива цена-
та с продажби от 1145 дол. за тон. У
нас олиото е поскъпнало с 20% - до
2,41 лв. за литър при 2,00 лв. в нача-
лото на годината.

Рафинираната захар в Лондон по-
евтинява с 4% за девет месеца и се
продава по 550 дол. за тон в края на
септември. Нерафинираната захар на
борсата в Ню Йорк поевтинява с 12%
до 450 дол. за тон. В България захар-
та поевтинява с 4% за 9 месеца и пакет
от един килограм на едро в края на
септември е 1,73 лв. при 1,80 лв. през
януари.

Производствените цени у нас с
най-голям годишен ръст в ЕС

през август цените в про-
мишлеността са се пови-
шили и в еврозоната, и в
ЕС с 2.7%. Прегледът по
държави показва, че най-
висок месечен ръст на
цените в промишленост-
та в ЕС през август има в
Дания (2.9%), Великобри-
тания (1.8%) и Финландия
(1.7%), а най-слаб - в
Словения (0.1%) и Литва
(0.3%). В България ръстът
на цените е бил 1.4%
сравнено с месец назад.
Цените са останали не-

променени в Белгия, Ун-
гария и Малта.

На годишна основа
най-стръмен ръст на про-
изводствените цени се на-
блюдава в България
(7.1%), Гърция (6.8%) и
Кипър (6.7%), а най-малък
ръст е отбелязан в Малта
и Словения (0.8% във вся-
ка) и Австрия (1.1%). Един-
ственият годишен спад на
цените в промишленост-
та през август, регистри-
ран от статистиката, е бил
в Швеция (-0.5%).

„РБК Дейли”:
Русия сама строи българския
участък на „Южен поток”

това България няма да претендира за
плащания за транзит на газа по тери-
торията на страната до 2030 г., съоб-
щава източник, близък до проекта,
пред българските медии. Той поясня-
ва, че българската страна няма сред-
ства за финансиране на нейната част
от “Южен поток”. Предполага се, че
строителството ще бъде изплатено
при условията на проектно финанси-
ране.

Съобщението вече бе тиражирано
от медиите, но българският енергиен
министър отрече да е вярно. Той за-
яви, че България ще получава тран-
зитни такси от първия ден.

Фондът за жилищно саниране
вече с интернет страница

могат да кандидатстват за
безвъзмездно финансира-
не, което е от порядъка на
45 млн. лв.

Желаещите да обновят
дома си с европари обаче
трябва да извървят дълъг
път, преди да стигнат до
кандидатстване за кредит.
Стъпките са описани на
страницата на регионално-
то министерство, а про-
цесът се подпомага без-
платно от т.нар. проектни
мениджъри - шест за шест-
те планови района на стра-
ната и един за София. Кон-

тактите им са отново на
страницата на МРРБ.

Според предварител-
ни изчисления евросред-
ствата за обновление ще
стигнат за около 180 бло-
ка с около 6100 жилища
с разгърната застроена
площ от 426 550 кв.м. От-
делно всяко семейство
ще трябва да извади
средно по около 5000
лв., ако реши да се вклю-
чи в проекта. Това е по-
ловината от необходима-
та сума, останалата идва
от еврофондовете.
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софтуерните компа-
нии средната запла-
та е 2378 лева, съоб-
щи председателят на
Българската асоциа-

Близо 2400 лв. средна заплата
в софтуерните компании
Въпреки това секторът изпитва остър недостиг на кадри

ботни места, а средното време
за запълване на отворена пози-
ция е близо два месеца.

В софтуерната индустрия у
нас са заети около 7-8 хиляди
инженери, в ИТ сектора около
20 хиляди души, а както цяло в
сектора на информационни и
комуникационни технологии -
100 хиляди души.

Софтуерните компании у нас
създават годишно около 750
млн. лв. БВП, ИТ сектора - общо
1,5 млрд. лева, а ИКТ индустри-
ята, в която мобилните операто-
ри преобладават - 10 на сто
БВП в страната, посочи Браш-
наров. България е лидер по
брой софтуерни инженери в
региона. С нас може да се срав-
нява само Румъния, но тя е с
четири пъти по-голямо населе-
ние от България, подчерта
Брашнаров.

му през последната година е 56
на сто от всички продажби, на-
правени от участниците в запит-
ването. Основните дестинации
за износ традиционно са ЕС
(над 60% от целия износ) и
САЩ (над 30 на сто).

Въпреки че се наблюдава
увеличение на средната работ-
на заплата в сектора, то не е за
сметка на съкратени нископла-
тени позиции, както това се
случва в други отрасли на ико-
номиката, посочиха от асоциа-
цията. Напротив - през 2011 г.
бройката заети в технологични-
те компании, отговорили на за-
питването, е нараснала с 10 на
сто спрямо 2009 г.

Очакванията на половината
от участниците в анкетата са за
ново увеличение с 10 на сто
през 2012 г., а според 20% от
запитаните ръстът ще е с между

10 и 25%. Въпреки високото за-
плащане и добрите условия на
работа, в сектора се наблюдава

трайна тенденция за недостиг на
кадри. Средно във всяка от ком-
паниите има по осем незаети ра-

В
ция на софтуерните компании
Георги Брашнаров вчера, съоб-
щи БТА. Той се позова на дан-
ни на изследването “Барометър
на българската ИТ индустрия”,
проведено през март-април
тази година сред 40 компании.
31 компании от участниците в
проучването са с мажоритарна
собственост на българи, инфор-
мира БТА.

Продажбите на софтуерни
продукти и услуги нарастват с
12% през 2010 г. и с 6 на сто
през 2011 г., на годишна база,
а повечето участници очакват
възходящата тенденция да се
запази и през 2012-а. Ръстът е
главно заради износ, като делът

омисията за защита на
потребителите (КЗП)
забрани на мобилен
оператор да прилага

По повод заплахата от страна на
производители на зелена енергия, че
няма да плащат наложената им такса за
достъп до мрежата председателят на
Държавната комисия по енергийно и
водно регулиране (ДКЕВР) Ангел Семер-
джиев коментира, че това е нарушение
на закона и ще даде правото на ЕРП-та
да спрат да купуват ток от екоцентрали-
те. Дори и да бъде спряна още утре
цялата енергия, произвеждана от ВЕИ,
системата няма да го усети, посочи още
Семерджиев. Не може да се развива

Ангел Семерджиев:

ЩЕ ДАМ ПРАВО НА ЕРП ДА НЕ КУПУВАТ ТОК ОТ ВЕИ
нещо повече, отколкото е необходимо,
каза Семерджиев и посочи, че бумът на
фотоволтаични централи изкривява и
натоварва енергийната система.

Нашето решение за налагане на
цени за достъп, е абсолютно законо-
съобразно и целесъобразно, заяви
Семерджиев. Той добави, че префе-
ренциалните цени и начинът, по кой-
то се подпомагат производителите на
зелена енергия, се решават с вътреш-
но законодателство и този механизъм
няма как да работи против интереси-

те на обществото. Ето защо според
Семерджиев не може да има санкция
от ЕК. В следващите дни предстои
електроразпределителните дружест-
ва да въведат в общите си условия
цените за достъп, дължими от произ-
водителите на енергия от ВЕИ, и тези
такси ще започнат да се събират, като
те са дължими от 18 септември, уточ-
ни Семерджиев.

Постоянни цени за достъп до мре-
жата за производителите на енергия
от ВЕИ ще има най-рано след шест

месеца, каза Семерджиев. Цените ще
бъдат изчислени на база на разходите,
които те предизвикват за балансиране
на електроенергийната система, но за
това трябва да има достатъчно време,
в което въведените в експлоатация
централи да работят, посочи Семерд-
жиев. Той заяви, че разходите ще мо-
гат да бъдат установени най-добре за
едногодишен период, но ДКЕВР ще се
опита да събере информация и да на-
прави необходимите разчети в шест-
месечен срок.

Държавната комисия по енергийно и водно регулиране
(ДКЕВР) вече работи по предложението на Министерството
на регионалното развитие и благоустройството (МРРБ) за
система по лицензиране на дружествата от ВиК сектора.
Това заяви председателят на ДКЕВР Ангел Семерджиев,
предаде БГНЕС. Големият проблем от тази година е
безводието поради сухата година. Това обаче е проблем,
който може да се решава в дългосрочен план, защото са
необходими инвестиции за подновяване на ВиК мрежата и
за разработване на нови източници за водоснабдяване,
каза Семерджиев. Той допълни, че засега в рамките на
5 години за подобряване на мрежата са необходими
около 2 млрд. лв. Семерджиев посочи, че друг голям
проблем са загубите на вода от ВиК, които са между 80 и
40% за цялата страна, в София те са 55%. Има проблем и
в това, че се намалява потреблението на вода от индустри-
алните потребители, които вече са намерили собствени
водоизточници. Именно заради това държавният регулатор
приема предложението на МРРБ и вече разработва тази
нова система за лицензиране на ВиК дружествата по
Закона за регулиране на водния сектор. То ще осигури
възможност за окрупняване на ВиК дружествата, така че
те да могат да изпълняват на по-високо ниво своите
функции. Освен това е установен изключителен интерес
на инвеститори към по-големите ВиК дружества. Това ще
осигури по-бързо средствата, за да се поддържат в по-
добро състояние мрежите. Затова се предвижда окрупня-
ване на ВиК дружествата и те ще станат 28 на брой за
цялата страна при сега съществуващи 62. Ангел Семерд-
жиев предлага сегашните дружества, които отговарят на
критериите за лиценз, да се присъединят към мрежата и
да получат лиценз за оператори, а останалите дружества
ще се избират чрез конкурс.

Всички имоти от
НАТУРА 2000, които
МОСВ е подало на Ми-
нистерството на земе-
делието и храните, са
извадени от търговете
за земя, която може да
се купи с поименни
компенсационни боно-
ве. В случай че има
други имоти, които оба-
че не са подадени сво-
евременно и са част от
европейската еколо-
гична мрежа, МЗХ по-

ДО 80% БИЛИ
ЗАГУБИТЕ НА ВОДА

ЗАПАЗВАТ СТАТУТА НА ЗЕМИ ОТ НАТУРА,
ПОПАДНАЛИ В ТЪРГОВЕТЕ С БОНОВЕ

ема ангажимент да не
се променя предназна-
чението и начина им
на трайно ползване.
Това обяви вчера ми-
нистърът на земедели-
ето и храните д-р Ми-
рослав Найденов след
среща с представители
на Коалиция “За да ос-
тане природа в Бълга-
рия”, съобщиха от аг-
рарното министерство.

След направени
проверки МЗХ извади

около 50 хил. дка от
търговете. Това са бли-
зо 70 ливади и паси-
ща, попадащи в НАТУ-
РА 2000, и 6 защитени
местности, за които е
установено, че са пуб-
лична държавна собст-
веност.

Срокът за приема-
не на заявления за
участие в търговете
приключи миналата
седмица. Приети са
общо 608 заявления

за 115 хил. дка. Най-
много заявления са по-
дадени в Кърджали -
203, поради най-голя-
мата обща площ за
продажба - 15 500 дка.
Със заповеди на ди-
ректорите на Област-
ните дирекции вече са
определени тръжните
комисии, разглеждащи
постъпилите докумен-
ти. Те имат петнайсет
дни за разглеждане на
предложенията.

същия мобилен оператор са
подвеждане на потребителя с
действия, които се квалифици-
рат като професионална не-
компетентност и предоставяне
на непълна и заблуждаваща
информация за срока за отказ
от сключен от разстояние до-
говор за телефонна услуга.

От жалбите на потребители-
те до КЗП става
ясно, че оператор
се обажда на
абонатите под
претекст да раз-
бере дали и в
бъдеще възнаме-
ряват да ползват
услугите на до-
ставчика, но съ-
щевременно им
отправят оферта
за нов договор.

Срочен дого-
вор с мобилен
оператор може
да бъде про-
дължен само при
изрично писмено

съгласие на абоната, гласят
приетите в края на миналата
година промени в Закона за
електронните съобщения. Така
вече договорите няма да се
подновяват автоматично. При-
ето бе и мобилните оператори
да уведомяват абонатите ме-
сец преди изтичането на ин-
дивидуалните им договори.

К

КЗП забрани нелоялни
практики на телеком
КЗП забрани нелоялни
практики на телеком
КЗП забрани нелоялни
практики на телеком
КЗП забрани нелоялни
практики на телеком
КЗП забрани нелоялни
практики на телеком

пет нелоялни търговски прак-
тики при предлагането на до-
говори от разстояние за теле-
фонни услуги. От комисията не
уточниха кой е телекомът, тъй
като има срок, в който реше-
нието й може да се обжалва.

Една от практиките е пред-
ложение по телефона за сключ-
ване на договор с нови усло-
вия, който се оказва сключен,
въпреки отказ на клиента.

Друга нелоялна практика е
телекомът да отправя по теле-
фона предложения към пенси-
онери в договорни отношения
с фирмата, като се възползва
от уязвимостта им. Според КЗП
потребителите може да не са
достатъчно информирани или
поради проблеми със здраво-
словното състояние да не мо-
гат да вземат адекватно ре-
шение.

Две нелоялни практики на
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акедонските  медии  се
опитват  да  подменят  и
най-новата история, съоб-
щиха от Българския кул-
турен клуб - Скопие. Тези

Македонски медии
пак подменят
историята

М

Според тиражираната информация Турция
била първата страна в света, която признала
независимостта на западната ни съседка

дни “Утрински вестник” и в. “Днев-
ник” тиражираха изявление на тур-
ския външен министър Ахмед Да-
вутоглу пред списанието на албан-
ски език “Шенья”, където се твърди,

че “Турция е първата държава, ко-
ято призна Република Македония
със своето конституционно име и
нейния национален идентитет”.

“Турция  гледа  на  Македония
като на близък приятел и като на
партньор. В този ред на мисли Тур-
ция е и първата страна, открила по-
солство в Скопие. Правото на Ре-
публика Македония сама да опре-
деля своето държавно име трябва
да се уважава”, заявил Давутоглу,
като  подчертал  подкрепата  от
страна на Анкара за спора за име-
то на Македония.

По този повод Българският кул-
турен клуб - Скопие (БККС) се чув-
ства задължен да заяви, че горна-
та информация категорично не от-
говаря на истината. Първата стра-
на в света, която още на 15 януари
1992 г. признава незабавно и без
колебание Република Македония
като  независима  и  суверенна
държава, е Република България,
докато признанието от Турция идва
на 6 февруари 1992 г.

Що се отнася до споменатото от
Давутоглу признаване на национа-
лен идентитет, до този момент на
БККС не са известни никакви меж-
дународно-правни или дипломати-
чески практики, които да третират
признаване на национални иден-
титети, а още по-малко ни е изве-
стен специален държавен акт на
Република Турция от това време за
признаване на македонски нацио-
нален идентитет.

“У нас се затвърждава убежде-
нието, че активистите на бившия
югославски режим и сподвижници-
те на Тито и Милошевич никога
няма да простят на България, че
първа призна независима и суве-
ренна  Република  Македония  и
беше непоколебим гарант на ней-
ната териториална цялост в най-
трудните моменти след това”, се от-
белязва в  заключение на прес-
съобщението на БККС.

есигурността около
финансовата криза
на еврозоната и
т.нар. фискална ска-

Лагард:
Еврозоната и „фискалната скала”
застрашават икономиката

Испания е готова да поиска спасителен пакет от еврозо-
ната, което може да стане още през почивните дни, но
междувременно Германия намекна, че Мадрид трябва да
изчака, предаде Ройтерс, позовавайки се на европейски
представители. “Испанците имаха известни колебания, но
сега са готови да поискат помощ,” заяви високопоставен
европейски източник. Твърдението за промяна в позиция-
та на Испания беше потвърдено и от други високопоставе-
ни източници от еврозоната, които също пожелаха да
запазят анонимност.
Натискът върху Мадрид от страна на финансовите пазари
и от други европейски партньори да поиска спасителен
план за икономиката си се засилва. Няколко европейски
дипломати казват обаче, че канцлерът Ангела Меркел
предпочита да избегне поставянето пред германския
парламент на допълнителни индивидуални кредитни
споразумения за нуждаещи се страни от валутния съюз.
Помолен да коментира твърденията, че Германия притиска
Испания да изчака, говорител на германското правителст-
во заяви пред Ройтерс, че “всяка страна решава за себе
си” и “Германия не тласка към една или друга посока”.
Говорителка на испанския премиер Мариано Рахой заяви,
че няма информация за възможно вето от страна на
Германия върху евентуална финансова помощ за Мадрид.

ННННН
ла в Съединените щати са
причините за изоставането
на световната икономика,
заяви управляващият дирек-
тор на Международния ва-
лутен фонд (МВФ) Кристин
Лагард в интервю за Си Би
Ес нюз.

В Европа въпросът е как

и кога ще се подходи и раз-
реши кризата, а в САЩ е как
и кога ще се заемат с “фис-
калната скала”, изтъква Ла-
гард в интервюто, цитирано
от ДПА и Франс прес. По
думите й значение има също
какви ще са дългосрочните
фактори за икономическата
политика в страни като САЩ
или Япония. Това са факто-
ри на несигурност, които
наистина пречат на хората

да взимат инвестиционни
решения, решения за наема-
не на персонал, решения за
преки чуждестранни инвес-
тиции, подчерта тя.

Миналия месец Кон-
гресът не предприе дейст-
вия по спорния дебат за
надвисналата “фискална
скала” - термин, използван,
за да бъде описана комби-
нацията от повишаване на
данъци и съкращаване на

разходи на стойност 600
милиарда долара, която ще
стане факт на 31 декември,
ако не бъдат предприети
действия. Дебатът беше от-
ложен за след изборите на
6 ноември. МВФ се очаква
да обяви следващата седми-
ца, че понижава прогнозата
си за световния икономиче-
ски растеж на 3 процента
през тази година, посочва
Си Би Ес.

Прокуратурата в американския щат Ню Йорк подаде
иск срещу най-голямата банка в САЩ JPMorgan Chase, в
който обвини придобитата от финансовата институция през
2008 г. банка Bear Stearns в мошеничество с ипотечни
кредити, пише вестник “Ню Йорк таймс”.

Машинациите са били извършвани, по данни на след-
ствието, в периода от 2005 до 2007 г. На инвеститорите
са били продавани ценни книжа, базирани на ипотеки,
вероятността за дефолт по които е била много голяма.
При това купувачите са били въвеждани в заблуждение,
защото на тях са им били съобщавани неверни данни за
качеството на заемите. В резултат инвеститорите са загу-
били 22,5 млрд. долара.

Това е първият иск, заведен в рамките на дейността на
създадената от президента на САЩ Барак Обама коми-
сия за разследване на злоупотребите в банковата сфера,
които като резултат доведоха до кризата от 2008 г.

Представител на JPMorgan Chase подчерта, че описа-
ните в иска машинации се отнасят към период, когато
банката все още не е притежавала Bear Stearns. Той до-
бави, че JPMorgan Chase ще се защити в съда.

Мадрид ще търси помощ Съдят най-голямата банка
в САЩ за машинации

Италия бе парализирана от 24-часова
национална стачка на служителите в
обществения транспорт. Автобусите,
метрото и влаковете бяха спрени от
движение. Железопътните работници

недоволстваха заради неподновения си
колективен трудов договор

Най-малко 37 души загинаха, а около
сто бяха хоспитализирани при сблъсък
на ферибот с влекач край хонконгския

остров Лама. В спасителната операция
се включиха хеликоптери и десетки
плавателни съдове, които прибираха

хора от водата

Всеки трети грък
без осигуровка

Един на всеки трима работ-
ници в Гърция е без осигуровки,
сочат данните от проверки,
извършени от гръцката инспек-
ция по труда за първите шест
месеца на годината. Проверени
са общо 18 698 фирми. Установе-
но е, че 35 674 души работят без
каквито и да било социални оси-
гуровки. 42,8% от тях са чужде-
странни граждани. На фирмите
са наложени глоби в общ размер
от 6,8 милиона евро.

Санкциите срещу
Иран са
недостатъчни

Международните санкции сре-
щу Иран са болезнени, но не
успяват да забавят ядрената
програма на ислямската репуб-
лика, заяви вицепремиерът и
министър по стратегическите
въпроси на Израел Моше Яалон.
Според него иранската ядрена
програма все повече и повече се
приближава до червената линия.

Увековечават
Ким Чен Ир

В Северна Корея беше откри-
та нова огромна статуя на по-
чиналия лидер Ким Чен Ир. Офи-
циалната церемония по освеща-
ването се е провела в присъ-
ствието на хиляди ликуващи
войници, сочат кадри от държав-
ната телевизия на страната. На
събитието са присъствали вис-
ши военни и партийни служите-
ли, включително и Ким Йон Нам,
който е начело на севернокорей-
ския парламент.

Чавес обяви съперник
за мафиот

Президентът на Венецуела
Уго Чавес обвини своя основен
съперник на предстоящите из-
бори за президент Енрике Капри-
лес, че използва за предизборна-
та кампания пари, които са по-
лучени от наркомафията. Прези-
дентските избори във Венецуела
ще се проведат на 7 октомври.

Снимки БГНЕС
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Свят

илиардерът Бидзина Ива-
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Хиляди привърженици на опозиционната партия “Грузинска мечта” ликуваха в
цялата страна след обявяването на първоначалните резултати

M
президента Михаил Саакашвили най-
вероятно ще получи 53 места. Грузин-
ският парламент наброява общо 150
депутати, като 73 места се попълват
чрез мажоритарно гласуване, а оста-
налите 77 - от национална пропорцио-
нална листа. Прагът за влизане в събра-
нието е 5% от гласовете.

Грузинските медии съобщават, че
пред урните са се явили малко над
60% от избирателите. Половината от
тях са гласували за Иванишвили, а 43%
- за Саакашвили. Президентът Михаил
Саакашвили вече призна победата на
“Грузинска мечта”. Той обаче претен-
дира, че партията му има преднина в
мажоритарния вот и ще запази мно-
зинството си в парламента.

Новата силна фигура в грузинската
политика, Бидзина Иванишвили, изгря
на политическата сцена преди около
година. Предполага се, че той ще
съживи връзките с Русия. При управле-
нието на Саакашвили дипломатичес-
ките връзки на Тбилиси с Москва бяха
прекъснати заради войната през 2008
г. и заради руската забрана за внос на
грузинско вино и минерална вода. По
време на войната през 2008 г. Русия
засили контрола си върху самообяви-
лите се за независими райони в Грузия
- Абхазия и Южна Осетия, които състав-
ляват около една пета от грузинската
територия.

Хиляди хора се събраха на главния
площад “Свобода”, където развяваха
синьото партийно знаме. Те пееха,
прегръщаха се и огласяваха грузинска-
та столица с клаксони.

Ако “Грузинска мечта” спечели мно-
зинство в парламента, това ще е първо-
то предаване на властта чрез избори
от една партия на друга в Грузия след
разпадането на СССР.

56-годишният Иванишвили прите-
жава състояние, което се равнява поч-
ти на половината от грузинската ико-
номика. Според авторитетното издание
“Форбс” състоянието на Иванишвили
възлиза на над 6,5 млрд. щатски дола-
ра. Привърженици на Саакашвили об-
виняват Иванишвили, който е натрупал
повечето от парите си в Русия, че е
подставено лице на Кремъл. Милиар-
дерът отрича, но казва, че ще се спра-
ви по-добре от Саакашвили в
поддържането на връзките с Москва.

Иванишвили заяви, че няма наме-
рение да преследва дисидентите и
противниците си и е готов на сътрудни-
чество с президента Михаил Саакаш-
вили, предаде ИТАР-ТАСС. Опозицион-
ният лидер подчерта, че в името на
интересите на Грузия е готов да сътруд-
ничи с президента Саакашвили, “ако,
разбира се, той възприеме конструкти-
вен подход”.

Пред журналисти той обеща, че при
победа на неговата коалиция “Грузин-
ска мечта” Тбилиси ще продължи кур-
са на интеграция в евроатлантически-
те структури.

Иванишвили изрази очакване, че
оглавяваната от него коалиция ще има
около 110 депутати в 150-местния пар-
ламент.

Грузинските избори са следени
внимателно в Брюксел, където са
централите на НАТО и ЕС. Генерал-
ният секретар на НАТО Андерс Фог
Расмусен заяви, че парламентарни-
те избори в Грузия, както и предсто-
ящите президентски избори догоди-
на ще бъдат “лакмусов тест за начи-
на, по който функционира демокра-
цията” в страната. Мая Кочиянчич, го-
ворителката на върховния предста-
вител на ЕС по сигурността и външна-
та политика Катрин Аштън, заяви
същевременно, че резултатите от
изборите в Грузия ще определят ос-
новата на бъдещите отношения на
ЕС с Тбилиси.

През първите шест ме-
сеца на тази година са
загинали 110 журналисти,
се казва в съобщение, раз-
пространени от НПО с кон-
султативен статут към ООН
“Прес Емблем Къмпейн”.
Тази цифра е с 36% по-
висока, отколкото показа-
теля през миналата годи-
на. За сравнение, през
2011 г. са загинали 107
журналисти. Увеличението
на броя на жертвите е
свързано директно с нара-
стването на конфликтите по
света.

Първо място с огромна
преднина пред останалите
заема Сирия, където от
март миналата година се
води ожесточена война
между привърженици и
противници на управлени-
ето на президента Башар
Асад. От началото на годи-
ната там са убити 32 жур-
налисти. В първата тройка
влизат още Сомалия (16) и
Мексико (10). В първата
десетка влизат още: Хон-
дурас (6), Филипини (5),
Ирак, Нигерия, Еритрея /по
3/, Афганистан, Боливия и
Индия по (2). Четвъртото и
пето място в класацията на
най-опасните за журнали-
сти страни заемат Пакис-
тан и Бразилия, където
през 2012 са убити по се-
дем журналисти.

Повече загинали
журналисти тази година

Най-опасен регион
остава Близкият Изток.
Там от началото на го-
дината са загубили своя
живот 36 медийни работ-
ници. След него се на-
реждат Латинска Амери-

ка (29), Африка (24),
Азия (21).

Организацията ПЕК е
създадена през 2004 г. от
група журналисти от раз-
лични страни. Нейната цен-
трала се намира в Женева.

Колосалната логис-
тична операция по
връщането на норвежки-
те войски от Афганистан
в родината се сблъсква в
добавка с праволиней-
ността на митниците, ко-
ито изискват документи,
доказващи, че армията е
платила данък добавена
стойност, за да разрешат
връщането на военния
инвентар, съдържащ от
бельо до бронирани тан-
кове, предаде Франс
прес. Ако армията иска
да бъде освободена от
ДДС, ние искаме тя да
докаже, че е платила

Митничарски куриози в Норвегия
всичките си задължения,
заяви за АФП висша слу-
жителка на митниците.

Според в. “Бергенс
тиене” административни-
те изисквания са истинска
главоблъсканица за нор-
вежката армия, която за-
почна изтеглянето на сво-
ите 500 военни от Афга-
нистан, изразяващо се
във връщането у дома на
стотици контейнери със
стотици хиляди предмети.
Стигнало се дотам висш
представител на военна-
та логистика да пише до
генералния щаб, за да
моли за освобождаване

от изискванията, които
той намира “извънредно
трудни и на практика не-
изпълними”. Представи-
телката на митниците
изтъкна, че правилата се
отнасят за всички и че
самите военни са заяви-
ли, че са в състояние да
представят документи за
повечето от покупките. Тя
не коментира твърдения-
та в “Бергенс тиене”, че
става дума и за долните
дрехи на войниците. През
седмицата военните и
митническите власти ще
се съберат, за да проучат
въпроса.

Общината в Рим прие наредба, влиза-
ща в сила днес, която предвижда глоба до
500 евро за хората, които ядат сандвич в
историческия център на града, съобщават
местните медии.

“Забранява се спането на открито или
в импровизиран подслон, както и ядене-
то или пиенето, така че областите с осо-
бена историческа и археологична стой-
ност да бъдат използвани изключително

Без сандвичи в центъра на Рим

Обединените сили
на Африканския съюз и
Сомалия вече контро-
лират напълно приста-
нищния град Кисмайо -
последното значимо

Падна последният бастион на
ислямистите в Сомалия

като място, където човек може да се на-
слаждава на панорамата”, се казва в на-
редбата.

Забраната ще важи до 31 декември и
предвижда глоби от 25 до 500 евро. Подоб-
ни наредби бяха приети и в други италиан-
ски градове като Венеция, Флоренция и
Болоня, където също се прилагат единстве-
но за историческия център, близо до най-
известните забележителности.

убежище на ислямисти-
те от групировката “Аш
Шабаб”, предаде Би Би
Си. Представител на со-
малийското правителст-
во е съобщил, че армей-

ските части са заели
позиции в пристанище-
то и летището, и прила-
гат мерки за обезпеча-
ване на сигурността на
населението.

Снимкa БГНЕС
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Русия беше даден старт на реги-
оналната избирателна кампания,
която ще приключи в деня на гла-
суването - 14 октомври. Основна-

Избори по нов начин
Гласуването на 14 октомври в Русия ще е по нови правила

Олег МАТВЕЙЧЕВ,
професор в Държавния университет -
Висша школа по икономика

нализират всички обществени необходи-
мости, което по естествен начин може-
ше да доведе до възникването на есте-
ствени тромби в политическата система.
Ограниченият брой на политическите
структури до голяма степен спъваше мо-
билното развитие на руската политиче-
ска система.

Разширяването на възможностите за
появата на нови политически сили ще
позволи да се преодолеят тези кризисни
явления. Представителите на мнозинст-
вото сформировани неотдавна партии не
губиха времето си и се регистрираха като
кандидати за есенните регионални и
кметски избори. Част от нови партии из-
дигнаха кандидати за областните и мест-
ните парламенти, други регистрираха
свои представители за изборите на гу-
бернатори и кметове.

Улесняването на процедурата за ре-
гистриране на партии крие обаче и опре-
делени рискове. Много е важно да се
запази балансът, да не се допусне пре-
калено увеличаване на политическата
система до немислими мащаби, както се
случи през 90-те години, когато в избори-
те можеха да участват едновременно до
сто партии.

Още една гръмка реформа от послед-
но време е връщането на губернаторски-
те избори в нов формат. Сега кандидати-
те за поста на ръководител на субекта на
федерацията трябва да преминават през
регионални филтрове, казано иначе - да
получат подкрепа от местните депутати.

По същество тази инициатива е заимст-
вана от французите. И тук няма нищо
учудващо. Както се знае, именно консти-
туцията на Франция до голяма степен бе
взета за образец при написването на кон-
ституцията на нова Русия през 1993 г.

Нововъведението за регионален фил-
тър се оказа полезно преди всичко за
парламентарните опозиционни партии.
Например за същата тази КПРФ, която
успя още преди това да създаде силни
структури на регионално и кметско ниво,
да вкара свои депутати в местните парла-
менти и дори да сформира фракции. Пред-
ставителите на компартията сега нямат
никакъв проблем да получат подкрепата
им при издигането на свои кандидати за
губернатори. Докато “Справедлива Русия”
има повече проблеми в регионите и това
намалява шансовете на кандидатите на
есерите за губернатори. Например брян-
ският избирателен комитет отказа да ре-
гистрира като кандидат за поста ръково-
дител на региона представителят на “Спра-
ведлива Русия” Вячеслав Рудников, като
обяви за недействителни 34 от 253-те
подписани листа в негова подкрепа. Кан-
дидатът не се съгласи с това и сега вървят
съдебните дела. И това е нормално.

В Рязанска област, обратното, опози-
цията успя да се договори с властта. Кан-
дидатът от “Патриотите на Русия” Игор
Морозов свали кандидатурата си за гу-
бернатор на Рязанска област в полза на
и. д. ръководителя на региона Олег Кова-
льов - кандидат на “Единна Русия”. Моро-

зов обясни постъпката си с това, че е
имал реални шансове да отиде на бало-
таж. Това обаче би довело до разрив в
обществото, в елита, което не е трябвало
да се допусне в никакъв случай. Коваль-
ов оцени жеста на опонента и обеща да
заимства редица от предложенията в
програмата на “Патриотите на Русия”,
обявявайки, че сега ще носи отговорност
пред две партии - “Единна Русия” и “Па-
триотите на Русия”. Всъщност ситуацията
в Рязанска област е доста показателна. В
края на краищата политиката не е бойно
поле, а изкуство на компромисите, които
в крайна сметка са способни да съдейст-
ват за общото обществено благо.

Нашата политическа система е дина-
мична и винаги отговаря на реалностите
на текущия момент. Това я различава
положително от онези държави, където
често съществуват архаични политичес-
ки структури, които са неясни за избира-
телите или изобщо не работят на практи-
ка. Може уверено да се каже, че сегаш-
ната политическа реформа не е за вечни
времена. Може би след гласуването ще
бъдат приети нови закони, които ще ко-
ригират политическата система, които ще
продължат да я развиват. Времето ще
покаже. Но още сега е очевидно, че кри-
тиците на политическата реформа загу-
биха. Реформата стана, обществото прие
правилата на играта и активно участва в
политическия живот. Регионалните избо-
ри, които навлязоха в решаващата фаза,
нагледно показват това.

Български измамници
тормозят
Европа

Чрез изкусни техники
нашенците ограбват
французи по пътищата
и туристи в къщата
на Жулиета

Български обирджии са из-
мислили нова техника за обири
във Франция, съобщи френският
сайт “Льо дофин”. От няколко
месеца хора, представили се на
жертвите си за българи,
извършват грабежи по пътища-
та на департамента Савоа.
Българите спирали колите край
пътя, отваряли капака на мотора
и симулирали повреда или
свършил бензин.

Когато отзивчиви шофьори
спирали да им помогнат, бълга-
рите вадели тлъста пачка с чуж-
ди банкноти или бижута и пред-
лагали да ги разменят срещу
евро, с които да платят за ре-
монта на колата или за бензин.
Един от българите дори изразил
готовност да придружи една от
жертвите си до банкомат, от кой-
то да изтегли пари.

Понякога обирджиите били

при опит да транспортират извън
Италия 3,5 т опасни отпадъци.
Отпадъците са от фирма в град
Вибо Валентия и българите щели
да ги изнесат за родината си. Ве-
стникът уточнява, че става дума
за отпадъци, чието унищожава-
не вреди на околната среда.

Микробусът, с който българи-
те са се опитвали да изнесат от-
падъците, е бил конфискуван от
италианските митничари. Сред
отпадъците е имало резервни
автомобилни части и сега се
прави проверка дали те не са от
откраднати коли.

Преди дни електронното из-
дание “Ти Джи Верона” излезе с
информация за български обир-
джийки, които са се превърнали
в истинска напаст в къщата на
Жулиета - един от символите на
Верона. Българките системно
обирали посетители на туристи-

ческия обект.
Къщата на героинята от дра-

мата на Уилям Шекспир “Ромео
и Жулиета” привлича туристи от
целия свят. И докато те се снимат
под и на балкона на Жулиета
или ритуално позират до статуя-
та на героинята в двора, галейки
гърдите й за късмет, българките
бъркали в джобовете им.

Миналия петък полицията
успяла да арестува и последна-
та българска крадла, 19-годиш-
ната Малинка Младенова. Тя се
представяла за туристка, носела
фотоапарат и докато уж праве-
ла снимки, пребърквала чантите
на околните. Малинка била
задържана в момент, когато се
опитвала да обере аржентинска
туристка. Електронното издание
посочва, че българката е осъде-
на на шест месеца затвор с от-
ложено изпълнение на присъда-

та заради опита за грабеж.
Преди известно време медий-

ната група Ер Те Ел алармира за
българи, участвали в измами за
13 млрд. евро със социални оси-
гуровки в областта на строител-
ството в Белгия. В публикацията
бе посочено, че черноработни-
ците представляват нелоялна
конкуренция, “бич за белгийски-
те дружества”, които плащат ре-
довно повишените наскоро оси-
гуровки на своите служители.

Неколкократно социалните и
правосъдните власти съобща-
ват, че самонаетите се възполз-
ват от възможността скоро след
регистрацията си да обявят мним
фалит, с което добиват правото
да получават социални помощи.
Останалите, които най-често
злоупотребяват със социалните
фондове, са градинарите и шо-
фьорите.

придружавани от жени и деца,
за да изглежда постановката по-
убедителна. Накрая се оказвало,
че предложените от престъпни-
ците пари и бижута са фалшиви.

Същевременно във френския
град Екс ан Прованс, известен с
минералните си извори, обирд-
жии от Източна Европа също
прилагали необичайна техника
за изнудване на възрастни жи-
тели. Те се правели, че са наме-
рили на улицата ценен предмет,
после спирали възрастен човек
и твърдели, че са видели как той
го е изпуснал, след което насто-
явали за пари, за да му го върнат.
В местната полиция няколко
души вече са подали жалба за-
ради този тормоз.

Вестник “Либеро куотидиано”
пък съобщи за двама българи,
които били арестувани в итали-
анския пристанищен град Бари

В
та отличителна черта на новия политиче-
ски сезон е в това, че изборите ще бъдат
по нови правила. Ако по-рано в тях уча-
стваха пряко сили четири-седем офици-
ално регистрирани партии, то сега неща-
та са променени коренно.

След приемането през април на съот-
ветния законопроект, за да регистрираш
партия, са достатъчни едва 500 души. По-
рано за това бяха необходими не по-
малко от 40 хиляди последователи. В
резултат на това сега в Русия официално
са регистрирани 28 партии. От тях 24
участват в започналите регионални из-
бори на различни нива, като издигнаха
над 5000 кандидати.

Едва ли някой ще спори, че партий-
ната реформа беше необходима. Съвсем
неотдавна политическата активност в
страната се проявяваше основно чрез
четирите парламентарни партии: “Един-
на Русия”, “Справедлива Русия”, КПРФ и
ЛДПР. Непарламентарните партии “Яб-
локо”, “Правое дело” и “Патриотите на
Русия” почти не се забелязваха на поли-
тическия небосклон. Съществуващите в
нашата страна политически сили обаче
напоследък не бяха в състояние да ка-
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Черна точка се белее
в близката далечина

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

Революциите завършват
с изтрезняване

ЕВА
КОСТОВА

Черна точка се белее в
близката далечина. Точно
така - оксиморон. Това е
съчетание на несъчетае-
ми, противоположни поня-
тия. В случая става дума за
пенсиите и развихрилите
се тези дни отново несъче-
таеми, противоположни
мнения и сметки на управ-
ляващите, които синдика-
листи, социолози и въобще
експерти оспорват всеки
ден със сериозни аргумен-
ти и факти. Управниците се
готвят да подхвърлят някол-
ко жалки левчета на пен-
сионерите и очакват ова-
ции за това. Как изпаднах-
ме толкова, как позволява-
ме да ни баламосват, не-
доумяват възрастните
българи, които виждат и
чуват как в други страни
преживяват икономическа
криза - техните връстници

там не изглеждат като из-
паднали германци от Вто-
рата световна война.

С коментари в публич-
ното пространство вице-
президентът на КТ “Под-
крепа” Димитър Манолов
бе категоричен, че “пенси-
ите са нещо, което трябва
да бъде зона, забранена за
политици”. Синдикатите не
приемат идеята на управ-
ляващите за диференцира-
но увеличение на пенсии-
те в зависимост от година-
та, в която са отпуснати, а
настояват за преизчисле-
ние на всички пенсии по
отмененото от ГЕРБ с цел
икономии златно швейцар-
ско правило.

Идат избори, управля-
ващите се опитват да изо-
бразят някакъв жест към
пенсионерите, които са

около 2,2 милиона. Само че
това, което прави правител-
ството в продължение на
три години, де факто е га-
вра след красиви обеща-
ния - айде от март, айде от
началото на другата годи-
на, айде от април ще уве-
личим пенсиите.

При всички случаи, да
се повишават пенсиите
само с инфлацията, озна-
чава, че парите за възра-
стните ще продължат да
изостават спрямо средна-
та заплата и ако досега
съотношението е 40:100,
то постепенно ще падне
под тази праг, което е да-
леч от европейските изи-
сквания за адекватни пен-
сии. Животът на пенсио-
нерите ще продължи да се
влошава, подчерта и бив-
шият шеф на НОИ Йордан

Христосков.
На този фон дефицитът

в НОИ остава около 2 млрд.
лева и засега няма никак-
ва индикация, че няма да
расте още. За да се ком-
пенсира той догодина и за
да могат да се плащат пен-
сиите, допълнително ще
бъдат натоварени бизнесът
и гражданите с преки и не-
преки данъци. Но вместо да
се вслуша в мнението на
специалистите, които пове-
че от него разбират тази
“материя”, социалният ми-
нистър Тотю Младенов ин-
формира дълбокомислено,
че не знае има ли държави
в ЕС с по-ниски пенсии от
нашите. Не съм правил про-
учване, призна той публич-
но. Ами да е правил, нали
това му е работата! Младе-
нов само отново потвърди,

че за социалните разходи
у нас сметките се правят на
коляно, в движение по ня-
коя отсечка на магистрала-
та, на сладка раздумка със
сродни души от кръжеца
“Борисов”, според момент-
но настроение или след
сънуван сън. Нещо, което
обаче си проличава в дей-
ствията на това правител-
ство наяве. И в поредните
обещания, че парите за
възрастните ще дойдат от
по-ефективна събираемост,
по-добра заетост, по-висо-
ки доходи. Дали Тотю Мла-
денов наистина си вярва?

Нито едно от трите
споменати условия днес
не е налице. И пенсионе-
рите пак остават с поглед
към онази черна точка,
която се белее в близката
далечина.

1819 - В КАРЛОВО СЕ РАЖДА ЕВЛОГИ
ГЕОРГИЕВ, ПРЕДПРИЕМАЧ (УМИРА
1897 Г.). Смятан за

най-богатия български
търговец и банкер в
края на ХIХ в. По-голя-
мата част от живота си
(60 години) прекарва в
чужбина, но не преста-
ва да се чувства дълбо-
ко свързан с народа
си. Той и брат му Хри-
сто участват със значителни суми в много
благотворителни инициативи. Сред по-
крупните негови дарения са: на българ-
ско девическо училище в Солун, на
българска болница в Цариград, на българ-
ската църква в Букурещ. Венец на дари-
телската му дейност е сградата на Софий-
ския университет.

1895 - РАЖДА СЕ СЕРГЕЙ ЕСЕНИН,
РУСКИ ПОЕТ (УМИРА 1925 Г.). Ранната

смърт, неодобрението на част
от литературния елит, популяр-
ността сред широката публика
и ексцентричното поведение
го превръщат в легендарна
фигура в руската литература.
Голяма част от произведения-
та му са забранени след
смъртта му и са публикувани
отново в Съветския съюз през 1966 г.

1918 - ФЕРДИНАНД I АБДИКИРА ОТ
БЪЛГАРСКИЯ ПРЕСТОЛ. Под натиска

на правителството и на пре-
миера Александър Малинов
царят отстъпва трона на Бо-
рис III. След като напуска
България, Фердинанд се
завръща в родовите си име-
ния в Кобург (Германия),
където умира на 10 септем-
ври 1948 г. (на снимката -
Фердинанд в Германия,
1928 г.) Фердинанд I е отго-
ворен за обявяването на
Междусъюзническата вой-
на (1913) и претърпяната от
България първа национална
катастрофа. Под негово влияние страната
ни се присъединява към Тройния съюз по
време на Първата световна война (1914-
1918). Последвалата втора национална
катастрофа го принуждава да абдикира в
полза на своя син.

1925 - РАЖДА СЕ ГОР ВИДАЛ, АМЕРИ-
КАНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 2012 Г.).

Автор на осем пиеси и
над 20 романа, при-
знат за изобретател на
политическия истори-
чески роман. Баща му
е един от първите во-
енни летци на САЩ, а
майка му - театрална актриса от Бродуей.
Един от най-влиятелните американски ин-
телектуалци на ХХ в. В България става
известен с “Калки”, после с “Вашингтон,
окръг Колумбия”, “Сътворението”, “На живо
от Голгота”.

1971 - СЪЗДАДЕНА Е ЕЛЕКТРОННАТА
ПОЩА. В една

от компютърните
лаборатории на
САЩ ученият Рей
Томлинсън изпра-
ща първото електронно съобщение. На него
принадлежи и въвеждането на маймунско-
то “а” в електронния адрес, което го прави
различим от останалите. “Имейлите” стават
достъпни за обикновените граждани през
1991 г., когато компанията “Майкрософт”
разработва съответната програма.

1991 - КОНСТИТУИРАН Е КОНСТИТУ-
ЦИОННИ-
ЯТ СЪД.

Създава се
със Закона
на КС, приет
от VII ВНС на
30 юли 1991
г., и на осно-
вание Кон-
ституцията
на РБълга-
рия. На 26 декември 1991 г. е приет пра-
вилник за организацията и дейността му.
КС обезпечава върховенството на Консти-
туцията на РБългария спрямо законите и
другите актове на НС, както и спрямо ука-
зите на президента. Решенията му са окон-
чателни и задължителни за всички, вклю-
чително за съдилищата.

Президентът на Грузия
Михаил Саакашвили при-
зна поражението на сво-
ята управляваща партия
“Единно национално дви-
жение” на преминалите в
страната парламентарни
избори. Победителят във
вота - опозиционната ко-
алиция “Грузинска мечта”,
макар че не постигна раз-
громна победа, спечели
резултат от изключител-
на важност както за Гру-
зия, така и за целия Кав-
казки регион.

Първо, грузинският

народ показа, че може да
смени властта по демо-
кратичен начин. След
разпадането на СССР
това се случваше или с
кърваво противостоене,
или с т.нар. “Революция
на розите”, която обаче
също далеч не беше
мирна. Второ, макар Са-
акашвили да остава пре-
зидент на страната до ок-
томври следващата годи-
на, неговата власт ще
бъде ограничена. От
една страна, от опозици-
онния парламент, а от
друга - от последните
поправки в грузинската
конституция, които усили-
ха ролята на парламента
и министър-председате-
ля и ограничиха тези на
президента. Не е тайна,
че Саакашвили, който
инициира тези поправки
преди две години, имаше
намерението да управля-
ва страната като преми-
ер след изборите за пар-

ламент, без да бъде ог-
раничаван със законови
срокове. Но, както е ка-
зано, човек предполага,
а Господ разполага, в
случая - грузинският на-
род.

Трето, най-накрая
“Революцията на розите”
свърши. Първата “цветна”
революция на постсъвет-
ското пространство, из-
вършена с активното
участие на западните
държави, завърши вчера.
Революционното пиянст-
во на грузинския народ
продължи до войната
срещу Южна Осетия от
2008 г., премина в мах-
мурлук и завърши, очак-
вано, с изтрезняване. И е
добре задграничните ин-
женери на подобни по-
литически експерименти
да си вземат поука. Ма-
кар че едва ли, те са пре-
калено самоуверени.

Четвъртото следствие
от поражението на пар-

тията на Саакашвили ще
бъде постепенното нор-
мализиране на отноше-
нията между Грузия и
Русия. Няма да е лесно и
бързо, но лидерът на
“Грузинска мечта” Бидзи-
на Иванишвили вече обя-
ви, че на първо място ще
работи за възстановява-
нето на икономическите
връзки между двете стра-
ни. Неговият съветник Зу-
раб Карумидзе пък заяви,
че ще бъде прекратена
войнствената реторика
спрямо Русия. Ако бъдат
предприети такива дейст-
вия, то това ще доведе
до известно успокоение
в целия регион. Режимът
на Саакашвили бе източ-
ник на напрежение, кое-
то се прехвърляше и
върху отношенията на
Москва с други държави.
Изчезването на този
дразнител е залог за по-
добри времена за Кав-
казкия регион.
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Инж. Емануил Манолов:

Най-важно е да запазим
общинската болница
Новият хит при нас са инвестициите в соларни паркове, казва кметът

ОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНА

Интервю на Петрана СОМЛЕВА

 Г-н Манолов, кои бяха основни-
те предизвикателства, с които се
сблъскахте в началото на вашия
мандат като нов кмет на община
Павликени? Как бихте характеризи-
рали сегашното състояние на общи-
ната?

- Вероятно мнозина от колегите ми
биха отговорили, че най-голямата труд-
ност са ограничените финанси, разно-
гласия с централната власт, безрабо-
тицата и т.н. Разбира се, тези пробле-
ми стоят и пред нас. Най-голямото пре-
дизвикателство пред нас беше да на-
караме различните участници в обще-
ствения процес да работят заедно в
единомислие и подкрепа. Павликени е
нашият общ дом и единствено от нас
зависи той да е спретнат, подреден и
уютен за своите жители. Разбира се,
това се отнася за всяко от 20-те насе-
лени места в общината.

Павликени е прочут с производи-
телите на декоративна растителност.
Тогава се роди и идеята всяка от фир-
мите да “осинови” една от градинките
край главните улици, в парковете или
в дворовете на обществените сгради.
Резултатът е, че Павликени днес е по-
цветен и по-приветлив, а производи-
телите имат най-добрата витрина за
своята продукция. Гражданите бяха
силно впечатлени от ефекта и на свой
ред започнаха да създават градинки
в междублоковите пространства.

Ефектът от добронамерената ни
ръка за диалог се оказа огромен. Това
стана и стил на работата ни и в дру-

гите сфери.
 Как се отразиха на общината

негативните процеси, произтичащи
от икономическата криза, която
срина икономиката в цялата стра-
на? Как вие се справяте с проблеми-
те, произтичащи от този процес?

- Не усещаме спад в местните при-
ходи от данъци и такси спрямо мина-
ли години. Несигурността в икономи-
ката влияе по-скоро на смелостта на
инвеститорите, както и на продажби-
те на общинска собственост. Това е
другото голямо перо приходи в бюд-
жета, което за съжаление през тази
година не се изпълнява с добър темп.
Проблемът е по-скоро политически.
Това, че е загубен интелектуалният
потенциал, това, че всички производ-
ства се централизират в няколко гра-
да в страната, липсата на устойчива
икономика, растящата безработица
като последствие от тези процеси са
все политически въпроси.

Преодоляването на кризата само
с възможностите на общината е почти
невъзможно. Въпреки това считам, че
доброто партньорство между админи-
страцията и бизнеса, поставено на
основата на коректност и взаимоизго-
да, може да доведе до много добър
растеж. Вече ви казах, че чрез конст-
руктивен диалог с бизнеса ние търсим
неразкрити докрай резерви за пови-
шаване на собствените приходи в об-
щинския бюджет.

 Навремето Павликени имаше
добре развита икономика, работеха
много заводи. Какво е положението
сега? Успявате ли да привличате
чужди или наши инвестиции в общи-
ната и какво очаквате в бъдеще?

- Новият хит при нас са инвестици-
ите в соларни паркове. На площ от
800 дка край с. Вишовград е планира-
но изграждане на соларен парк на
българо-германско дружество. Дого-
ворът ни с тях е такъв, че общината
ще получава процент от печалбата
след отварянето на мощностите - по
около 150 000 лв. годишно, според
техния бизнес план. В с. Долна Лип-
ница вече работят два по-малки, но
много сериозни соларни парка с
български инвестиции.

Насаждения с акация край с. Сло-
мер ще направи водеща немска фир-
ма в производството на фина дърве-
сина. Преди няколко дни с изненада
посрещнах австралийски инвеститор,
който е закупил имот в селото и пла-
нира да построи хотел. Община Пав-
ликени е широко отворена за всяко
инвестиционно намерение в нашите
населени места. Аз лично се ангажи-
рам, че ще помогнем в рамките на
правомощията ни на всеки сериозен
проект, който може да отвори работ-
ни места и да осигури поминък за на-
шето население. С ускорения доку-
ментооборот в общината, със запаз-
ването нивата на местните данъци и
такси и с отношението си към инвес-
титорите мисля, че думите ми не оста-
ват само програмно намерение, а
намират конкретни измерения. През
настоящата година наблюдавам и
друга тенденция сред местния бизнес.
Не се влагат средства в нови фабри-
ки, а в подобряване на съществува-
щите мощности. Редица земеделски
производители инвестираха в модер-
ни зърнохранилища и техника.

Холандската фирма “Хайпро-
България” - производител на яйца, във
връзка с новите стандарти за отглеж-
дането на кокошки-носачки ще пре-
устройва две от халетата си за около
6 млн. лв.

Близо 2 млн. евро струва най-но-
вата високотехнологична печатна
машина в един от най-големите заво-
ди за опаковки у нас - на “Унипак” АД.

Бизнесът в града вече е наясно и
с възможностите на европейските
фондове и активно ги използва, за да
повиши своята конкурентоспособност.

 Обезлюдяването през послед-
ните години на малките и средните
общини е доста сериозен проблем в
цялата страна, как се справяте вие?
Каква е безработицата в община
Павликени и работите ли по програ-
ми за откриване на нови работни
места?

- Безработицата в Павликени е под
средната за страната. Особено тежък
е проблемът с неработещите в села-
та, където няма почти никакво препи-
тание. Селското стопанство в региона

е ориентирано към растениевъдство-
то, по-конкретно към зърнопроизвод-
ството, което се обслужва от модерна
техника с минимален персонал. Поч-
ти повсеместно бяха ликвидирани
трайните насаждания. Липсата на
държавна политика в тази насока
доведе до пълната незаинтересова-
ност за изграждане на нови масиви с
трайни насаждения.

Община Павликени работи съвме-
стно с Бюрото по труда по програми
за откриване на нови работни места.
Редица от проектите със социална на-
соченост също спомагат за намалява-
не на безработицата. Възможността за
наемане на професионални приемни
родители, на лични асистенти и до-
машни помощници е такава мярка.

 Имате ли разработени проек-
ти по програмите  на европейските
фондове и по какви работите в мо-
мента? Имате ли проблеми с усвоя-
ването на средствата?

- До броени дни предстои да от-
крием официално реконструирания
централен градски площад “Свобода”
в Павликени. Това е най-крупният
проект, който сме реализирали до
момента, на обща стойност 1,494
хил.лв. по Програмата за развитие на
селските региони. Смятам, че напра-
вихме добър подарък за павликенча-
ни в дните на традиционния есенен
сбор.

Наскоро открихме ремонтирани
детска ясла и детска градина и мога
да обобщя, че няма учебно заведе-
ние в града, което да не е санирано
или в процес на саниране. Енергийно
ефективни мерки планираме да въве-
дем и в сградата на общинската бол-
ница, когато се отвори мярка за това.

След първите няколко месеца уп-
равление бяхме готови с толкова мно-
го конкретни намерения за подобря-
ване на инфраструктурата, че на от-
дела ни за европроектиране ще му
трябват месеци наред, за да разпише
толкова много проекти. Амбициозни
намерения във всички сфери на дей-
ност на местната власт очертават при-
оритетите ни в оставащите три годи-
ни. Най-важните инфраструктурни про-
екти са за изграждането на градска
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Инж. ЕМАНУИЛ МАНОЛОВ е първи мандат кмет на община Павли-
кени. Строителен инженер по образование, той е свързан с
изграждането на много обекти в населените места в общината.
От 2004 г. е член на Камарата на инженерите в инвестиционно-
то проектиране, а от 2010 г. - и на УС на Камарата на строите-
лите в България. От 2006 г. до избирането си за кмет е
изпълнителен директор на “Росица-99” АД - гр. Павликени.
От ноември 2011 г. и до момента е кмет на община Павликени.
Женен, с един син.

пречиствателна станция за отпадъчни
води с довеждащ колектор и приле-
жащата инфраструктура и за изграж-
дането на регионалното депо за от-
падъците, където участваме пет об-
щини.

На 30 млн.лв. възлиза проектното
ни предложение за ГПСОВ по ОП
“Околна среда”. Около 45 млн.лв. ще
струва строителството на депото, а в
Павликени ще има претоварна стан-
ция, заради голямото разстояние.

Програмата за развитие на сел-
ските райони е наш основен източник
на финансиране.

Важен за нас е проектът за ре-
монт на общински пътища за 5,5
млн.лв, който мина първи етап на
оценка и очакваме резултатите. Це-
нен за жителите на града и населени-
те места ще е другият ни проект - за
изграждане на спортни съоръжения -
закрит плувен басейн, фитнеси на
открито в няколко села, ремонт на
градския стадион, създаване на тенис
кортове и детски площадки. Стойност-
та му е 5,8 млн.лв.

Изграждането на два центъра за
настаняване от семеен тип, едно за-
щитено жилище и един център за
социална рехабилитация и интеграция
също е наше желание, разписано в
проект.

Като проблеми в кандидатстване-
то мога да посоча кратките срокове
за депозиране на проектните пред-
ложения и прекалено дългите сроко-
ве, когато се стигне до верифицира-
не на разходите при отчитането на
проекти. Пречка за успешното управ-
ление на проекти е и честата промя-
на в указанията за изпълнение на
договори за безвъзмездна помощ.
Срещаме трудност и с липсата на
достатъчен финансов ресурс за оси-
гуряване на съфинансиране и мосто-
во финансиране. Тук трябва да изра-
зя задоволството си от партньорство-
то ни с Общинския съвет, който на-
блюдава работата ни, добре разбира
управленската ни визия и подкрепя
всички мои предложения, свързани с
европейските проекти.

 Какво ново заложихте в соци-
алната програма на общината -
здравеопазване, образование, кул-
тура, спорт?

- Най-важно за нас през този ман-
дат ще е запазването на общинската
болница. МБАЛ “Павликени” обслуж-
ва около 30 000 души от двете общи-
ни - нашата и Сухиндол. В момента

болницата работи по 21 специалнос-
ти в 6 отделения. Проблемът там е с
натрупаните в минали години дълго-
ве. Опитваме се да намалим размера
им, но за това ще е необходима изця-
ло нова визия как да се справим.
Общинският съвет поиска да се при-
еме стабилизационна програма за
лечебното заведение. В нея сме опи-
сали няколко неща, които смятаме, че
задължително трябва да се предпри-
емат, за да стъпи болницата на крака-
та си. Планираме на един от етажите
да отдадем под наем помещенията за
хоспис. Приход ще осъществим и от
отдаване под наем на гаражи и заве-
дения на територията на МБАЛ. Без
модерна техника и привличането на
специалисти обаче всякакви опити да
изчистим финансовите проблеми ос-
тават на заден план.

По отношение на спорта най-голя-
мата ни радост е, че възстановихме
мъжкия футболен отбор на ОФК “Пав-
ликени”, който през целия изминал
сезон не спря да печели своите мачо-
ве. Общо имаме 14 спортни клуба,
където тренират около 230 деца. Най-
големите ни постижения са по волей-
бол и хандбал.

Културата е сферата, в която се
прави много от началото на мандата.
Запазихме старите ни традиции и
започнахме няколко нови инициати-
ви. През юли беше първото издание
на Националния конкурс за млади
певци “Нека да е лято!”. Лично компо-
зиторът Стефан Димитров даде песен-
та си за емблема на конкурса и беше
председател на журито. А за двете
конкурсни вечери събрахме в Павли-
кени елита сред младите таланти на
България. Няколко арт-резиденции
финансирахме през тази година. В на-
шия град гостуваха 5 от най-изявени-
те в момента художници във Финлан-
дия. Изложбата с техните творби мина
с изключителен интерес при нас, а в
момента е експонирана във Варна.
Арт-резиденцията “Старото училище”
за четвърта поредна година събира
творци от цял свят. През ноември ще
бъдем домакини на поредното изда-
ние на международния фотопленер
“Музика в обектива”.

Изключителна ценност е Антични-
ят керамичен център, който се нами-
ра край Павликени. Запазването на
културно-историческото наследство е
мисия, която в следващите години ще
отстояваме.

 Как, г-н Манолов, се справяте

с ромите в общината?  Какво най-
важно е заложено в общинския план
за интеграция на ромите?

- Постиженията ни в съвместното
съжителство са видими. В постоянен
диалог сме с лидерите в общността.
Всички ромски деца са обхванати в
детските градини и училищата. През
настоящата учебна година ОУ “Кли-
мент Охридски” в Павликени е избра-
но за базово по проект за превенция
на ранното отпадане от училище.
Работим изключително добре с
център “Амалипе”. В Павликени през
миналата година беше създаден един
от шестте техни центрове за развитие
на общността. Там се работи за нама-
ляване на ранните бракове, отпада-
нето от училище, здравна култура и
др. Напредъкът в работата им е съще-
ствен и затова на първия учебен ден
наш общ гост беше Н.пр. Джонатан
Алън - посланик на Великобритания.

Знаете, че след приемането на
националната стратегия всяка общи-
на е задължена да изготви свой годи-

шен план за интеграция на ромите.
Решихме да не затваряме този про-
цес само до експертното ниво на слу-
жителите в администрацията, затова
поканихме всички страни от този ди-
алог. Считам, че те заедно ще начер-
таят пътя ни към успешна интеграция.

 Какво искате да промените и
да постигнете  за община Павлике-
ни до края на мандата ви? Оптимист
ли сте за бъдещото й развитие?

- Водени от мотото “Или не се опит-
вай, или карай докрай” и след силния
старт на мандата, ние сме амбицира-
ни да постигаме все повече и повече.
Толкова много приоритети изброих
вече пред вас, а списъкът със сигур-
ност не е изчерпан. Главната ни цел
е Павликени да придобие вид на мо-
дерно европейско малко градче, със
запазени традиции и поглед в съвре-
мието, с развита икономика и заетост
за населението, със спокойни и тихи
населени места, уютни и сигурни за
своите жители. Оптимист съм, че за-
едно можем да постигнем тази мисия.

Античният керамичен център в Павли-
кени е най-добре проученият и експо-
ниран подобен обект от античността в
Югоизточна Европа. Наред с основите
на вила на тракийски владетел са
открити и над 60 пещи за производст-
во на битова керамика. Глинени
съдове, произведени в Павликени
преди 1700 години, са откривани чак
до Кримския полуостров, което
говори за качеството на местната
продукция.
Архитектурният комплекс край Павли-
кени е създаден в края на I в. сл. Хр.,
след Дакийските войни на император
Траян. По това време в Нове (при
съвр. гр. Свищов) вече е изграден военен лагер, в който е настанен I
Италийски легион. След като се уволнят от военна служба, някои от войни-
ците се връщат по родните си места, но други остават в региона и се
заселват в плодородната долина на р. Росица. Днес посетителите могат да
видят отлично експонирани основите на вила рустика, множество запазени
пещи, типичната римска баня с подово отопление, т.нар. хипокауст, останки
от керамични съдове и др. Само на 4 км от общинския център и лесно
достъпен с автомобил е античният комплекс.
Откривател на уникалния обект е археологът  Богдан Султов, който е
работил там до 1980 г. Това, което всички негови колеги днес му призна-
ват, е построената от него база в керамичния комплекс. Той я направил с
отпадъчен материал, който иначе археолозите изхвърляли. Идеята му била
да превърне центъра в база, където студенти от цяла Европа да идват на
практика. Два симпозиума “Антична балканска земя” през 1975 и 1979 г. е
направил Богдан Султов и тогава успял да доведе в Павликени повече от
100 античници от целия свят.
От две години обектът се стопанисва от община Павликени, а новата
управа се зарича да възроди интереса към античната история в този край
и да привлече средства за нови археологически проучвания.

АНТИЧНИЯТ КЕРАМИЧЕН ЦЕНТЪР -
УНИКАЛЕН ОБЕКТ ЗА
ЦЯЛА ЮГОИЗТОЧНА ЕВРОПА

ютен, спретнат, изпълнен със зеленина и детски смях е новият
площад на Павликени. Само преди дни приключиха строителните
дейности по реконструкцията на площад “Свобода”, за които
общината спечели финансиране по свой проект по Програмата за
развитие на селските региони.
Проектът е с обща стойност 1 799 894 лв. с ДДС. Изградени са
фонтани, нови настилки на целия площад, оформени са зелени
зони и зони за отдих, детски площадки и поливна система.
Осветлението на целия площад е с енергоспестяващи лампи.
Едва 120 дни бяха нужни, за да се обновят изцяло близо 13 000
кв.м площ.
За изпълнител след проведената обществена поръчка е опреде-
лена старозагорската фирма “БГС груп”, която е специализира-
на в изграждането на градски площади. С отделни тръжни
процедури бяха избрани консултантът за строителния надзор и
консултантът по проекта.

НОВ ПЛОЩАД РАДВА
ЖИТЕЛИТЕ НА ГРАДА

У

Георги БЪЧВАРОВ
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На фокус

Проф. Чавдар НИКОЛОВ

ветовното лидерство
на САЩ има най-на-
пред фундаментални
икономически изме-
рения. Това е главни-

Реанимация за
американската
мечта

Геостратегическият пъзел на бъдещето
е значително по-сложен от настоящето

поред популярен напоследък виц на един супермар-
кет висял надпис “Заповядайте, тук ще намерите ки-
тайски стоки от цял свят”. От Аляска, след студентска
бригада, малкият син ми подари престижен готварски
нож от бразилска стомана. Легендата на “Дженерал
мотърс” Боб Лътц, запитан от журналисти при пенси-
онирането си коя днешна кола би определил като най-
добра, отговори: “Хюндай Соната”. Явно в съвремен-
ния свят тежестите са се разместили, картите се
разбъркват наново. Ако използваме заглавието на
втория най-известен роман на Джоузеф Хелър - “Нещо
се случи”. Накъде вървим?

През изминалото лято бях поканен от една телеви-
зия да споделя мислите си относно геостратегичес-
кото бъдеще на света и по-специално за това възмож-
на ли е глобална лидерска роля на Китай. Не знам
доколко разговорът се получи, въпреки че съществе-
ното като че ли бе казано и дискутирано. Но, така или
иначе, на писмената реч е присъща по-голяма систе-
матичност, прецизност и изчерпателност, което обяс-
нява появата на настоящите редове.

С

С
ят му “бекграунд”, казано на но-
вобългарски. Дълго време аме-
риканската икономика бе най-
мащабната в света. Понастоя-
щем, макар и с малко изпре-
варване, най-голяма е иконо-
миката на Европейския съюз.
По-важното все пак, и това
лежи в основата на “американ-
ската мечта”, е, че Съединени-
те щати са благосъстоятелна
държава с многочислено насе-
ление - около 300 милиона
души. За сравнение, спрямо
тамошното благосъстояние на
глава от населението показа-
телят в Евросъюза, където жи-
веят около 500 милиона чове-
ка, паритетно възлиза на едва
около две трети.

До началото на 60-те годи-
ни на ХХ век САЩ успяваха да
поддържат висок морален пре-
стиж и съответно авторитет в
международните отношения. И
двете им участия в световните
войни, особено във Втората,
бяха обосновани пред вътреш-
ното и световното обществено
мнение като защита на демо-
кратичните ценности и свобо-
дата, каквито и по същество се
явяваха. Показателно е, че
дълголетно изгражданото доб-
ро име на страната не бе трай-
но помрачено нито от употре-
бата на атомната бомба срещу
Япония, нито от маккартизма,
нито от убийството на прези-
дента Кенеди. Публичната де-
монстрация на огромното тех-
нологическо превъзходство на
Щатите над другите държави,
изпращането на хора на Луна-
та обаче съвпадна по време с
мръсната виетнамска война,
чиито дълбоки рани и компро-
метиращи последствия в наци-
онален и международен план
трябваше да бъдат лекувани
поне десетилетие и половина
след края й, практически чак
до 1989 г.

Преломната за света визи-
рана година отбеляза начало-
то на

глобалната
доминация на САЩ

и на нов възход на техния при-
мер за подражание на начин
на живот и разбиране за обще-
ственото устройство. Междувре-
менно, като най-безспорно по-
стижение на американската
световна доминация трябва да
се отбележи постигнатата нео-

братимост на демократизация-
та на Източна Европа и отно-
сително бързото превръщане
на голяма част от нея в интег-
рална съставяща на Запада.

През изминалия почти
четвърт век обаче “американ-
ската мечта” видимо се поиз-
носи и помръкна. Равно-
сметъчно за последните три и
половина десетилетия се ока-
за, че икономическият растеж
в Съединените щати е облаго-
детелствал малцина, а жизне-
ният стандарт на средната кла-
са е стагнирал. Днешният свят
трудно ще забрави, че Голяма-
та рецесия тръгна през 2008 г.
точно от американския финан-
сов сектор. На всичкото отгоре
именно от посока на САЩ
продължават да идват главни-
те импулси за съхраняване на
идеологията и практиката на
неоконсерватизма, които пред-
поставят за нормално движени-
ето на света от криза в криза,
както и постоянното и неогра-
ничавано задълбочаване на
социалното неравенство. Еро-
зиращи за привлекателния
имидж на Щатите се оказаха
също актуалните им военни ан-
гажименти, особено този в
Ирак, както и “узаконените”
методи за водене на “война с
тероризма”, проличали при
публичните разкрития за мно-
гочислените нарушения на чо-
вешките права в затвора “Абу
Гариб” и в базата “Гуантанамо”.

Ролята на световен жан-
дарм е не само трудно контро-
лируема според демократични-
те правила, тя е също доказано
нефинансируема, дори от мно-
го богата държава, каквато
продължават и ще продължа-
ват да бъдат Щатите. Изтегля-
нето от Афганистан и Ирак по
всяка вероятност в края на кра-
ищата ще доведе в тях до уста-
новяването на режими, значи-
телно по-лоши от управления-
та, предшествали намесата.
Тоест в месианските планетар-
ни демократични претенции на
Щатите зримо допират до ня-
какви социално обективни, “ес-
тествени” граници.

Китай преживява
стремителен

икономически възход

днес. Историческите аналогии
са винаги рисковани, но сход-
но по динамиката си развитие
отбеляза в следвоенните десе-
тилетия, до началото на 90-те
години на ХХ век, също Япо-
ния. То изчерпа потенциала си
и от двадесет години Япония

не слу-
чайно и
не субек-
тивно уп-
равлен-
с к и
обусло-
вено е в
стагна-
ц и я .
Н е щ о
подобно
може да
се пред-
положи и
за Китай.
Дори и в
близките де-
сет-петнадесет го-
дини китайската иконо-
мика да се превърне в най-
голямата в света, в това не виж-
дам особена драма. Изравня-
вайки се със САЩ по БВП, Ки-
тай все пак ще има производи-
телност на труда и съответно
благосъстояние повече от че-
тири пъти по-ниско от амери-
канското. Китайската средна
класа съставлява днес по-мал-
ко от една шеста от населени-
ето, който факт съвсем не пред-
вещава безпроблемен на-
предък. Освен това задължи-
телно трябва да се има пред-
вид, че в Китай неминуемо
предстои изостряне на пробле-
мите, свързани с диспропорци-
ите между изостаналата инфра-
структура и добивните отрасли,
от една страна, и прогреса на
обработващата промишленост,
от друга. В страната е голямо и
неравновесието между отдел-
ните региони. Екологията в
Китай се намира в трагично
състояние, което не може да не
доведе в перспектива до соци-
ални и стопански сътресения,
както и до съответни претен-
ции и санкциониране на китай-
ския експорт от развитите стра-
ни. Успехите в политиката при
ограничаването на раждае-
мостта в миналото изправят
азиатския колос в непосредст-
вено бъдеще пред ред сериоз-
ни демографски трудности, раз-
бирай застаряване на населе-
нието и намаляване на дела на
работоспособните и на иконо-
мически активните.

От геостратегическа точка,
както отбелязва Збигнев Бже-
жински, Китай е силно зависим
от вноса на ресурси и затова
уязвим на “обкръжаване”. (За
сравнение - основата на сто-
панското могъщество на Щати-
те е поставена на база собст-
вени ресурси. За доктрината на
изолационизма са били нали-
це, освен политически, и обек-

тивни иконо-
м и ч е с к и
предпостав-
ки. Природ-
но-географ-
ските и гео-
стратегиче-
ските даде-
ности на
САЩ не
позволяват
ефективна
б л о к а д а . )

По-специал-
но от профе-

сор Бжежински
се изтъква стра-

тегическото значе-
ние на тесния Малак-

ски проток за импорта
на Китай, както и фактът,

че Китай е заграден от верига
от конфликтни, настабилни в ге-
остратегическо отношение
зони: разделеният на две Ко-
рейски полуостров, както и ин-
дийско-пакистанските оспорва-
ни територии. Пред Китай стои
неразрешен въпросът с Тайван,
не е намерено удовлетворител-
ното решение за народа на
Тибет, водят се териториални
спорове с Виетнам, Филипини-
те и Япония, китайското и рус-
кото влияние се сблъскват в
Монголия, Централна Азия и пр.
Много са въпросителните и при
възможна демократизация на
Китай в перспектива. В контек-
ста прогнозите стигат чак до
разпадане на единната държа-
ва.

Бъдещото евентуално све-
товно лидерство на Китай е
твърде слабо вероятно и по при-
чина главно на това, че нещо
такова като “китайска мечта”
практически не съществува, ос-
вен в частност за вътрешна упо-
треба. Ако китайският социален
пример присъства в интелекту-
ално аналитичната и визионер-
ската сфера, то той е като сво-
ебразно “бъдеще в миналото”.
Сиреч става дума за

пропуснат шанс

в началото на осемдесетте го-
дини на миналия век, страни
като нашата, такива на “реал-
ния социализъм”, да реформи-
рат и поставят на пазарни рел-
си икономиката си изпреварва-
що, предшествайки неминуеми-
те демократични промени. Но с
нищо друго поучително китай-
ският обществен опит видимо
не може да импонира съвре-
менния човек със западна кул-
тура и респективно не може да
му бъде полезен.

През идните години явно ни

очаква свят значително по-сло-
жен, полицентричен и по-поли-
фоничен от настоящия. Това е
лесно предвидимо особено в
светлината на постъпателното
отчуждаване напоследък на ис-
лямския свят от западните ци-
вилизационни ценности, за ко-
ето не следва да си затваряме
очите. “Арабската пролет” по-
скоро е мюсюлманска пролет.

Бъдещата глобална геост-
ратегическа конфигурация най-
вероятно няма да бъде под фор-
мата на “единен свят” (Фр. Фу-
куяма), а на по-откроено обо-
собяване според схемата на С.
Хънтингтън “Западът и всички
останали”. При нея Щатите ще
бъдат със сигурност безспорни-
ят лидер именно на западния
свят, докато глобалното им ли-
дерство е под много условия,
включително в зависимост от
остротата на “сблъсъка между
цивилизациите”, който поне за-
сега не може да бъде дори
приблизително прогнозиран.
Щом като лидерството в света
на Съединените щати е под
въпрос в перспектива, може да
се очаква, че то по необходи-
мост ще бъде по-умерено. Си-
лата би трябвало да е “по-
мека”, “по-интелигентна” и по-
концентрирано и насочено из-
ползвана. За целта “американ-
ската мечта” следва да бъде
поизлъскана през близките го-
дини, да бъде реанимирана по-
средством съответните потреб-
ни демократични и общочо-
вешки корекции, само така тя
може да стане отново привле-
кателна и жизнеспособна.

Въпросът, който най-вече би
трябвало да ни касае и вълну-
ва нас, българите, е кои страни
и региони ще включва

бъдещият „разширен
Запад”

Естествена негова ос е ев-
роатлантическото партньорст-
во с територия “Атлантическия
континент” около “вътрешното
море” - Атлантическия океан (Н.
Спикмън). Към тази геострате-
гическа формация отколе при-
надлежат “форпостовете” Авст-
ралия и Нова Зеландия. Бъде-
щият масив на Запада евенту-
ално ще приобщи към себе си
Латинска Америка (Хънтинг-
тън), както и Русия и Турция
(Бжежински).

Разглеждани в горния кон-
текст, нашумелите напоследък
групи от страни Брикс (Брази-
лия, Русия, Индия, Китай, Южна
Африка) и Мист (Малайзия, Ин-
донезия, Южна Корея и Турция),
които действително демонстри-
рат през последните години ви-
сок стопански растеж, изпъкват
като откровено “цивилизацион-
но нехомогенни”. Спокойно
може да се твърди, че групира-
нето им е извършено повече
или по-малко произволно, само
по един статистически признак,
без да се отчита цивилизаци-
онната принадлежност. Някои
от въпросните държави принад-
лежат или гравитират към
бъдещия по-голям от сегашния
Запад, а други - съвсем не.
Което означава, че дългосроч-
но им предстои път в различни
геостратегически посоки. Това
също е обстоятелство, услож-
няващо картината, която ще
произлезе от нареждането на
глобалния геополитически
пъзел на бъдещето.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

аглавието е подвеж-
дащо, този мой жи-
вотопис няма да е за
модата “като начин

на употреба” и за нейни-
те прищевки, а за нещо
съвсем друго - за нямане-
то. Както си пиех кафето в
пенсионерския клуб в хи-
сарското село Кръстевич и
чепкахме като на дарак
българската орисия и све-
товните проблеми, бай Ко-
льо подхвърли: “Страшно-
то е, когато лошото стане мода!”, сетне ме
подпита: “Не мислиш ли, че нямането вече е
мода?” Не зная дали тази мисъл Кольо Пенков
е чул от някого, или я е прочел някъде, пък
защо и да не се е родила в главата на пенси-
онера - дългогодишен работник по хидростро-
ежите. Той помни какво е било и не е било и
преди и след Девети, и преди и след Десети,
а и мисленето му не познава мързела.

 Какво означава неблагозвучно отглаголно
съществително “нямане” знам от дядо си Васил
Делиоланов, майчиния баща. Когато ние, внуци-
те му, се мръщехме над храната, дядо Васил -
човек, познал и едно и друго, обобщаваше на-
шите гивезелъци с думите: “Не сте виждали ня-
мане!” В словото “нямане” той събираше всичко,
което днес намирам в речника: бедност, бедно-
тия, беднория, сиромашия, немотия, босотия,
нищета, оскъдица, глад, гладория, мизерия, лип-
са, лишение, безпаричие, недостатъчност, фу-
карлък. От същия корен е и “беда”, сиреч: неволя,
нещастие, бедствие, злощастие, злополучие,
злочестина, тегло, теглило, злина, напаст, гибел,
поразия, съсипия и пр. Пребогати са синонимни-
те гнезда на “бедност” и “беда”, може би защото
такава е била през вековете българската орисия.
Бяхме позабравили фукарлъка и сиромашията,
настана време тия страшни думи да се вденат в
ушите на внуците ни. Когато бедата иде свише,
сиреч тя е удар на съдбата, е едно, но когато
обществото оставя народа си да бедства, винов-
ни са не други, а тези, които го управляват, и те
трябва да плащат за греховете си. Това е толкоз
просто и логично.

  Така на път е да се върне “модата” от най-
злощастните години на отечеството ни - “няма-
нето”, другото име на “беднотията” и “мизерията”.
Но преди злощастието е идвало след прекарани
войни и национални катастрофи, а сега живеем
20 години под уж демократично слънце и вместо
отечеството ни да върже цвят и да цъфне, то
линее и съхне. Вярно, че шибаният (думата ми е
натрапена от американските филми) преход на-
роди и угои доволно голям брой олигарси и
мутри, чието богатство не плоди друго, освен
още бедност. На тия националнобезотговорни
чичко-паричковци хич не им пука, че ако Бълга-
рия се развива с днешните темпове, ще настиг-
нем Европейския съюз след 165 години. На тях,
но и на политиците не им дреме, че на все по-
вече люде вятър вее в кесията, все повече се
скитат безцелно с празни джобове с надежда
все някой ден да се хванат на работа. Дори
безстрастната статистика сякаш казва на днеш-
ните управляващи: “Прав ви път!” Съдете сами:
под чертата на бедност живеят 26% от българи-
те, т.е. в глад и мизерия, и нещо повече - 50 на
сто са застрашени да изпаднат в бедност, 63 на
сто едва плащат битовите си разходи, за три
години управление на ГЕРБ 420 хиляди загубиха
работата си, първенци сме по безработица сред
мъжете в ЕС. А как преживяват 2,2 милиона
пенсионери тия години с едни и същи пари при
безобразните цени, не е за питане.

 Какви са още модите днес?
 На мода е втората употреба. Както е в рек-

ламата: “Дрехи - втора употреба. Доказано каче-
ство”. Да продължим: мебели - втора употреба,
бяла техника - втора употреба, компютри - втора
употреба. Въобще живот - втора употреба.

 Народът се храни с боклуци - патешки и пи-
лешки фенери, вносни дупета на колбаси, сире-
не за 3-4 лева, в което има какво ли не щеш, но
не и мляко, още коприва и лапад, понякога и
сланинка. Месцето стана мечта, свинското над-
скочи 10 лева, телешкото остана за приятните
сънища, “Стара планина” не е по джоба на пен-
сионера и безработния. “Тоталната бурканиза-
ция” е спасителният бряг, но и той за мнозина е
недостижим. А вестниците бъкат от рецепти с
трюфели, сьомги, хайвери, гъши дроб, каперси,
авокадо, артишок... Както е казано: “Два свята,
единият е излишен...”

  В очите на хората има страх. Вижда се.
Страхът и несигурността за утрешния ден - най-
много това убива хората морално. И физически
- до смърт. Каприз на модата! Някъде прочетох,
че осем от десет българи живеят в стрес. Оста-
налите двама живеят в чужбина.

  Модно е да не се вярва на банките, не само
защото не са български. Нашенецът е избрал да
проспи живота си, но да не взема кредит. Зад
ъгъла го дебнат игриви лихви и частни съдебни
изпълнители. И оня дребен шрифт: “Да си гле-
дал, като си подписвал!”

  Тъкмо започвам списъка на тия зли моди,
които са ни погнали като зли хали, отреденото
ми място свършва. Затуй с ваше позволение ще
продължа и следващата сряда.

З

Модите

Европейския съюз за
здравеопазване годиш-
но от бюджета се отпус-
кат по 457 евро средно
на човек. Най-висока е

МодитеМодитеМодитеМодитеМодитеГрижата
за здравето

Доц.
Йордан
СЪЕВ

У нас е под ръба на критичния минимум

В
ставката в Англия - 856 евро,
следвана от Швеция - 832 евро,
Люксембург - 784 евро, Дания -
761 евро, и т.н. В България тя е
284 лв., или 142 евро. Това са
жалки пари, които не стигат за
нищо, освен за оправдание, че
все пак нещо се прави за здраве-
то на хората. А това нещо
всъщност е почти нищо.

За да се постави диагноза, в
повечето случаи са необходими
изследвания. Здравноосигурените
имат право на едно направление
веднъж на една или две години,
но и това не е валидно за всички.
Например за изследване на про-
стата правилото се отнася само за
мъже от определена възрастова
група, за което здравната каса
уведомява личните лекари. През
настоящата година такива направ-
ления могат да се издават само на
мъже, родени през 1964 и 1953 г.
Как се определя това и джипитата
не знаят. Може би в здравната
каса, подобно на тотото, пускат в
някаква сфера топки с обозначе-
ни на тях години и които две изду-

ред статистиката тя е 638 лв.). Но
как да я заплатят пенсионерите с
минимална пенсия 145 лв. или
дори работещите на минимална
заплата от 290 лв., като с тях
издържат семейства. А без резул-
тата от такива изследвания специ-
алистите уролози не могат да пре-
поръчат операция. Така десетки
хиляди български мъже страдат и
не им се оказва помощ. Лекарите
им изписват лекарства, въпреки че
е известна тяхната безполезност.
С това само се продават продук-
тите на фармацевтичните компа-
нии, които реализират печалби от
тях. Има дори съмнение, че те са
се договорили с лекарите и им
дават процент за изписаните ре-
цепти.

Още нещо - уж “дребно”. Спо-
ред данни на лекарския съюз и
пациентски организации от хемо-
роиди страдат към 310 хил. души
- мъже и жени. В Западна Европа,

Северна Америка, Япония, Авст-
ралия, Нова Зеландия, Израел,
арабските монархии и в по-голя-
мата част от Турция този въпрос е
решен. В тези държави се правят
безплатни безкръвни операции,
които продължават 30-40 минути.
Пациентите са освободени от не-
приятностите си и се заемат с
обичайните си дейности. У нас не
е така. По линия на здравната
каса може да се извърши само
класическа хирургическа опера-
ция, т.е. със скалпел. Въпреки
упойката, тя е болезнена, а опе-
рираните се възстановяват с ме-
сеци, като трябва да спазват хра-
нителен режим и въпреки това из-
питват сериозни смущения и бол-
ки. От тази ситуация се възполз-
ват частни клиники, които за
безкръвната операция вземат от
пациента около 2000 лв. А разре-
шението на проблема е суперпро-

сто. С пари от здравната каса
трябва да се закупят 6-7 апарата
за безкръвни операции. Всеки
едни от тях струва около 80 хил.
евро. В болница “Токуда” има два
такива апарата, а във всички
държавни - нито един. В същото
време в автомобилния парк на
НЗОК има 16 маркови леки коли,
за закупуването на  които са из-
разходвани 1,6 млн. лв. За
издръжката им годишно се хар-
чат по 280 хил. лв. Изводът е
съвсем ясен - само от икономия,
постигната чрез намаляване на
автопарка на НЗОК, биха се реа-
лизирали средства за закупуване-
то на така необходимите апарати
за безкръвни операции.

Значителна част от български-
те лекари работят за унизително
ниски заплати от порядъка на 500-
600 лв., като някои от тях, по подо-
бие на работещите в някои заводи
и фирми, не ги получават редовно

с месеци наред. В също-
то време е налице лекар-
ска аристокрация. Титу-
лувани доктори (профе-
сори и доценти) имат
приемни часове в
държавни болници и хо-
норарът им е 50-80 лв.
за преглед. След това,
ако са хирурзи, правят
операции, които струват
хиляди левове. При това
те невинаги се оказват
успешни, но затова не се
носи никаква отговор-
ност. Това е също тото
за пациентите - ако имат
късмет, ще се възстано-
вят, ако не - парите им
са отишли на вятъра. В
такова тото изгоря моя
позната. Установиха й
сериозно повреждане на
гръбначния стълб. Пред-
ложиха й сложна опера-
ция с вклаждането на
платинови пластини. Ка-
заха й, че това ще струр-
ва 11 хил. лв., но ако не
се съгласи, рискува да
бъде прикована на инва-

ха въздушната струя, те определят
щастливците през годината. Дру-
гите чакат реда си до следващото
здравно тото. А от такова заболя-
ване са застрашени повечето от
мъжете над 50-годишна възраст,
които са родени след 1962 г. Ако
печеливши от зравното тото са по
два набора годишно, то останали-
те 48 ще чакат да им излезе късме-
та между една и 24 г. За най-голе-
мите каръци, ако са заболели,
когато са били на 50 г., редът им
ще дойде при навършване на 74 г.
Като се има предвид, че средната
продължителност на живота при
мъжете е 69 г., по-голямата част
от тези, които ще имат правото на
получаване на направление за из-
следване, вече няма да са между
живите. Иначе вариантът е да пла-
тят 130 лв. Това не е много голяма
сума за тези, които работят и по-
лучават поне средна заплата (спо-

лидна количка. Тя си продаде
апартамента, защото нямаше нуж-
ните пари, и плати операцията.
Така се спаси от инвалидната ко-
личка, но едва ходеше. Впослед-
ствие чрез интернет узнала, че
подобна операция в Израел стру-
ва 2000 долара с гаранция за
пълно възстановяване и ако това
не стане, се връщат парите. С не-
похарчената част от продажбата
на апартамента си, отива в Тел
Авив, където й правят успешна
операция. Сега е в нормално здра-
вословно състояние.

За съжаление вече не сме со-
циалистическа, а според консти-
туцията - само социална държава.
А практическата разлика е много
голяма. Докато при социалистиче-
ската държава здравеопазването
бе напълно безплатно, то при со-
циалната се оказва не само скъпо,
но и неефективно.

Безкрайни опашки пред кабинетите...

Безкръвната операия е рядкост в държавните болници
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Емигранти
в Щатите
Как живеят наши сънародници,
предпочели да се заселят зад океана

Б
Георги АРГИРОВ

ългария винаги е била актуална темата за
живота на българите зад граница - как
живеят, изпитват ли носталгия към родината
и своите близки в България, дали биха се
завърнали някога отново тук. Тази тема е

болна и за близките на известния пернишки етнолог
Симеон Мильов. Той заедно със съпругата си живее
в родната си къща в гр. Братановци, но цялото им
семейство - син, дъщеря, внуци, от години живият в
град Ричмънд, щата Вирджиния, САЩ. Траяна,
внучката на Симеон, с удоволствие се съгласи да
разкаже за живота си в страната на неограничените
възможности. А пък дядо й Симеон разказва как на
него му се отразява тази ситуация.

Траяна Цветанова,
една „батановка” в Ричмънд:

Бих се върнала, но
малката ми сестра - не

 Траяна, как едно младо момиче
като теб се озова от България в
Ричмънд?

- Това е дълга история. През 1998
г. баща ми спечели зелена карта за
САЩ. Въпреки че е психолог по обра-
зование, след като отиде в САЩ и се
установи в град Ричмънд, започна
работа като шофьор на камион. От
1998 до 2003 г. семейството ни бе
разделено - татко в Америка, а аз,
мама, брат ми и по-малката ми сестра
бяхме в България.  През 2004 г. оти-
дохме и ние. Аз, въпреки че бях при-
ета да уча в училището в Широка
лъка, заедно с останалите заминахме.
Тогава бях на 14 години, брат ми на
12, а сестра ми още по-малка. Сега аз
съм на 22, брат ми на 21, а сестра ми
е на 14 години.

 Как започна твоят живот в
САЩ?

- На третия ден започнах да ходя
на училище. Там учебната година
започва на 1 септември, както и в
Русия. В Америка училищната систе-
ма е малко по-различна от българ-
ската. Като цяло системата е по-опро-
стена. Учениците по цял ден са анга-
жирани в училището, Времето е така
разпределено, че освен учебни часо-
ве има и нещо като извънучебни за-
нимания, но в рамките на училището.
Изпитите са основно във формата на
тестове, учениците се подготвят за тях
по цели седмици.

В Щатите така са подредени не-
щата, че и за по-бедните, но законно
пребиваващи там, има възможност за
образование - и в основно училище, и
в гимназия, и в колеж. Освен това
училищното образование дава
възможност да се учи английски език,
това е задължително. Аз въпреки зна-
нията си по английски, които имах,
също бях в подобна група. Трябва да
спомена, че има и американски анг-
лийски, който е по-различен от бри-
танския английски. Всеки ден аз и

други като мен по един час учехме
езика, едва след това останалите
предмети. Въпреки училищните уроци
аз научих английски от гледане на
филми.

 Кой клас записа, след като
отиде в САЩ?

- Тук бях в VIII, в САЩ записах Х
клас, отново заради системата им на
образование. В ХI клас се записах в
център за актьорско майсторство, пес-
ни и танци, като часовете се водеха в
друго училище. Там за учениците се
подсигурява автобус, който те взима
от вкъщи, кара те до училището. Ако
имаш други занимания в друга учи-
лищна сграда, те кара и дотам, а след
това те връща вкъщи. И друго нещо
ми прави впечатление - родителите
са задължени да запишат децата си в
прогимназия или гимназия в окръга, в
който живеят. С други думи, едно дете
не може да отиде да учи в друг окръг,

Друга разлика Там няма учебни
часове, има учебни кредити. А гимна-
зиалното образование е обвързано с
колежанското и университетското об-

разование. В гимназията взех някои
кредити, но след като отидох в коле-
жа, се наложи да вземам невзети
кредити от гимназията.

 Каква е разликата между ко-
лежа и университета? Май в Бълга-
рия разлика не се прави.

- Не зная за България. В САЩ
колежанското образование е много
силно развито. То е нещо като полу-
висшите институти, които съм чувала,
че е имало в България. Те са нещо
като вход за университетите. В амери-
канския колеж се влиза със степен
бакалавър. Но тази образователна
степен не е равносилна на бака-
лавърските степени в  университети-
те. Например искаш да учиш занаят,
примерно озеленител или, както сега
се казва, ландшафтна архитектура. За
това нещо едва ли в САЩ ще се учи
в университет, достатъчно е да
завършиш колеж. Но ако искаш да
усвоиш тънкостите в тази материя,
университетът е задължителен. А за
подобна специалност в България се
учи в Лесотехническия университет.

 Как се кандидатства за коле-
жа?

- След като завърших гимназия,
държах тест с който се кандидатства
за колеж или университет. Не е
задължително да държиш приемен
изпит за всеки университет, както е в
България. В зависимост от резултати-
те на този тест избираш накъде да
продължиш. Отделно от това, още
докато си в гимназията, с теб работи
нещо като съветник. Задължението на
този човек е да се сближи с теб и
заедно с него да разбереш къде мо-
жеш да бъдеш “най-силен” - интере-
си, занимания и др. Така най-добре
разбираш какво да учиш, за да не си
губиш времето.

Аз записах обществения колеж в
Ричмънд. Докато следвах, имах
възможност да съчетая работа и след-
ване. Там така са устроени нещата, че
следването, ученето, работата са
един свързан кръг. Всеки избира и се
съобразява с лекции,  учене, работа.

 Какво искаш да специализи-
раш?

- Психология и психиатрия, затова
поне още 8 години ще следвам в ко-
леж и университет.

 С какво се занимават твоите
близки?

- Тате работи във фабрика за хра-
нителни витрини, а през свободното
си време рисува. Мама е готвачка, имат
нещо като фирма за кетъринг. Брат ми

е на 21 години, също учи в колеж.
Сестра ми е ученичка в VIII клас. С нас
е и братът на мама, който работи.

 Има ли около вас много бълга-
ри?

- Да, разбира се. Всеизвестен
факт е, че гражданите на САЩ са от
различни националности и етноси.
Това между другото, иначе в
Ричмънд има доста перничани и
дупничани. Събираме се на всеки
български празник. С нас празнуват
и други чужденци, както и ние почи-
таме техните празници. Е, и чисто
американските. Събират ни се доста
празници, както е и в България, но в
САЩ доста се  работи.

 Освен многото работа какво
друго ти прави впечатление в САЩ?

- В САЩ задължително трябва да
имаш автомобил, за да стигнеш до-
някъде. Изключвам големите мегапо-
лиси, където има добре развит обще-
ствен транспорт. Семейството ми има
няколко коли в САЩ, нямаме пробле-
ми с парите за горивото. Един галон с
гориво е три долара, а галонът се
равнява на 4,3 литра. Това прави око-
ло левче на литър.

 Как се развлича едно 22-годиш-
но българско момиче в САЩ?

- Като всяко младо момиче, оби-
чам да пазарувам, да си купувам дре-
хи и бижута. Е, не са от най-скъпите,
но имам възможност да пазарувам
често и различни неща. С риск да
обидя българите или по-скоро българ-
ските продавач-консултанти, ще кажа,
техните колеги в САЩ са много по-
любезни от нашите. Това се отнася за
целия обслужващ персонал.

 Как поддържате българския
дух?

- На всяка Коледа търсим българ-
ски църковни календари, с които сле-
дим българските официални и христи-
янски празници. Празнуваме ги до
един. Местните, или по-скоро “старите
американци”, са страшно впечатлени.
Създали сме си български самодейни
групи, на всеки празник изнасяме
концерти. Учим се на български пес-
ни и хора, учим и американците. Само
да вметна - приятелката на брат ми е
американка. Тя учи френски език,
дори смята да ходи във Франция да
преподава. В същото време тя играе
български хора, пее наши песни, сел-
ските хора го играе по-добре от някои
граовци. Дори говори на развален
български. Преди време я доведохме
в България на гости и тя всяко свое
впечатление или нова българска дума
си я записваше. А пък дядо като етно-
граф доста й разказа за България и
българските обичаи. Тя дори се яви
на музикален фолклорен фестивал в
Дрен.

 Не се ли преподават българ-
ски хора и песни в някое училище?

- Разбира се. В последните години
в САЩ се създадоха доста български
училища, в които се преподава
български език, литература, история.
Както и български народни песни,
танци, обичаи. В университета в
Ричмънд всяка неделя студенти, кои-
то не са българи, се събират на “со-
аре” - т.е. седянка с игри. Известната
народна певица и бивша солистка на
ансамбъл “Пирин” Татяна Сърбинска
от години организира групи от амери-
канци, които изучават български на-
родни песни. Държа да спомена и
Деси Йорданова, бивша танцьорка в
ансамбъл “Филип Кутев”, която пък
учи американците на български на-
родни хора. Шие и костюмите на танць-
орите си. Ако има съвременен българ-
ски народен будител, това без съмне-
ние е Деси Йорданова.

 Би ли се върнала някога в Бълга-
рия?

- Да, категорично. Брат ми също,
докато малката ми сестра едва ли би
се върнала. Тя бе много малка като
заминахме, така че донякъде е разби-
раемо. В България се чувствам стра-
хотно, особено край баба и дядо.

Дядото Симеон Мильов, етнограф от Перник:

Което правя, е за децата и внуците
В разговора се включи и дядото на Траяна. С много гор-

дост и малко тъга Мильов говори за това какво е да си
пенсиониран етнограф в България, както и за ориста децата
да са далеч от теб.

„Ясно е, че всичко, което съм учил и правил, съм го правил
за децата. Те си остават такива, каквито са - българи и гур-
бетчии. От малки децата и внуците ми пеят и танцуват, зет ми
пък много добре рисува. Карам сина ми Слави да направим

родословно дърво на рода ни. Преди години като етнограф
изследвах терен край село Пчелинци. Там намерих един
иконостас, малко преди селото да го залее водата заради
строежа на язовира. По-късно този иконостас изчезна. От моя
дядо запомних, че във всяка къща трябва да има иконостас.
Та оттогава го правя този иконостас. В мислите си. В него ще
има икони на “Рождество Христово”,  “Възнесение”, Симеон
Стълпник и икона на българските букви, която още никой не
е нарисувал. По този начин се опитвам да предам поне една
малка част от това, което съм научил.

А понеже говорим за българското гурбетчийство и за лю-
бовта към родината, искам да споделя нещо за руския исто-
рик Карамзин от началото на ХIХ в. Той твърди, че любовта
към родината е триединна:  физическата любов - любов към
родното място; морална любов - към съотечествениците, тя се
проявява обикновено, когато си далеч от отечеството; поли-
тическа любов - т.е. патриотизма.

Патриотизмът се възпитава с историята, но не тази, която
знаем сега - непълна, пречупена през различни лични и
обществени призми и силно идеологизирана. Истинската
история на България тепърва ще се пише, но и това е само
една трета от познаването й. Другата трета ще си я разказ-
ваме, а третата част въобще не ни е писано да узнаем. Поне
така казва Александър Фол. Тогава колко ни е патрио-
тизмът? И като политическа любов не е ли подвластен на
политиците? Те винаги имат друго наум. Бъдещето не е на
националния човек. Национализмът е детска болест на мис-
ленето и е като шарката. След като се преболедува, човек
придобива имунитет”.

Ламкане
на

поклади
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Култура
очаквайте

Д

55 творби в голям
и малък формат
в „Леседра”

След закриването на поред-
ната 11-а международна излож-
ба Графика малък формат, награ-
дените художници от предишно-
то издание са Кейске Коджима,
Япония - първа награда, Алексан-
дра Димитрова, България - на-
града за млад автор, Кейске
Коджима покани още 10 худож-
ници от неговото сдружение да
участват, което прави настоя-
щата изложба изключително
представителна за съвременно-
то японско графично изкуство.
Заслужава си да видите 55 про-
изведения в голям и малък фор-
мат на 11 изявени японски твор-
ци. Изложбата продължава до 19
октомври в софийската галерия
“Леседра” на ул. “Милин камък” 25,
кв. Лозенец, съобщи за ДУМА
галеристът Георги Колев.

„Чудесата
на България”
представят в НДК

Спектакълът, чрез който ще
се пренесем в най-загадъчните
и романтични моменти от ис-
торията на българския народ
“Чудесата на България”, разказ-
ва вълнуваща приказка за висо-
кия принос на българите за раз-
витието на човешката цивили-
зация. Чрез използването на ау-
дио-визуални ефекти, пленител-
на музика и танци ще се пото-
пим във вълшебния свят на
българските Чудеса - архитек-
турни паметници, природни фе-
номени, културни традиции и
наследство - днес от 19 ч. в
зала 1 на НДК, научи ДУМА от
Вера Банчева. Основна роля в
сюжета ще имат и български
деца-творци, които ще подкре-
пят посланието, че сред най-
значимите чудеса на България
са хората. Участие в това
пътешествие ще вземат уни-
калната трупа на Нешка Робе-
ва “Нешанъл арт”, група “Акага”,
“Тоника”, Валя Балканска, Ваня
Костова, Илия Ангелов, Николи-
на Чакардъкова, Стефан Вълдо-
брев, Рут Колева, Миро, деца от
Националното музикално учили-
ще и Двореца на децата и др.

Чудовища и феи в
галерия „Credo Bonum”

Новият изложбен сезон в
галерия “Credo Bonum” започва с
кураторския проект на Йово
Панчев “Чудовища и феи/Дозна-
ние - апология на приказното
днес”. Изложбата продължава до
31 октомври в салона на ул. “Сла-
вянска” 2. В проекта участват
художниците Алекс Ангелов,
Александър Гергинов, Анжела
Минкова, Велизар Димчев, Влади-
слав Георгиев, Дан Тенев, Дарена
Георгиева, Диляна Манавска,
Искра Благоева, Михаела Власе-
ва, Николай Горнишки, Яна Дими-
трова с рисунки, колажи, живо-
пис, обекти, скулптура, фото-
графии, научи ДУМА от Светла-
на Куюмджиева

Документалният филм на
Георги Тошев “Кустурица.
Балкански хулиган” спечели
голямата награда “Златен
орел” на Международния
филмов фестивал “Доку-
мент.АРТ” в Румъния. Филмът
на режисьорите Георги То-
шев и Явор Веселинов е част
от документалната поредица
на БиТиВи “НепознатиТЕ”.

“Кустурица. Балкански ху-
лиган” е първият пълномет-
ражен документален филм,
посветен на Емир Кустурица.
В лентата участват световни
знаменитости като Джони
Деп, Изабел Юпер, Ким Ки
Дук. За първи път бе показан
на “София филм фест” през
пролетта, а след това и на
кинофестивала в Кан. През
октомври той бе включен в
програмата на медийния фе-
стивал в Биериц, а предстои
да бъде показан и на фести-
вали в Ню Йорк, Испания,
Франция и ЮАР.

“Това не е филм, който
обяснява творчеството или
живота на Кустурица. Това е
документ за това какво се
случва с един от най-креатив-
ните европейски режисьори
тук и сега. Защото Кустурица
не снима само филми. Той
създава Дървен и Камен
град, прави фестивал за мла-
ди кинотворци, интересува се
от политика, изнася концерти
с Ноу смокинг оркестра... Той
е личност, която създава. Не-
прекъснато. Във филма ме ин-
тересуваше именно тази кре-
ативност, тази неистова по-

Ôèëì íà Ãåîðãè Òîøåâ
ñúñ “ÇËÀÒÅÍ ÎÐÅË”
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требност да оставиш нещо
след себе си... за другите”, за-
явява Георги Тошев.

“Филмът за Кустурица не
е просто добре направен
филм-портрет за един от
най-големите съвременни
независими кинотворци”, ко-
ментира президентът на фе-
стивала проф. Николае Лука.
По думите му това е филм,
който разкрива философията
на креативния човек да се
променя и да променя хора-

та около себе си, общество-
то, киното, публиката. Кусту-
рица е един от най-зага-
дъчните кинотворци на по-
следните 35 г. Успехът на
авторите е именно в този де-
ликатен, но категоричен ана-
лиз на случващото се в света
на киното през последните
20 г. Това е филм за непре-
ходността на ценностите.
Изящен кинематографичен
разказ за света на авторско-
то кино.

60-минутната история за
един от най-емблематичните
европейски режисьори се
пребори с филми на РАЙ -
Италия, Великобритания,
САЩ, Португалия, Мексико,
Испания, Гърция, Швейцария,
Австрия, Русия, Румъния. Ре-
жисьори от над 20 страни се
състезаваха в различни кате-
гории за документален филм,
документална драма, художе-
ствен, образователен филм,
съобщава Ирена Томчева.

Лентата за
Кустурица от
„НепознатиТЕ”
спечели в
конкуренция
с 30 продукции
от цял свят

Лентата за
Кустурица от
„НепознатиТЕ”
спечели в
конкуренция
с 30 продукции
от цял свят

Лентата за
Кустурица от
„НепознатиТЕ”
спечели в
конкуренция
с 30 продукции
от цял свят

Лентата за
Кустурица от
„НепознатиТЕ”
спечели в
конкуренция
с 30 продукции
от цял свят

Лентата за
Кустурица от
„НепознатиТЕ”
спечели в
конкуренция
с 30 продукции
от цял свят

енителите на хубавата музика
ще имат възможност да посетят
безплатен и благотворителен
концерт на 5 октомври от 19 ч. в
Руския културно-информацио-

Поетично-музикалният рецитал “Любов,
пламък, бял...” ще освети за първи път сцената на
“Студио 5” на 4 октомври от 19 ч., научи ДУМА от
Александра Димитрова. В програмата са включе-
ни популярни стихове от българската и световната
любовна лирика, музикални теми и песни от фил-
ми и мюзикъли, както и авторска инструментална
музика. Събитието е част от културния афиш за
2012 г. на театър “Възраждане” - София, за което
ДУМА писа, и е гостувал с успех в общините Не-
себър, Ботевград, Пазарджик, Сливен.

Магията творят Симеон Владов - актьор, един от
най-известните и любими гласове в телевизионния
и радиоефир; глас на Радио N-JOY и носител на
наградата “Златен глас” на Съюза на артистите в
България, и Росалин Наков - композитор и пианист,
носител на множество престижни награди от
български и международни конкурси, между които
Голямата награда на конкурса “Бургас и морето”,
“Златният Орфей” и др. Неговите песни са включе-
ни в репертоара на едни от най-известните поп-
изпълнители - Орлин Горанов, Васил Петров, Мар-
гарита Хранова, Кристина Димитрова, Белослава,
група “Сигнал” и много други. Автор е на музика за
телевизионни и театрални продукции.

Билетите са по 10 лв. онлайн чрез www.even-
tim.bg, www.ticketstream.bg и www.ticketplus.bg и в
“Студио 5” преди началото на събитието.

ДИМО АЛЕКСИЕВ ОРГАНИЗИРА КОНЦЕРТ
В ПОМОЩ НА СПЕКТАКЪЛ ПО ОСТРОВСКИ

поглед на тема класика, а след това раз-
казвачите с китари от “Точка Бг” ще раз-
крият нежното си усещане за света.

След кратка почивка ще се прене-
сем в намиращата се в съседство голяма
сцена. Там ще ни посрещнат с класика,
но този път в джаза - Калина Диханова,
Минко Ламбов, Ана Топалова, Станислав
Арабаджиев и още приятели, а после
пълният състав на “Point of view” ще пред-
стави своя репертоар. А ако на някого
му допадне какво правим, ще има
възможност да остави благодарността си

в кутийките, за да можем да използваме
средствата за изработването на декори
за представлението “Буря” по Островски
с реж. Димо Алексиев, което се репети-
ра на същото място, съобщиха органи-
заторите. Димо Алексиев е актьорът,
когото познаваме като фитнес инструк-
тора Миро от “Седем часа разлика” и
неговия брат близнак, както и с ролята
му на Калигула в едноименната пиеса
на Камю, постановка на Явор Гърдев -
роля, за която Димо получи “Аскеер” за
изгряваща звезда.

Симеон Владов и
Росалин Наков възпяват
любовта в „Студио 5”

Във връзка с големия зрителски интерес към операта “Зигфрид”,
третата част от прочутата тетралогия на Рихард Вагнер

“Пръстенът на нибелунга”, спектакълът ще се играе отново на 7 и
14 октомври в Софийската опера и балет, научи ДУМА от Галина
Минчева. Режисьор и автор на проекта е проф. Пламен Карталов.

Софийската опера и балет ще вземе участие в третия
Мински международен Рождественски оперен форум (в Беларус)

с операта “Зигфрид” на 18 ноември т.г.

Снимка Виктор ВИКТОРОВ

Снимка
АРХИВ
НА ФИЛМА

ЦЦЦЦЦ
нен център. Първата част е класическа,
акустична и ще се състои в Мраморната
зала на РКИЦ. Ще прозвучат емблема-
тични арии “за загрявка”, поднесени от
двама прекрасни изпълнители - Богомил
Спиров (тенор) и Владимир Маринов (бас-
баритон). Красивите момичета от трио
“Опал” ще представят своя по-шеговит
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яколко родни производители
на вино - бутикови изби, и про-
изводител на сирена и колба-
си избраха да подкрепят
цикъл концерти с класическа

Почитателите на поезията
останаха очаровани от литера-
турната вечер, посветена на
75-годишнината на поета на
многобагреното творческо про-
странство Петър Андасаров.
Христо Ганов представи пред
дупнишката интелигенция авто-
ра с неговите качества: “Силен,
устойчив характер и талант
през целия си творчески труд.”
Събитието беше организирано
по случай Международния ден
на поезията и музиката от об-
щина Дупница и най-голямото
читалище в града и четвърто в
България - Народно читалище
“Зора 1858 г.”. Водещият - ак-
тьорът Асен Диков, рецитира
творби на поета. “Първото си
стихотворение написах в Стан-
ке Димитров. С този град е
свързана творческата ми мла-
дост и зрялост. Тук се запознах
с Васил Пигов, Христо Джонев,
Иван Тренев, Константин Анто-
нов Мазников и много други”,
сподели юбилярят.

Творецът е роден на 16 юли
1937 г. в малкото, китно селце

100% Брамс
ñúñ ñúâðåìåíåí ïóëñ
è âäúõíîâåíèå
Най-популярните инструментални творби от камерното творчество
на композитора ще бъдат представени в 20 концерта
от Иво Върбанов и известни имена от световната сцена

Юлияна КАРААТАНАСОВА май 2013 г.), а младият български квартет
с най-впечатляващо развитие в последни-
те години - Quarto Quartet, ще свири в пет
от седемте програми.

Стартът на амбициозния проект е
днес в камерна зала “България”. Ще про-
звучат “Вариации върху тема от Йозеф
Хайдн” опус 56a за две пиана, “Нови
любовни песни” опус 65a и популярните
“Унгарски танци”, първа тетрадка номер
1-5. Почти същата програма (Любовни
песни, опус 52 вместо “Вариации върху
тема от Йозеф Хайдн” опус 56a за две
пиана) Иво Върбанов и Фиамета Тарли
ще изсвирят на 4 октомври в Първо сту-
дио на Радио Пловдив и на 5 октомври
в “Студио 5” в НДК.

Фиамета Тарли е магистър по музико-
логия и доктор, с активна концертна и
преподавателска дейност, включително в
Кралския колеж в Лондон. Иво Върбанов
е музикант с изяви в Европа и САЩ. Най-
високите достижения в кариерата му
включват концерти в Саут банк център и
Уигмор хол в Лондон, Карнеги хол в Ню
Йорк, зала “България” и залата на Фил-
хармонията в Санкт Петербург. През на-
стоящия сезон той има концерти в Лон-
дон в Роял фестивал хол с Кралската фил-
хармония, Кадоган хол с ансамбъл “Изи-
да”, рецитали в Кингс плейс, записи и др.
Носител е на наградата “Иван Вазов” за
популяризиране на българската култура
в чужбина, а през 2011 г. му бе присъде-
на наградата “Сребърен лъв” от Минис-
терството на външните работи.

Виртуозните пианисти вярват, че ин-
тересът към класическата музика се
възражда и у нас - факт, който се наблю-
дава в световен мащаб, въпреки кризата
на много нива. Те очакват все повече
млади хора, ученици и студенти в кон-
цертните зали, а от своя страна ще пред-
ставят шедьоврите на Брамс със съвре-
менен пулс и вдъхновение. Към изиска-
ното музикално изживяване, чаша вино
и отбрани деликатеси ще прибавят ви-
нарска изба “Иво Върбанов” и Димитър
Маджаров-2 ЕООД.  Иво Върбанов шего-
вито напомня, че като всеки нормален
човек и Брамс е обичал да хапва и пий-
ва, а неговата любима кръчма във Виена
е била “Червеният таралеж”.

Втората програма от “100% Брамс” -
концертът на 24 октомври с участието на
виолончелиста Ласло Феньо и Quarto
Quartet, е под патронажа на новия посла-
ник на Унгария у нас Андраш Клейн, с
подкрепата на Унгарския културен инсти-
тут и съдействието на Софийската фил-
хармония. Билетите са пуснати за про-
дажба на касата на зала “България”.

ни за свои партньори елитни млади му-
зиканти с международна репутация на
сцените на зала “България”, “Студио 5” в
НДК, Първо студио на Радио Пловдив и
зала “Катя Попова” в Плевен. Билетите
на цени от 5 и 10 лв. за първия концерт
днес от 19 ч. в камерна зала “България”
се продават на касата на Софийската
филхармония и в мрежите на eventim,
ticketstream и ticketplus.bg. Концертът с
участието на италианската пианистка
Фиамета Тарли и Иво Върбанов се ре-
ализира и със съдействието на Италиан-
ския културен институт, като се предста-
вя и за публиката в Пловдив на 4 октом-
ври и отново в София - на 5 октомври в
“Студио 5” на НДК. Дегустация на вино и
деликатеси ще зарадва публиката след
края на концертната програма.

Най-популярните инструментални твор-
би от камерното творчество на Брамс ще
бъдат представени в общо 20 концерта от
Иво Върбанов и известните имена от све-
товната сцена - унгарския виолончелист
Ласло Феньо (24 и 25 октомври), Борис
Тонков - водач на виолите на Оркестъра
на Страсбург (21, 22, 23 ноември), цигу-
ларката Яна Дешкова - концертмайстор
на Симфоничния оркестър в Алборг, Да-
ния (19, 20, 22 февруари 2013 г.), цигуларя
Игор Карско и виолончелиста Йозеф Луп-
так от Словакия (24, 25, 26 април 2013 г.).
Кларнетистът Борислав Йоцов участва в
две програми (20, 21, 22 март и 15, 16, 17

Фиамета
Тарли

Иво
Върбанов

Снимки АРХИВ
НА МУЗИКАНТИТЕ

Н
музика. “100% Брамс” се нарича проектът
на пианиста Иво Върбанов, който пока-

Сръбската кинозвезда Мики Манойло-
вич вече е част от Съюза на артистите в
България. Това стана факт, докато актьорът
беше в София за репетициите на новия
филм на Стефан Командарев “Съдилище-
то”. Мики отново ще работи с режисьора на
“Светът е голям и спасение дебне отвсякъ-
де”, който попадна в шорт-листата на но-
минациите за “Оскар”.

Снимките на “Съдилището” започват
през октомври, екипът ще се настани в жи-
вописните местности край Ивайловград,

Мики Манойлович стана член на Съюза на артистите в България
след което има снимки в Германия. Новия
си филм Стефан Командарев подготвя от
2009 г. По сценария работят Марин Дамя-
нов, Емил Спахийски и самият Командарев.
Направени са 12 варианта, след взето уча-
стие в престижни европейски програми за
писане и разработване на филмови сцена-
рии. Музиката отново е поверена на Стефан
Вълдобрев. Освен Мики във филма ще ви-
дим Асен Блатечки, Ованес Торосян, Пара-
скева Джукелова, Васил Василев-Зуека,
завръщане в голямото кино ще направи

Христо Мутафчиев.
“Съдилището” е подкрепен от Национал-

ния филмов център - България, БНТ, програ-
ма “Медия” на ЕС, Филмовия фонд на Съве-
та на Европа EURIMAGES, Регионалния
филмов фонд МДМ - Германия, Регионалния
филмов фонд Medienboard Berlin
Brandenbourg - Германия, Македонския фил-
мов фонд, Югоизточната Европейска кино-
мрежа, винарна “Телиш”, “КИА Моторс” -
България. Филмът е копродукция на Бълга-
рия, Германия и Македония.

ПЕТЪР АНДАСАРОВ
СЪБРА ЦЕНИТЕЛИ НА
ПОЕЗИЯТА В ДУПНИЦА

Николая ИВАНОВА
Елешница, Разложко. Завършва
СУ “Св. Климент Охридски”, спе-
циалност българска филология.
Бил е председател на Литера-
турния кабинет “Димчо Дебеля-
нов” в Дупница. Автор е на по-
вече от 27 книги. Сред тях са
“Нося те в очите си”, “А е толко-
ва рано за сбогом”, “Слънце
между нас”, “И няма връщане”,
издадена и на арабски език в
Дамаск, “Иде хубавото време”,
получила годишната награда
на СБП за публицистика, изда-
дена и на руски език.

Само който има сетива за
поезия, той може да се докосне
до многообразието на неговите
стихове. В тях има многоцветна
музика, дълбока мисъл и висо-
ко въображение. Петър Андаса-
ров има заслужено място в ли-
тературната снимка на поетите.
Болка и радост, затишие и буря,
среща и раздяла, приятелство и
предателство, пътуване и завръ-
щане, заключени в стиховете,
потвърждават, че за него поези-
ята е съдба. Това за мен е голе-
мият поет, приятел и човекът
Петър Андасаров, пише за него
Евтим Евтимов.

Георги АРГИРОВ

С премиера на най-новия си
продукт - изпълнение на народ-
ни песни, съчетани в етно, поп и
“фолклорен хаос”, изненадаха
своите почитатели артистите от
ансамбъл “Българе”. Така тан-

професионален фолклорен ан-
самбъл е създал концерт-спек-
таклите “Това е България”,
“България през вековете” и др.
Изнасял е концерти в редица
държави, а за връх в концертна-
та му дейност се смята представ-
лението, изнесено на Бродуей.

цьорите, музикантите и певците
от най-големия частен фолклорен
ансамбъл отпразнуваха своята
10-а годишнина. Концертът по
този повод не бе в зала 1 на НДК,
а на открито под звездите - на
площада пред Националния дво-
рец на културата.

За по-интересното
представяне на проек-
та, който се работи от
2009 г., допринесоха и
танцьорите от балет
“Дива”. За огромна из-
ненада на стотиците
посетители на концерта
на сцената се изявиха и
балерини от Национал-
ната опера и балет,
както и млади, красиви
цигуларки. А оперно
трио обогати концерта с
още един жанр.

Ансамбъл “Българе”
с ръководител и проду-
цент Христо Димитров е
създаден през 2002 г., а
първата му репетиция е
на 1 октомври преди де-
сет години. За периода
на своето съществуване
най-големият частен

Опера, фолклорен хаос и премиера
за рождения ден на ансамбъл „Българе”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Жените вярват, че ще намерят
мъж, който ще е като принца от
приказките. А мъжете се надя-
ват, че ще срещнат жена като от
порнофилмите...

ВЛАДИМИР НИКОЛОВ,
волейболист
ДИМИТЪР ГРОЗДАНОВ,
изкуствовед
ЕМИЛ МАРИНОВ, футболист
ИНА КИЛЕВА, изпълнителен
директор на Българската
асоциация на музикалните
продуценти и на „Профон”
КОНСТАНТИН МАРКОВ,
музикант

Жител на предградие Ванта в Хелзинки обявил съпру-
гата си за продажба срещу скромната начална цена от
5 евро, съобщи финландският вестник “Iltalehti”. Човекът
е стигнал до решението да се отърве от половинката си,
защото жена му била “непоносима и ненужна”, ядоса-
на, лесно се разярявала, трудно можело да й се запу-
ши устата и да се надговори. Сред другите недостатъци
на обявената за продан съпруга са, че вечно загорява-
ла яденето. Въпреки изброените кусури, финландецът
признава, че жена му готви много хубави макарони на
фурна. На купувачите по доста груб начин е предложе-
но да вземат съпругата “направо от къщи и колкото е
възможно по-скоро”. От обявата не става ясно обаче на
каква възраст е заядливата половинка, но продавачът е
дал достатъчно ласкателни коментари за достойнствата
й, означавайки ги като отлични. Интернет аудиторията
останала толкова впечатлена от описанието на “вещта”,
обявена за търг, че за няколко часа стартовата цена от
5 евро надхвърлила 100 хиляди.
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Св. свещеномъче-

ник Дионисий Ареопагит, епископ Атин-
ски († ок. 96). Презвитер Рустик и дя-
кон Елевтерий († 96). Блажени Исихий
Хоривит (VI). Св. преподобни Иоан Хо-
зевит, епископ Кесарийски (VI)

Св. свещеномъченик Дионисий Аре-
опагит бил родом от Атина, обърнат във
вярата от апостол Павел. Един от
първенците на атинския съд-ареопаг и
като се покръстил, проповядвал Хрис-
товата вяра. Заедно с апостолите
отишъл в Иерусалим за погребението
на Богородица. После бил на проповед
в Галия, Франция - в Париж. С двама
свои ученици бил посечен в 96 г. при
император Дометиан.

никална възможност да се докос-
нат до едномалцово уиски от
1962 г. ще имат българските цени-
тели на питието. Премиерата му ще

аждането на пандата Фу Ху на 23 август
2010 г. се превърна в зоологическа сенза-
ция, но дните й във виенския зоопарк
“Шьонбрун” са преброени. Пухкавото жи-
вотинче на 6 ноември т.г. ще се отправиР

на пътешествие до далечен Китай. Между-
времeнно служителите в зоологическата гра-
дина го подготвят за пътуването, като го запоз-
нават с условията в огромната дървена кутия за
транспортиране. След всяко влизане в нея Фу
Ху получава като награда моркови, сладки
картофи и бамбукови листа. Следващата крач-
ка от сухите тренировки е затварянето на кон-
тейнера и разклащането му, като по този на-
чин пандата трябва да свикне с друсането по
време на пътешествието.

Фу Ху ще отпътува с ТИР за Амстердам, а
оттам ще отлети за административния център
на Съчуан, Чънду, където се намира резерватът
за панди. По време на дългото пътуване живо-
тинчето ще бъде придружавано от ветерина-
рен лекар и гледачката си Ренате Хайдер. Тя
ще остане в резервата една седмица, за да
проследи адаптацията на родената в австрий-
ската столица панда, уточни за ДУМА Ирина
Симова, ръководител КомПРес в София - бюро
за връзки с община Виена.
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Снимка TIERGARTEN SCHОNBRUNN/NORBERT POTENSKY
..
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Ръчно изработена бутилка с височина
1,7 метра и тегло над 500 кг ще бъде представена
във Военния клуб от 4 до 6 октомври
е близо 20 000 лв. всяка. Златният елик-
сир е поставен в уникален съд. Бутилката
стои в клетка от сложна сребърна плетка.
Солидният сребърен “обков” е ръчно
изработен от шотландския дизайнер
Маев Гилис. Визията на бутилката е
вдъхновена от красивите морски гледки
и дивата природа на областта Оркни.

Сред акцентите на фестивала ще
бъде и репликата на най-голямото уис-
ки The Famous Grouse. Оригиналната бу-
тилка има височина 1,7 м, тежи над

500 кг и е изработена изцяло ръчно.
Напълнена е с 228 литра от фенове и
известни личности. Това се е случило
по време на 3-часова церемония в най-
старата дестилерия в Шотландия. В чест
на рекорда точно копие на гигантската
бутилка ще обиколи света, като мар-
шрутът й ще включи и София. Впечатля-
ващата реплика ще бъде представена у
нас на 4 октомври.

Повече информация за програмата на
събитието има на www.whiskeyfestsofia.bg.

У
се състои пред отбрана публика по време
на първия по рода си Whiskey Fest Sofia
2012. Събитието ще се проведе от 4 до
6 октомври във Военния клуб, като там са
си обявили среща аромати, вкусове, цве-
тове, истории, музика и много настроение.
50-годишното уиски е произведено в най-
северния и отдалечен район на Шотлан-
дия, областта Оркни. Напитката е дело на
Highland Park - един от най-уважаваните
едномалцови уиски производители с по-
вече от 200 години опит в дестилацията.

В света са създадени само 275 бутил-
ки от специалната напитка, а цената им

Любовните писма, чрез които
влюбените изразяваха чувствата
си от хиляди години, са почти
на изчезване. Само 6% от
жените и 4% от мъжете все още
прибягват до романтичните
епистоларни признания, показва
британско изследване. Всички
останали предпочитат да изразя-
ват чувствата си чрез есемес,
имейл или в туитър. Но предста-
вителите и на двата пола из-
глежда изпитват носталгия по
любовните писма, тъй като 57%
от жените и 52 на сто от мъжете,
участвали в изследването,
признават, че все още пазят
посланията от предишните си
партньори.
Изследването било осъществено
от сайта за запознанства
SeekingArrangement и в него
участвали 1000 души.

На руския певец и депутат в Държавна-
та Дума Йосиф Кобзон за пореден път
не бе издадена американска виза.
Първият отказ датира още от 1994 г.,
като аргументът на консулството на
САЩ в Москва и сега е същият - връзки
на изпълнителя с организираната
престъпност. Легендата на съветската и
руската естрада обаче категорично
отхвърля обвиненията.
“Те се основават на анонимни писма,
изпратени в САЩ през 1994 г. от мои
“приятели”, които “информират” амери-
канските власти, че се занимавам с
трафик на наркотици и оръжие”, обясня-
ва Кобзон. “Отказват виза не само на
мен, но и на членовете на моето семей-
ство. Дъщеря ми има австралийски

ФИНЛАНДЕЦ ПРОДАВА
ЖЕНА СИ ЗА 5 ЕВРО

Карикатури на Джон Ленън
са събрани в изложба

Изложба с рисунки на Джон Ленън ще бъде открита в
Ню Йорк по повод 72-годишнината на известния музикант.
Експозицията показва малко познат за обществеността ас-
пект от неговото творчество. Изложбата е озаглавена “Ху-
дожествените творби на Джон Ленън”.

Посетителите ще имат възможност да разгледат около 100
рисунки, карикатури и комикси на легендарния бийтълс, които
той е създал в периода между 1964 и 1980 г. Един от органи-

заторите на изложбата е вдовицата
на Ленън Йоко Оно, която сподели,

че някои от творбите никога пре-
ди не са били показвани.

Входът за изложението е сво-
боден, но даренията са добре до-
шли. Всички набрани средства
ще бъдат използвани за благо-

творителна организация, която
осигурява топла храна за бездом-

ни жители на мегаполиса.

ПАК ОТКАЗАХА АМЕРИКАНСКА ВИЗА НА ЙОСИФ КОБЗОН
паспорт и живее в Англия, но и на нея
не й разрешават да пътува в САЩ.
Жена ми също не я пускат, както и сина
ми, който е баща на 3 деца”, откровен е
Кобзон. “От 18 години повтарям, че съм
готов да отида в САЩ и да отговоря на
всички въпроси на американските влас-
ти и американското правосъдие”, твърди
легендарният певец.
На Кобзон му бе отказана виза и през
април т.г., което провали планираното му
турне в 4 американски щата - Ню Йорк,
Ню Джърси, Масачузетс и Илинойс.
“В САЩ има много почитатели на моето
музикално изкуство, имигранти от Русия
или потомци на такива. От години искам
да ги зарадвам, но очевидно и сега
няма да мога”, жалва се изпълнителят.

Любовните
писма са на
изчезване
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Памет
100 ГОДИНИ ОТ БАЛКАНСКАТА ВОЙНА

Европа свежда знамена
В битките при Одрин и Дойран двама български генерали
оставят имената си в историята - Георги и Владимир Вазови

О.з. д-р Богомил В. КОЛЕВ

Трима българи с фамилията
Вазов са свързали завинаги
имената си с българската исто-
рия. Единият от тях - Иван, с
перо и слово, а другите двама
- Георги и Владимир, на бойно-
то поле.

  
Георги Вазов е роден на 5/

17 януари 1860 г. в Сопот. Той
е петото дете в семейството на
търговеца Минчо Вазов и Съба
Хаджиниколова-Вазова. Расте
закърмен с възрожденските
традиции и идеи.

Малко след Руско-турската
освободителна война, в присъ-
ствието на Иван Вазов и Алеко
Константинов, видният общест-
веник и губернатор на Свищов
Найден Геров съобщава на
младия Георги, че в София се
открива военно училище, в ко-
ето ще се обучават 256 българ-
чета, а губернаторството в Сви-
щов е решило да изпрати 10
момчета за  Одеското пехотно
кавалерийско юнкерско учили-
ще. Георги Вазов и Алеко Кон-
стантинов заминават за Одеса,
където първият постъпва в юн-
керското училище, а вторият - в
университета. Георги попада в
55 подолски полк и на 20 ав-
густ 1878 г. започва военната
си служба като охотник.
Завършва училището с отличие
през 1880 г., завръща се в ро-
дината и е назначен като офи-
цер в Първа софийска дружи-
на. По собствено желание е
уволнен от княжеската армия и

еве при Гечкенли, Селиолу, Пе-
тра, Ереклер, Лозенград.
Българките войски стигат до
Чаталджа. Неколкократно ген.
Г. Вазов моли да бъде “освобо-
ден от заеманата длъжност и
изпратен на фронтовата линия”.

Идва и неговият час, когато
българските пилоти Радул Мар-
ков и Продан Топракчиев
извършват разузнаване на про-
тивника и изсипват за пръв път
в световната военна практика
бомбения си товар от  двукри-
лия самолет “Албатрос”. На 19
януари 1913 г. главното команд-
ване е принудено да назначи
генерал-майор Г. Вазов за на-
чалник на Източния сектор.
Срещу Одринската крепост
действа Втора армия под ко-
мандването на ген. Никола Ива-
нов.

В нощта на атаката става
нещо невиждано. Започва ар-
тилерийската подготовка. Бой-
ното поле е осветено. 12-а рота
тръгва в настъпление. Турците
са уплашени. Айджиолу пада!
Трите щурмови колони на 23-и
пехотен полк настъпват към
Айвазбаба. “На нож” са овла-
дени окопите северно от Кес-
тенлик. Невижданият “огнен
валяк” осигурява бързо и ус-
пешно настъпление и победа.
Турците са принудени да напу-
скат заетите позиции. 29-и полк
достига до форт Илдъз, 32-и
настъпва към форт Топьолу.
Противникът изпада в паника и
отстъпва в безредие с бягство.
На 13 март над фортовете се
развяват български знамена.

Комендантът на Одрин Шу-
кри паша рано сутринта изпра-
ща парламентьори, малко по-
късно се предава и е пленен.
Kъм 10 ч. българската войска с
развети бойни знамена влиза в
Одрин. Колоните на полковете
от Източния сектор минават в
тържествен марш пред ген. Ге-
орги Вазов, застанал пред
щаба на турската конна диви-
зия в Одрин.

В края на юли ген. Георги
Вазов е назначен за военен
министър - пост, на който стои
около 2 месеца (от 11 до 17
юли в правителството на Стоян
Данев и от 17 юли до 4 септем-
ври 1913 г. - в правителството
на В. Радославов). Въпреки че
е повишен в звание генерал-
лейтенант, той подава оставка
заради политически различия
и се уволнява от армията, тъй
като “страната ни е тласната от
Фердинанд и ген. Савов в Меж-
дусъюзническата война”. “По-
гледнах назначаването си като
предизвикано от някаква вре-
менна нужда - казва именитият
генерал - както стана навреме-
то с назначаването ми за на-
чалник на Инженерните войски,
а после като началник на Од-
ринския гарнизон, от които

длъжности бивах безцеремон-
но отстраняван, щом мине нуж-
дата. Чуствах, че и тук ще бъда
“халиф за час”. Подобно на
много други изтъкнати пълко-
водци като генерал Радко Ди-
митриев, ген. Никола Иванов,
брат си ген. Владимир Вазов и
др., той не е бил обичан от
главното командване и лично
от Фердинанд.

След братоубийствената
Междусъюзническа война ген.
Георги Вазов излиза в запаса,
но остава да служи на своя
народ. Подобно на брат си
Иван Вазов, ген. Георги Вазов
остава убеден русофил. През
септември 1914 г. става член
на “Славянското дружество” -
създадено през 1899 г. в про-
слава на Русия и нейните съюз-
ници в Руско-турската освобо-
дителна война. Като член на
Народната партия през 1915 г.
заедно с още 115 души изпра-
щат писмо за ненамеса на
България във войната. В пери-
ода 1915-1919 г. е общински
съветник. Като председател на
Софийското бюро на Народна-
та партия на 10 септември 1915
г. запасният ген. Георги Вазов
събира председателите на опо-
зиционните партии и гласуват
телеграма до правителството
(на Ал. Стамболийски) за нена-
меса в Първата световна вой-
на, или ако се наложи намеса,
България да застане на стра-
ната на Русия. Фердинанд
отхвърля молбата.

През 1920 г. здравето на ге-
нерала се влошава и той зами-

нава на лече-
ние във Виена,
където го опери-
рат. Почти две
години прекар-
ва по санатори-
уми в Швейца-
рия, Германия и
Италия. През
1922 г. в Жене-
ва написва сво-
ите “Спомени от
Б а л к а н с к а т а
война”. На 24
май 1924 г. се
завръща в ро-
дината. Работи
над няколко ис-
торико-мемоар-
ни съчинения.
Подготвя ръко-
писите на “Мо-
нография за
участието на

българите в Освободителната
война”, “Спомени от Съедине-
нието и Сръбско-българската
война”, “Укрепване на северна-
та граница на България” и
“Българската флотилия”. Автор
на десетки статии в областта
на военното дело.

Генерал-лейтенант Георги
Вазов умира на 74-годишна
възраст в София на 13 август
1934 г.

  
Владимир Вазов е роден на

14 май 1868 г. като седмо,
предпоследно, дете в семейст-
вото. През 1886 г. е приет във
Военното училище в София, а
две години по-късно, вече под-
поручик, е разпределен в Пети
артилерийски полк в Шумен.
Става командир на батарея, а
през 1896 г. получава звание
капитан и е преместен в
Четвърти артилерийски полк в
София. През 1902-1903 г. е в
стрелковата артилерийска шко-
ла в Царское село, Русия. След
кратко обучение и престой във
Франция заедно с други офи-
цери е назначен за командир
на артилерийско подразделе-
ние в Стара Загора. Със запо-
вед на военния министър ген.
Михаил Савов на 17 февруари

1906 г. се създава специална
Артилерийска школа за подго-
товка на артилерийски кадри.
Владимир Вазов е назначен за
началник на строево-домакин-
ско отделение към Артилерий-
ската инспекция. Разработва
устави, наставления и инструк-
ции. Изявява се като един от
най-добрите офицери и има
реални заслуги за развитието
и постиженията на българска-
та артилерия.

След като на 17 септември
1912 г. Фердинанд обявява
обща мобилизация, Владимир
Вазов заема длъжността коман-
дир на Четвърти скоростен ар-
тилерийски полк в Първа со-
фийска дивизия. Под командва-
нето на подп. Вл. Вазов са 21
офицери и 1168 подофицери и
войници. След започването на
войната Първа и Втора армия
настъпват успешно и разгромя-
ват турските части, съсредото-
чени при Лозенград, Бунар хи-
сар и Люлебургас. Владимир
Вазов със сабя в ръка води вой-
ниците в атака.

Боевете при Чаталджа ос-
тават в историята с оценките,
които получава родната арти-
лерия. “На първо място сред
Балканския съюз трябва да се
постави българската армия -
пише руският военен корес-
пондент Мамонтов. - Сред пре-
красно знаещите своето дело
офицери се очертаваха артиле-
ристите, които със своето тру-
долюбие поставиха българска-
та артилерия на едно от първи-
те места в Европа.”

По време на Междусъюзни-
ческата война Четвърти скро-
стрелен артилерийски полк
участва под умелото ръковод-
ство на командира си в битките
при Цариброд, Пирот, Бублак,
Дренова глава.

По време на Първата све-
товна война, независимо от от-
крито изразеното недоволство
от участието в нея на страната
на Германия, Владимир Вазов
е назначен за командир на ар-
тилерийска бригада на Пета ду-
навска дивизия. Българската
артилерия, по признание на
много чуждестранни кореспон-
денти, действа изключително
ефективно.

През март 1916 г. Вл. Вазов
е повишен в полковник и е на-
значен за командир на Първа
пехотна бригада от Пета Ду-
навска дивизия, дислоцирана
от р. Вардар на запад до с.
Конско. Когато по споразуме-
ние между българското и гер-
манското командване Първа
българска и 11-а германска
армия са обединени под об-
щото командване на ген. Фон
Белов, полк. Вазов изразява
своето недоволство от отноше-

нието на германското команд-
ване към българската армия и
офицерски състав. Знанията и
уменията на Вл. Вазов се про-
явяват при Дойранското езеро.
В резултат на предприетите
инженерно-строителни работи
от 22 до 26 април 1917 г. “6
тежки и 74 полеви оръдия из-
сипват над 100 000 снаряда
върху защитниците”. Англича-
ните дават над 100 жертви и
много пленници. За тези воен-
ни успехи Вл. Вазов е произ-
веден в звание генерал-май-
ор. Последвалата Дойранска
епопея увенчава с нова слава
българската армия.

След примирието в Солун
на 29 септември 1918 г. следва
демобилизация на армията.
Владимир Вазов е назначен за
инспектор на артилерията в
Министерството на войната и
преминава в запаса със звание
генерал-лейтенант.

Става пръв председател на
Съюза на българските офице-
ри и заема тази длъжност 10
години. По време на правител-
ството на Андрей Ляпчев е кмет
на София. Има заслуги, свърза-
ни с модернизиране на пожар-
ните дейности, изградени са
водопроводите за питейна вода
от Рила и Витоша, разширена
е електрификацията,
усъвършенстван е градският
транспорт, откупени са нови
трамвайни мотриси от Белгия,
благоустроени са гробищата,
построена е модерна кланни-
ца, няколко училища и голяма-
та квартална баня, уредена е
народна баня под главната
минерална баня, построени са
две електроцентрали и две то-
коизправителни станции, пави-
рани са улици, построени са
няколко моста, основани са
общинска библиотека и музей,
построена е млечна станция.

През 1936 г. по покана на
Британския легион е на посе-
щение в Англия - британците
канят най-изтъкнатия си против-
ник по време на сраженията в
Първата световна война. Ген.
Вазов е посрещнат с почести.
В речта си председателят на
Британския легион заявява:
“Той е от малкото чужди гене-
рали, чието име фигурира в
официалната ни история. Анг-
лийските списания “Бритиш
Легион” и “Дейли експрес” по-
местват снимки на прославения
български генерал.

Българската победа при
Дойран, оценена като най-го-
лямата в историята ни, се изу-
чава във всички военни акаде-
мии. Близо 70 хиляди убити от
Антантата срещу по-малко от
500 загинали българи. Седем
дивизии напълно унищожени
от една, българска.

Ген. Владимир Вазов в своя щаб

е назначен за
офицер в Първа
пловдивска дру-
жина. На 13 ап-
рил 1882 г. вече
е адюдант на
главния управи-
тел на Източна
Румелия -
длъжност, която
не му допада.
Без да бъде от-
числен от учеб-
ния батальон,
продължава об-
разожанието си,
заедно с още
трима офицери в
Николаевската
в о е н н о - и н ж е -
нерна академия.

Когато на 6
септември 1885
г. се обявява
Съединението, всички българ-
ски офицери, командировани в
Русия за обучение, се завръ-
щат. Георги пристига в Плов-
див и е изпратен в разпореж-
дане на началника на инже-
нерните войски. С избухването
на Сръбско-българската война,
поручик Вазов моли да бъде из-
пратен на Западния фронт,
където имало крестяща нужда
от офицери-инженери.

След края на войната Геор-
ги Вазов е назначен за препо-
давател във Военното училище
със звание капитан. Заедно с
други офицери русофили уча-
ства в опита за неуспешния
опит за преврат срещу Батен-
берг, след което е принуден да
напусне България. Заминава за
Русия, където довършва обуче-
нието си в академията и полу-
чава званието “военен инже-
нер”. След 9-годишно отсъствие
при амнистия Георги Вазов се
завръща в родината. Получава
звание полковник и е назначен
за началник на Инженерните
войски.

Избухва Балканската война.
На 17 септември 1912 г. гене-
рал Георги Вазов е назначен
за началник на военните съоб-
щения. Следват паметните бо-

Ген. Георги Вазов и плененият Шукри паша. Вляво е майор
(бъдещ генерал) Иван Вълков - началник-щаб на Източния

сектор, вдясно - подп. Симеон Добревски, началник на
инженерната част в сектора, Одрин, 1913 г.

Снимки “ИЗГУБЕНАТА БЪЛГАРИЯ”
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а много места в Западна и Централна България
днес ще има краткотрайни валежи. В отделни
райони  ще прегърми. Над Източна България
преди обяд ще има значителна облачност, но ще

остане почти без валеж, а в следобедните часове ще
бъде предимно слънчево. В Дунавската равнина ще духа
слаб запад-северозападен вятър. Дневните температури
ще се понижат с няколко градуса и максималните ще
бъдат между 24 и 29o, в София около 23o. През нощта
срещу четвъртък валежи ще има в Централна и най-вече
в Централна Южна България. Атмосферното налягане
ще бъде малко по-ниско от средното за октомври и през
деня ще остане почти без промяна. Над планините об-
лачността ще се увеличи и ще превали дъжд, на места
и с гръмотевици. Вятърът ще бъде предимно слаб от
северозапад, само по най-високите върхове от юг. Мак-
симална температура на 1200 метра 19o, на 2000 метра
около 12o. По Черноморието преди обяд ще бъде пре-
димно облачно. На отделни места е възможно да прева-
ли слабо. След обяд облачността ще намалее до слънче-
во. Максималните температури ще са между 23o и 25o, а
температура на морската вода е 21o. Вълнението на
морето по крайбрежието ще е 2-3 бала.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
1.61987

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък - по-значителни увеличения наВ четвъртък - по-значителни увеличения наВ четвъртък - по-значителни увеличения наВ четвъртък - по-значителни увеличения наВ четвъртък - по-значителни увеличения на
облачността. На отделни места преваляванияоблачността. На отделни места преваляванияоблачността. На отделни места преваляванияоблачността. На отделни места преваляванияоблачността. На отделни места превалявания
в южните и планинските райони. Над остана-в южните и планинските райони. Над остана-в южните и планинските райони. Над остана-в южните и планинските райони. Над остана-в южните и планинските райони. Над остана-
лата част от страната ще бъде предимнолата част от страната ще бъде предимнолата част от страната ще бъде предимнолата част от страната ще бъде предимнолата част от страната ще бъде предимно
слънчево. В петък ще бъде предимно слънчево.слънчево. В петък ще бъде предимно слънчево.слънчево. В петък ще бъде предимно слънчево.слънчево. В петък ще бъде предимно слънчево.слънчево. В петък ще бъде предимно слънчево.
В часовете преди обяд над крайните източниВ часовете преди обяд над крайните източниВ часовете преди обяд над крайните източниВ часовете преди обяд над крайните източниВ часовете преди обяд над крайните източни
райони ще има ниска слоеста облачност. Мини-райони ще има ниска слоеста облачност. Мини-райони ще има ниска слоеста облачност. Мини-райони ще има ниска слоеста облачност. Мини-райони ще има ниска слоеста облачност. Мини-
малните температури ще са между 11малните температури ще са между 11малните температури ще са между 11малните температури ще са между 11малните температури ще са между 11o и 16 и 16 и 16 и 16 и 16o,,,,,
максималните между 23максималните между 23максималните между 23максималните между 23максималните между 23o и 28 и 28 и 28 и 28 и 28o.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°

4         5
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°23°/28°

“≈À≈÷
¬ÒˇÍÓ ‡ÍÚË‚ÌÓ
Ì‡˜‡ÎÓ ‰ÌÂÒ Ó·Â-
˘‡‚‡ ‰‡ ‚Ë ÌÓÒË
ÛÒÔÂıË, Á‡ ÚÓ‚‡ ÌÂ

Œ¬≈Õ
 ÓÂÍÚÌË Ë Ó·ÂÍ-
ÚË‚ÌË ‚ ÓˆÂÌÍËÚÂ
Ë ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ ÒË,
˘Â Á‡Ú‚˙‰ËÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—ÚÂÏÂÊ˙Ú ‚Ë ‰‡
ÒÂ ‡Á‚Ë‚‡ÚÂ ÔÓ-
ÙÂÒËÓÌ‡ÎÌÓ, ‰ÛıÓ‚-
ÌÓ Ë ‚ ÎË˜ÂÌ ÔÎ‡Ì

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
— Ó·ÎÂÍ˜ÂÌËÂ ˘Â
Â¯ËÚÂ ‚˙ÔÓÒ
ËÎË ÔÓ·ÎÂÏ,
Ò˙Á‰‡‰ÂÌ ÓÚ ÌÂ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
–ÓÏ‡ÌÚË˜ÌËÚÂ ‚Ë
‚˙ÁÍË ˘Â ‚Ë Á‡-
ÂÊ‰‡Ú Ò ‚˙ÎÌÛ-
‚‡˘Ë Ó˜‡Í‚‡ÌËˇ.

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŒÚ„Ó‚ÓÌÓÚÓ ‚Ë
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ ˘Â ‚Ë
ÓÒË„ÛË ÔÓ-·˙ÁÓ
ÒÔ‡‚ˇÌÂ Ò

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ‰‡ÈÚÂ Ô˙Ú
Ì‡ Ú‚Ó˜ÂÒÍËÚÂ
ÒË ‚ËÊ‰‡ÌËˇ ÔÓ
‚˙ÔÓÒËÚÂ, ÒÚÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÂÔÂ‰‚Ë‰ÂÌË Ó·-
ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚‡ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ‚Ë Ì‡Ô‡‚ˇÚ
ÔÓ-ÌÂÚ˙ÔÂÎË‚Ë Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¿ÍÓ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ÔÓ‰-
‡ÁÌÂÌË ÓÚ ÌÂ˜ËÂ
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ, Ó‚Î‡-
‰ÂÈÚÂ Ì‡ÔË‡˘ËÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡˙ÁÓ ˘Â ÒÂ
ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò˙Ò ÒÂ-
ÏÂÂÌ ‡Ì„‡ÊË-
ÏÂÌÚ Ë ‚Â˜ÂÚ‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰Ó‚ÂËÂÚÓ ‚ ÒÂ·Â ÒË Ë ÔÓÁË-
ˆËËÚÂ ÒË Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ.

ËÁˇÒÌÂÌË ‚Á‡ËÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ Ò
˜Ó‚ÂÍ ÓÚ Ó·Í˙ÊÂÌËÂÚÓ ‚Ë.

ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ÒÍÎ˛˜-
‚‡ÌÂ Ì‡ ·‡Í ÔÓ Î˛·Ó‚.

ˇ˘Ë ÔÂ‰ ‚‡Ò. — ÎÂÍÓÚ‡ ˘Â
‚Ë ÒÂ Û‰‡‚‡ ‚ÒË˜ÍÓ.

‰ÓË ‰‡ ‚Ë ËÁÌÂ‚ˇÚ, Ì‡Î‡„‡È-
ÍË ÔÓÏˇÌ‡ ‚ ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ‚Ë.

‚ÎËˇÂ ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ Ì‡ ‡ÍÚË‚-
ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë.

‚˙ÔÓÒË ÓÚ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÂÌ
ı‡‡ÍÚÂ.

‰‡ ‚Ë Ó·ÁÂÏ‡Ú ÌÂ‰Ó·Ë ÏËÒÎË
Ë ÂÏÓˆËË.

˘Â ‚Ë ÓÒÚ‡ÌÂ ‚ÂÏÂ Ë Á‡ ÔÓ-
ÔËˇÚÌË ÌÂ˘‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ÁÂÏ‡ÈÚÂ Á‡Â‰ÌÓ
Â¯ÂÌËˇÚ‡ Ò ·ÎËÁ-
ÍËÚÂ ‚Ë, ·˙‰ÂÚÂ
Ú˙ÔÂÎË‚Ë Ë ÌÂ ÒÂ

„ÌÂ‚ÂÚÂ, ‡ÍÓ ÒÂ˘ÌÂÚÂ ÌÂ‡Á-
·Ë‡ÌÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË- ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ/Ô/
14.10 —ÂÌ “ÓÔÂ - /176 ÂÔËÁÓ‰/
15.20 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡Ú‡ ¬‡˜ÍÓ‚‡

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3058 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘
”ÚË ¡˙˜‚‡Ó‚

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45  ˙˘‡Ú‡ ÏË Â Ô˙ÎÌ‡ Ò

Ó„ÎÂ‰‡Î‡ - 4-ÒÂËÂÌ Ú‚
ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ, 2010„./

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË- ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ‘‡ÌÚÓÏË - /2 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, Ò.1, ÂÔ. 1
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 42
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 80

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ˙‰Â Â Ã‡„Ë?î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 14
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 3
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 8
00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,

Ò. 1, ÂÔ. 10, 11
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 42
04.30 ì“‡Í˙‚ Â ÊË‚ÓÚ˙Ú : »Ò-

ÚËÌÒÍËÚÂ „ÂÓËî /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ,
3 ÒÂÁÓÌ

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-
ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.15 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

�����

�����

 Œ«»–Œ√
 ÛÎÚÛÌËÚÂ ‡Á-
‚ÎÂ˜ÂÌËˇ ˘Â ‚Ë
Á‡ÂÊ‰‡Ú Ò ÔÓÁË-
ÚË‚ÌË ÏËÒÎË, ÔÓ‰-

ÚËÍ‚‡˘Ë ‚Ë Í˙Ï ‡ÁÏËÒ˙Î Á‡
ÊË‚ÓÚ‡ Ë ÏˇÒÚÓÚÓ ‚Ë ‚ ÌÂ„Ó.

�����
����� �����

�����
�����

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÂÒÚÂÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ Ë ÒËÎËÚÂ ÒË,
‡ ‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ.

10 .40  ì ÓÌÚÓÎÌ‡  ÔÓÍÛÔ-
Í‡î

11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓî

12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
1 4 . 1 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì √ Ó ‰ Â Ê Â Ì

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
17.10 —ÂË‡Î:  ì‘ÛˆÂ‚‡î
18.10 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22 .00  ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ì◊Í‡ÎÓ‚î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
04.15 —ÂË‡Î:  ì‘ÛˆÂ‚‡î
05.10 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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Л

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО БТВ ЕКШЪН
ШАМПИОН-
СКА ЛИГА

21.45
Манчестър

Сити -
Борусия

Дортмунд
ПО РИНГ

21.45 Аякс - Реал М
ПО ЕВРОСПОРТ

18.30 Волфсбург - Барселона
(младежи)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
14.00 Гуанджоу Евъргранде -

Ал Итихад
19.30 Лион - Вантаа (жени)

Лудогорец фаворит
за титлата

Лудогорец вече е големият фа-
ворит за титлата в българското
футболно първенство, според
Sportingbet. Световният букмейкър
намали коефициента за нов три-
умф на шампионите на 1,50. Шансо-
вете на Левски след равенството
1:1 в VII кръг на “А” група с Локо Сф
са оценени с 2,30, а 3-ти в класаци-
ята е ЦСКА с 23,00. Според
Sportingbet аутсайдери в “А” група
са Пирин ГД с коефициент за титла
1501, Миньор с 1751, Монтана с
2501 и Ботев Вр с 5001.

6 мача за Купата
на 13 октомври

В Професионалната футболна
лига беше изтеглен жребият за
предварителния кръг в турнира за
Купата на България. В него ще
участват 22 отбора - 14 от един-
ната “Б” група и 8-те зонални
първенци от аматьорския футбол.
Изтеглени бяха 6 двойки чрез пълен
жребий, а 10 отбора почиват. Така
общо 16 тима ще се включат в I
кръг на турнира срещу отборите
от “А” група. Мачовете от предва-
рителния кръг ще се играят на 13
октомври, когато първенството
ще бъде прекъснато заради учас-
тието на националите в светов-
ните квалификации. Срещите: Пи-
рин Разлог - Светкавица, Места
Хаджидимово- Спартак Пл, Сливен
- Банско, Спартак Вн - Шумен,
Спортист ГТошево - Локо Мз, Ака-
демик Св - Септември Симитли.
Жребият за 1/16-финалите ще се
тегли на 18 октомври (четвъртък).

Оставят Момчил
Врайков в ареста

Окръжният съд в Пловдив ос-
тави в ареста бившия междунаро-
ден съдия Момчил Врайков, който
бе задържан миналата седмица в
Пловдив във връзка с Европейска
заповед за арест от Столичния
съд в Дъблин. В документа, изпра-
тен от ирландските власти, се
посочва, че на 11 февруари мина-
лата година реферът и негов съу-
частник Владислав Куцоянис са
засечени пред банкомат в 01.30 ч.
през нощта. Поведението на
българите усъмнило полицаите, ко-
ито ги наблюдавали. При пре-
търсването те открили 4 фалши-
ви банкови карти в Куцоянис и
други 6 във Врайков. Двамата са
изтеглили общо 900 евро от аво-
арите на ирландското дружество
IBS Ltd. Първоначално са били при-
брани в ирландски арест, но след
това освободени заради недо-
статъчни доказателства. Преди
няколко месеца Куцоянис бе екст-
радиран в Ирландия, след като за
него в Пловдив пристигна Евро-
пейска заповед за арест. Искането
на съда в Дъблин ще бъде разгле-
дано по същество утре от
Окръжния съд под тепетата.

Левски пак извън топ 400 на света

Л
евски и ЦСКА не попаднаха в
топ 400 на месечната ранг-
листа на Международната фе-
дерация по футболна история

и статистика (IFFHS), която се бази-
ра на представянето на отборите в
континенталните турнири и нацио-
налните надпревари. Единственият
българския тим в първите 300 е
шампионът Лудогорец, който дели
297-о място със Судува (Лит), Ата-

ланта и Фиорентина (Ит), Рийд и Ра-
пид Виена (Ав), Фигейрензе (Браз) и
Севиля (Исп) с по 74,0 т. Тимът от
Разград прогресира сериозно, след
като преди месец заемаше 314-а по-
зиция.

Левски е 409-и с 62,0 т., колкото
имат и Оцелул (Рум), Крусейдърс
(СИрл), Академика Коимбра (Пор),
Фрайбург (Гер), Депортиво Саприса
(КРика), Райо Валекано (Исп) и Уигън

(Анг). ЦСКА пък дори не попадна в
публикувания списък от 429 отбора.

Барселона остава лидер с 343,0
т., пред  Универсидад де Чили
300,0, Бока Хуниорс (Арж) 286,0,
Реал М (Исп) 281,0, 5.(6) Атлетико
(Мадрид, Исп) 264,0 6.(5) Челси
(Анг) 256,0 7.(8) Байерн (Гер) 248,0
7.(10) Коринтианс (Бр) 248,0 т. 9.(7)
Атлетик (Билбао, Исп) 240,0 10.(11)
Велес (Арж) 227,0

Арсенал и Удинезе
искат ас на ЦСКА
А
Арсен Венгер харесал Антон Карачанаков

МАЙКЪЛА СТАНА
ШЕФ НА „АРМИЯТА”

Георги Илиев-Майкъла е новият спортен директор
на ЦСКА. Бившият футболист на “червените” се видя
с отбора вчера след тренировката. Стойчо Младенов
пък напусна видимо щастлив стадиона. Треньорът
минава за особено близък на Майкъла. Стойчо се раз-
мина за секунди с националния селекционер Любо
Пенев, който се появи за традиционните мачове на
изкуственото игрище. Според запознати “Титан” са
привикали на разговор преди няколко дни Майкъла и
Стефан Орманджиев. Бившият рефер и шеф на ЦСКА
обаче отказал за 3-ти път офертата на “Титан” през
тази календарна година.

рсенал и Удунезе
следят полузащит-
ника на ЦСКА Ан-
тон Карачанаков,
съобщава автори-

тетният специализиран ита-
лиански сайт “Калчомеркато”.
Лично мениджърът на лон-
дончани Арсен Венгер е ха-
ресал младата звезда на “ар-
мейците”. Скаути на 2-та клу-
ба наблюдават играча вече
няколко месеца, а до проби
и трансфер може да се стиг-
не още през зимата.

“Карачанаков впечатли
Арсенал и Удинезе най-вече
с техниката си и нестандарт-
ната игра на терена”, пише
изданието. Крилото е поста-
вено сред най-перспективни-
те футболисти в Европа под
25-годишна възраст, които не
са ежедневно в световните
медии. Моментната цена на
Карачанаков, която му е по-
ставило ръководството на
ЦСКА, е 3 млн. евро. “Защо
се изненадвате, че тези от-
бори наблюдават Антон? Не
са само 2-та, и други евро-

Любослав Пенев върна Валери Божинов за световните ква-
лификации на националния отбор на България с Чехия и Дания.
Нападателят на Верона получи повиквателна, след като започ-
на да възвръща формата си. Той дори отбеляза дебютен гол за
втородивизионния италиански тим при победата над Бари с 1:0.
Пенев обяви група от 25 футболисти за домакинството на “чер-
вения динамит” на 12 октомври и за гостуването в Прага на 16-
и. В състава са включени още халфът Стефан Велев от Берое и
капитанът на Черно море Георги Илиев. Христо Златински от
Локо Пд също се завръща в състава. Димитър Рангелов бе вик-
нат в последния момент предишния път, след като Димитър
Бербатов отказа да се върне в състава, а сега пак е в разшире-
ния списък. Наказаният за мача с Дания Светослав Дяков е в
състава и ще може да играе с Чехия, след като изтърпи санкци-
ята си от 1 мач. Пенев отново не повика играчи от ЦСКА в
националния.

ГРУПАТА: Николай Михайлов (Твенте, Хол), Стоян Колев
(Черноморец), Владислав Стоянов (Шериф, Мол), Йордан
Минев, Светослав Дяков, Емил Гъргоров и Иван Стоянов (Лу-
догорец), Николай Бодуров, Илия Миланов и Георги Миланов
(Литекс), Иван Иванов (Партизан, Сърб), Александър Алексан-
дров и Георги Илиев (Черно море), Петър Занев (Волин, Укр),
Веселин Милев (Анталияспор, Тур), Георги Сърмов (Касъмпа-
ша, Тур), Стефан Велев (Берое), Владимир Гаджев (Левски),
Христо Златински (Локо Пд), Александър Тонев (Лех, Пол),
Станислав Манолев (ПСВ, Хол), Илиян Мицански (Кайзерсла-
утерн, Гер), Ивелин Попов (Кубан, Рус), Димитър Рангелов
(Люцерн, Швейц) и Валери Божинов (Верона, Ит).

Антон Карачанаков

пейски клубове следят Кара-
чанаков. Той е много млад,
има време да излезе в чуж-
бина. Стига някой да извади
исканите за него пари, може
това да се случи още през
зимната пауза”, заявиха от
“Армията”.

Карачанаков няма да е
първият българин в Арсенал,
ако заиграе на “Емирейтс”.
През 2007 година най-та-
лантливият юноша на Левски
тогава Николай Димитров
също бе харесан от Венгер.

Хичо дори изкара десетднев-
ни проби. До сделка обаче
не се стигна заради пробле-
мите с работната виза на
русенеца, който сега е фут-
болист на турския Касъмпа-
ша.

5 години по-рано пък бив-
шият национален вратар
Здравко Здравков, сега по-
мощник-треньор в Левски,
също бе на крачка от транс-
фер в Арсенал. Тогава лон-

дончани изпитваха сериозни
проблеми на вратарския пост
и Фози бе поканен на проби.
В клуба останаха очаровани
от качествата и му предло-
жиха договор. И когато вече
изглеждаше, че Здравков ще
бъде наследникът на Дейвид
Сиймън, се намесиха алчни
мениджъри, които в послед-
ния момент спряха юношата
на Левски да заиграе при
“артилеристите”

Пенев върна Божинов

Диего Кастро от Хетафе празнува попадението
си срещу Майорка в последния мач от Примера дивисион.

Тимът от мадридското предградие би с 1:0, а
Кастро се разписа в 49-ата минута. Хетафе е 7-и в

класирането със 7 точки, а Майорка е 5-и с 11 т.

Снимка БГНЕС

ЧЕХИЯ БЕЗ РОСИЦКИ И КАДЛЕЦ СРЕЩУ БЪЛГАРИЯ
Чехия ще бъде без

контузения си капитан
Томаш Росицки в светов-
ните квалификации с
Малта и България. Опит-
ният полузащитник по-
лучи травма на ахилеса
на 12 юни по време на
мача с Гърция от групо-
вата фаза на Евро 2012,
спечелен от чехите с 2:1
и оттогава не е играл.
Очаква се Рошицки да
се завърне в игра за ан-
глийския Арсенал тъкмо
след подновяването на
шампионата в Пре-
миърлийг. Селекцио-
нерът Михал Билек не

включи в състава и мла-
дия нападател Вацлав
Кадлец от Спарта Пра-
га. Заради контузии не
бяха повикани още Да-
ниел Колар и Вацлав
Пиларж. “Можем да по-
каним още двама игра-
чи, но още не съм ре-
шил кои ще са те”, обя-
ви Билек. Предполага
се, че местата ще заемат
голмайстор №1 на чеш-
кото първенство Стани-
слав Текл от ФК Висо-
чина Ихлава и дясното
крило на Розенборг
Борйек Дочкал.

България гостува на

Чехия в Прага в квали-
фикациите за Мондиал
2014 на 16 октомври.
Преди това в Пилзен на
12 октомври Чехия по-
среща Малта. Чехите
имат проблеми в атака
и нямат отбелязан гол в
последните си 4 мача.
Тимът има само 1 точка
в група 2 на световните
квалификации, но е иг-
рал и само 1 мач - 0:0 в
Дания. В атаката са по-
викани 20-годишният
нападател на Уотфорд
Матей Видра и 23-годиш-
ният играч на Нюрнберг
Томаш Пехарт.

СПИСЪКЪТ НА БИЛЕК: Вратари: Петер Чех
(Челси, Анг), Ярослав Дробни (Хамбургер, Гер),
Ян Ластувка (Днипро Днепропетровск, Укр);
Защитници: Теодор Гебре Селасие (Вердер,
Гер), Роман Хубник (Херта, Гер), Михал Кадлец
(Байер Леверкузен, Гер), Давид Лимберски и
Франтишек Райторал (Виктория Пилзен),
Toмаш Шивок (Бешикташ, Тур), Maрек Сухи
(Спартак М, Рус); Халфове: Владимир Дарида
(Виктория Пилзен), Йозеф Хушбауер (Спарта
Пр), Томаш Хюбшман (Шахтьор, Укр), Петр
Жирасек (Хамбургер, Гер), Mилан Петржела
(Аугсбург, Гер), Ярослав Плашил (Бордо, Фр),
Ян Резек (Анортозис, Кип); Нападатели: Да-
вид Лафата (Яблонец), Томаш Пехарт (Нюрн-
берг, Гер), Maтей Видра (Уотфорд, Анг)
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гледайте

кратки

Пенев вика
младок от Берое
в националния

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

10.00 Турнир в Пекин
(жени)

СКИ СКОКОВЕ
16.45 Лятна гран
при в Клингентал

Волейболът изключи
34 клуба, прие 12

112 клуба ще имат право на
глас на предстоящото Общо
събрание на федерацията по
волейбол (БФВ), което ще се
проведе на 10 октомври в кк
“Златни пясъци”. Това стана ясно
след заседанието на Управител-
ния съвет на централата. 34
клуба пък са изключени заради
неизрядни документи или липса
на дейност, а на тяхно място са
приети 12 нови.

Чехия посреща
Испания в Прага
на финала
за купа „Дейвис”

Финалът на мъжкия отборен
турнир по тенис за купа “Дей-
вис” между Чехия и защитава-
щия титлата си Испания ще се
играе на твърда настилка в зала
“О2” в Прага. Мачът за трофея
ще се състои от 16 до 18 ноем-
ври. Съоръжението е с капаци-
тет 13 000 места и ще приеме
и спора за трофея при жените
“Фед къп” между Чехия и Сърбия
на 3 и 4 ноември. Така зала “О2”
става първото място в истори-
ята, на което ще се решат тит-
лите във “Фед къп” и купа “Дей-
вис” в един сезон. Испания ще
търси 4-ти трофей в последни-
те 5 години, включително и до-
макинската победа с 5:0 над
Чехия на финала през 2009 г.
Чехите са спечелили единстве-
ната си титла през 1980 г. като
Чехословакия.

Олимпийска
шампионка
от Атланта
роди тризнаци

Олимпийската шампионка от
Атланта 1996 на дълъг скок Чи-
ома Аджунва (Ниг) роди тризна-
ци. 41-годишната бивша лекоат-
летка вече се радва на син и 2
дъщери. Някои местни вестници
изразиха съмнения, че Аджунва
може да ражда на тази възраст
и предположиха, че децата са
осиновени. В отговор обидената
Аджунва заяви, че има медицин-
ска справка, потвърждаваща
раждането. Името на бащата
още не е ясно. Чиома, която сега
е служителка в полицията,
побърза да заяви, че иска да види
своите току-що родени деца в
спорта.

15-годишен
руски щангист
се самоуби

15-годишният руски щангист
Игор Тепикин, който 3 пъти е
шампион на Москва, се хвърли от
16-ия етаж на своя блок, след
като се класира на 7-о място на
състезание. Той се е самоубил
през нощта на неделя срещу
понеделник, съобщи московската
полиция. Игор се е върнал у дома
след състезание, в което за
първи път в своята кариера се е
класирал едва 7-и. Той не е казал
нищо на родителите си, а малко
по-късно се е хвърлил през прозо-
реца. Според приятели на младия
щангист преди състезанието
той е взимал продукти за сваля-
не на килограми, които обаче
могат да предизвикат депресия.

портният министър
Свилен Нейков пак
обеща цялостен
ремонт на зала
“Фестивална”. За

Нейков обеща пак
ремонт на „Фестивална”
Лекоатлетите ще тренират в залата от следващия декември

Веселин Топалов е 3-ти във вре-
менното класиране на първия турнир
от веригата “Гран при” на ФИДЕ в Лон-
дон, след като в партия от IX кръг по-
стигна втора победа. Русенецът, който
е поставен под №4 с ЕЛО 2752, прину-
ди Василий Иванчук да се предаде на
53-ия ход, въпреки че играеше с бели-
те фигури. Българският гросмайстор
има 5,5 т., само на 0,5 т. след лидера
Шахрияр Мамедяров (Азер), С актива
на Топалов са още Александър Гри-
щук (Рус) и световният вицешампион
Борис Гелфанд (Изр).

В X кръг Топалов игра снощи с бе-
лите с Майкъл Адамс (Вбр), който пък
дели 9-о място с 4,0 т. Турнирът, в
който участват водещи 12 шахматисти,
е с награден фонд 240 000 евро и
завършва довечера. Във веригата Гран
при на ФИДЕ за сезон 2012-2013 са
включени още 5 турнира - в Ташкент,
Лисабон, Мадрид, Берлин и Париж.
Подробности � в броя утре

Топалов с втора
победа в Лондон

Снимки БГНЕС

С водосвет, отслужен от старозагорския митрополит Галактион, кметът на
Стара Загора Живко Тодоров откри реновираната зала за бадминтон. В нея БК

Берое е инвестирал 100 000 лв. Изградени са 4 игрища и залата отговаря
напълно на европейските стандарти за провеждане на състезания по бадминтон

догодина.
Лекоатлетите получават

обещанието за 2-ри път, след
като тази зима държавният
орган се закани да ремонти-
ра “Фестивална”, за да може
да бъде използвана. Това
обаче така и не се случи.

Спортното министерство
обеща и че закритата писта
за лека атлетика на Нацио-
налния стадион ще може да
се ползва за тренировки в

края на месеца. Тя бе затво-
рена миналия ноември,
след като част от тавана се
срути заради теч от покри-
ва. Така лекоатлетите ще

могат да тренират в нормал-
ни условия, защото през
зимата в другия им дом -
зала “Фестивална”, темпе-
ратурата е 6-8 градуса.

Президентът на БФЛА Добромир Карамаринов
настоя също така министерството да помогне за
отварянето на атлетическата зала за тренировки в
комплекс “Червено знаме”. Министърът разкри, че в
момента тече процедура за отдаване под наем и
всеки желаещ може да подаде оферта за нея.

161 държави ще излъчат световното първенст-
во по полумаратон в Каварна в събота. Състезани-
ето е последната проява за годината от календара
на Международната федерация по лека атлетика
(ИААФ). У нас състезанието ще бъде предавано по
BBT. От 9.30 ч. ще бъде излъчен стартът на жените,
а мъжете ще бягат от 11.00 ч. За световния шам-

пионат в Каварна ще при-
стигнат президентът на
ИААФ Ламин Диак и първи-
ят му заместник Сергей
Бубка. Все още се чака
потвърждение на другия
вицепрезидент лорд Себа-
стиан Коу. Гост на светов-
ното ще е и президентът

на Атлетическата асоциация на страните от Пер-
сийския залив Ахмад Ал Камали, който преди сед-
мица бе преизбран на поста. В помощ на органи-
зационния  комитет на световното в Каварна ще
работят и 200 доброволци от цяла България.

Шестимата медалисти от световното ще заса-
дят 6 нови дървета в Градския парк в Каварна,
които ще носят техните имена.

Легендарният италиански футболист Алесандро дел Пиеро (в средата),
който този сезон ще играе в австралийския ФК Сидни заедно

 с японеца Шинджи Оно от Уестърн Сидни Уондърърс и англичанина
Емил Хески от Нюкасъл Джетс, бяха представени на феновете

преди началото на сезона в австралийската Лига А,
който започва в Мелбърн на 5 октомври

161 държави излъчват
световното по
полумаратон в Каварна

ГЪРЦИЯ ЩЕ СТРОИ
ПИСТА ЗА ФОРМУЛА 1
Въпреки критичното си финансово състояние Гърция потвърди
желанието си да приеме за първи път кръг от Формула 1. Тежката
рецесия, в която изпадна икономиката на южните ни съседи, и
милиардите евро кредити и субсидии от Европейския съюз, няма
да ги спрат да инвестират близо 100 млн. евро в проекта. По план
пистата ще е дълга 5.2 км и ще включва вече съществуващи
пътища, ще има 25 завоя и една дълга права. От гръцкото Минис-
терство на развитието са гласували деблокирането на субсидия от
28,9 млн. евро за изграждането на състезателна писта, отговаряща
на всички международни стандарти.
Елините вярват, че едно Гран при може да им помогне по-бързо да
се възстановят. Проектът, който първоначално беше обсъждан
миналата година през юни, беше писта по дизайн на неназован
архитект от Атина, която заема 210 000 кв. м от крайбрежна индус-
триална земя на Дрепецона, една от пристанищните зони на Пирея.

НАКАЗВАТ БЪТЪН
С 5 МЕСТА В ЯПОНИЯ

Дженсън Бътън (Вбр) ще бъде наказан с 5
места на стартовата решетка на пистата “Сузука”,
където в неделя е Гран при на Япония. Отборът на
Макларън ще трябва да смени скоростната кутия
на британеца, след като тя е получила повреда в
последната надпревара в Сингапур. Същият де-
фект изхвърли и сънародника му Люис Хамилтън
(Вбр) от състезанието, а пилотът на Макларън
водеше колоната. В болида на Люис също ще
бъде монтирана нова скоростна кутия, но подпи-
салият договор с Мерцедес за 2013 г. пилот няма
да получи наказание като съотборника си, защо-
то не стигна до финала в Сингапур. Люис изоста-
ва с 52 т. от лидера Фернандо Алонсо (Исп) от
Ферари 6 кръга преди финала на сезона.

С
пореден път той потвърди, че
столичните отбори по лека
атлетика ще могат да провеж-
дат зимната си подготовка в
съоржението. Нейков разкри,
че ще се инвестират 2,5 млн.
лв., а обновената зала ще
отвори врати през декември


